
یکشنبه  17 دی ماه 1402  24 جمادی الثانی 1445  7 ژوئن 2024  شماره 5884  سال بیست و ششم  5000 تومان رهبرمعظم انقلاب در پیامی به  اجلاس سراسری نماز: 
راه های آموختن و گزاردن نماز را برای 

نسل نو هموار کنید
رهبر معظم انقلاب در پیامی به سی امین اجلاس سراسری نماز، 
این  گسترش  کلید  را  نوجوان  و  جوان  نسل  میان  در  نماز  ترویج 
نعمت الهی و جایگزین شدن آن در جایگاه شایسته ی آن دانستند 
و از متصدیان کارهای مرتبط با جوانان و نوجوانان خواستند تا خود را 
مخاطب »اقیموا الصلاة« بدانند و به معنای واقعی، نماز را اقامه کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به سی امین اجلاس سراسری 
نماز که روز شنبه - ۱۶ دی ماه - منتشر شد، این فریضه  بزرگ را نیازی  صفحه 2

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم: 

سبک زندگی و شهرسازی متناسب با محیط زیست نیست
صفحه 8

صفحه 8

استاندار قم تاکید کرد؛

لزوم تسریع واستفاده 
بهینه از مولدسازی 

منابع دولت
صفحه 8

شهردار قم مطرح کرد:

ضرورت توجه ویژه 
به اصول معماری و 

شهرسازی ایرانی اسلامی
صفحه 8

با امضای قرارداد سرمایه گذاری بخش خصوصی ؛

حل مشکل فاضلاب 
منطقه پردیسان 
تا ۳ سال آینده

صفحه 1

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

ابطال پروانه فعالیت 
درمانی به دلیل سقط  

جنین غیرقانونی
صفحه 8

جنگ افروزی اسرائیل و پاسخ مقاومت
تمام شواهد در غرب آسیا نشان می دهد که نتانیاهو برای 
جلوگیری از مرگ سیاسی خود به دنبال گسترش جنگ 
است و به همین دلیل حمله به سوریه و لبنان را در دستورکار 

قرار داده است.
بنی گانتز، وزیر پیشین دفاع و رئیس ستاد ارتش اسرائیل 
که اکنون یکی از اعضای کابینۀ جنگی اسرائیل است روز 
چهارشنبه ششم دی ماه صریحا از این هدف پرده برداشت 
و گفت:»وضعیت در مرز شمال اسرائیل نیازمند تغییر است 
و نیروهای نظامی اسرائیل در جبهۀ دوم در شمال، آماده 
حمله هستند.« چند روز پس از این تهدید،نیروهای ترور رژیم صهیونیستی با تعرض به خاک 
لبنان و نقض تمامیت ارضی این کشور،صالح العاروری، معاون شاخه سیاسی گروه حماس 

را به شهادت رساندند.
در واکنش به این اقدام جنایتکارانه و مغایر با موازین بین المللی،سید حسن 
نصرالله رهبر حزب الله لبنان در تاریخ ۱۳ دی تأکید کرد که کشتن العاروری بدون 
مجازات باقی نخواهد ماند و اگر اسرائیل به فکر جنگ علیه لبنان باشد، حزب الله 
وارد نبردی »بدون سقف و نامحدود« علیه اسرائیل خواهد شد. ساعاتی پس از 
سخنرانی نصرالله، رژیم صهیونیستی، حسین یزبک، فرمانده ارشد حزب الله، در 
شهرک رأس نقوره در جنوب لبنان را به شهادت رساند تا اراده خود برای گسترش 

جنگ را به نمایش گذارد.
در واکنش به اقدامات جنگ افروزانه اسرائیل،مقاومت لبنان نیز در یک اقدام بازدارنده از 
عملیات بزرگ خود علیه پایگاه کنترل هوایی »مرون« بر فراز کوه الجرمق، بلندترین کوه در 
شمال فلسطین اشغالی خبر داد.این پایگاه تنها مرکز مدیریت و مراقبت و کنترل هوایی در 
اسرائیل است و هیچ جایگزین دیگری برای آن وجود ندارد. این حمله به عنوان اولین واکنش 
حزب الله به نقض حاکمیت لبنان و ترور شهید »صالح العاروری« بود که با شلیک 62 راکت 

آغاز شد و موجب تلفات قطعی و مستقیم دشمن گردید.
از روز دوشنبه یازدهم دی که دیوان عالی رژیم اسرائیل، یکی از اجزای کلیدی اصلاحات 
قضایی جنجالی پیشنهادشده از سوی بنیامین نتانیاهو، را لغو کرد، انتظار می رفت که وی 

برای فرار از محاکمه و حفظ قدرت خود،اقدام به گسترش جنگ نماید. 
مخالفان نتانیاهو در دیوان عالی، معتقد بودند که اصلاحات پیشنهاد شده راه را به روی 
فساد و انتصاب های نادرست دوستان بی صلاحیت نخست وزیر در سمت های مهم، باز کرده 
و زمینه محاکمه وی را فراهم می سازد. شبکه دوازده تلویزیون عبری زبان این رژیم نیز گفت 
جلسات محاکمه نتانیاهو علیرغم همزمانی با درگیری های غزه برگزار می شود.اقدام دیوان 
عالی اسرائیل نشاندهنده تشدید شکاف های داخلی در رژیم صهیونیستی و موید عمق 
درگیری میان جناح های قدرت در این رژیم است. ناظران سیاسی معتقدند تصمیم دیوان 
عالی اسرائیل، جایگاه قانونی نتانیاهو را تضعیف کرده و احتمال برکناری وی موجب تلاش 

برای گسترش جنگ به کشورهای پیرامونی است.
به گزارش منابع بین المللی،رژیم صهیونیستی با تجاوز روزانه به حریم هوایی لبنان، تاکنون 
۳۰ هزار بار قطعنامه های سازمان ملل متحد را نقض کرده و از این رو حملات بازدارنده حزب 

الله به اراضی اشغالی،مصداق دفاع از خود و مشروع تلقی می شود.
حزب الله از آغاز تجاوز اسرائیل به غزه تاکنون 67۰ عملیات علیه مراکز نظامی رژیم 
اشغالگر قدس انجام داده است.اندیشکدۀ آمریکاییِ »مؤسسۀ مطالعات جنگ« نیز 
در گزارشی خبر داد که به دلیل حملات بازدارنده حزب الله حدود 6۰ هزار اسرائیلی 
وابسته به ۴۰ جماعتِ شهرک نشین در شمال اسرائیل خانه های خود را ترک کرده اند.به 
فرمان وزارت جنگ اسرائیل، شهر »کریات شمونه« در شمال غرب آن کشور تخلیه شده 
و ساکنان آن که جمعیتی بیش از 2۳ هزار تن را تشکیل می دهند به منازل دولتی منتقل 
شده اند.اگرچه پیش از آن نیز شهرک های دیگری در نزدیکی مرز لبنان تخلیه شده بود 
اما تخلیۀ شهر »کریات شمونه« نشان دهندۀ وضع بحرانی مناطق مرزی اسرائیل با لبنان 

است.
حملات جدید رژیم صهیونیستی به چند نقطه از منطقه ریف دمشق توسط جنگنده های 
این رژیم و از منطقه اشغال شده جولان سوریه،و هواپیماهای اسرائیل به غرب لاذقیه و چند 
نقطه از جنوب حلب نیز با هدف گسترش جنگ به سوریه انجام شد.در عین حال حملات 
نیروهای اشغالگر آمریکا به مراکز حشدالشعبی در عراق و ترور ابو تقوی السعیدی، فرمانده 
تیپ دوازده حشد الشعبی که مصداق عملیات تروریستی بود نیز از تمایل آمریکا به گسترش 

جنگ حکایت دارد.
جمهوری اسلامی ایران از همان روزهای اول جنگ غزه اعلام کرده بود که در صورت 
افزایش دامنه  به  به مناطق غیرنظامی،منجر  و تشدید حمله  تداوم جنایات اسرائیل 
جغرفیایی جنگ خواهد شد و بنظر می رسد اقدامات جنگ افروزانه اسرائیل با هدف 
حفظ نتانیاهو در قدرت،معادلات جنگ را تغییر داده وغرب آسیا بزودی شاهد تحولات 

جدیدی خواهد بود.

با امضای قرارداد سرمایه گذاری بخش خصوصی ؛

حل مشکل فاضلاب منطقه پردیسان
 تا ۳ سال آینده 

با امضای قرارداد سرمایه گذاری بخش خصوصی، مشکل فاضلاب منطقه پردیسان تا ۳ 
سال آینده برطرف می شود.

قرارداد سرمایه گذاری بخش خصوصی در ایجاد تصفیه خانه و خطوط انتقال فاضلاب 
پردیسان به ارزش ۳۰۰۰ میلیارد تومان امضا شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم در حاشیه این مراسم گفت: این طرح تا ۳ سال آینده 
به بهره برداری می رسد و با اجرایی شدن آن، مشکل فاضلاب پردیسان مرتفع خواهد شد. 

حسن بختیاری با بیان اینکه بخش خصوصی اجرای خطوط انتقال و احداث تصفیه خانه 
را به عهده خواهد داشت خاطرنشان کرد: با تکمیل فرآیند ساخت تصفیه خانه و خطوط 
انتقال فاضلاب، سالانه ۱۳ و نیم میلیون متر مکعب فاضلاب خام منطقه پردیسان تصفیه 
خواهد شد.  وی افزود: هدف از اجرای این طرح، جایگزینی پساب )فاضلاب تصفیه شده( 

با آب شربی است که در اختیار صنایع قرار می گیرد. 
وی حضور بخش خصوصی را نقطه قوت سرمایه گذاری در تاسیسات فاضلاب پردیسان 
عنوان کرد و گفت: امیدواریم به واسطه حضور بخش خصوصی این طرح حتی سریع تر از 

مدت تعیین شده در قرارداد به بهره برداری برسد. 
هیچ سرمایه گذاری نباید پشت در اتاق مدیران معطل شود 

استاندار قم هم در این مراسم سرعت عمل و کیفیت بالا را از مزایای اجرای طرح توسط 
بخش خصوصی عنوان کرد و گفت: واگذاری اجرای طرح ها به بخش خصوصی نمونه ای 
از مردمی سازی امور توسط دولت است.  سید محمد آقامیری بر توجه ویژه به حقوق بخش 
خصوصی تاکید کرد و گفت: همه دستگاه ها مکلف به حل مشکل سرمایه گذاران هستند و 

نباید هیچ سرمایه گذاری پشت در اتاق مدیران و کارشناسان معطل بماند.
 

رئیس هیئت نظارت انتخابات مجلس در حوزه انتخابیه قم خبرداد :

تایید صلاحیت ۲۲۸ داوطلب مجلس
 در حوزه انتخابیه قم 

رئیس هیئت نظارت انتخابات مجلس شورای اسلامی در حوزه انتخابیه قم گفت: از 
مجموع ۴۰۱ نفر که از حوزه انتخابیه قم داوطلب نمایندگی مجلس شورای اسلامی شدند 

صلاحیت 22۸ نفر تایید شد. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد جواد مهری وضعیت بقیه داوطلبان را اینگونه تشریح 
کرد: ۹۸ نفر عدم تایید، ۱6 نفر عدم احراز، 6 نفر انصرافی، ۴2 نفر عدم اعتراض به رای 

هیئت اجرایی و ۱۱ نفر به دلیل عدم بارگذاری مدارک لازم، ثبت نام خود را نهایی نکردند. 
بررسی  نتایج  به  و  شده اند  صلاحیت  احراز  عدم  یا  تایید  عدم  که  کسانی  گفت:  وی 
هیئت های نظارت اعتراض دارند می توانند از هفدهم تا نوزدهم دی ماه به مدت ۳ روز 

شکایت خود را به شورای نگهبان اعلام کنند.
رئیس هیئت نظارت انتخابات مجلس شورای اسلامی افزود: ثبت شکایات و اعتراضات 
 keshvar.moi.ir صرفا به صورت غیر حضوری و از طریق مراجعه به نشانی الکترونیکی

»قسمت میز خدمت شورای نگهبان _ سامانه داوطلب« انجام می گیرد.
حجت الاسلام والمسلمین مهری گفت: شورای نگهبان از 2۰ دی ماه تا نوزدهم بهمن 
به مدت یک ماه )۳۰ روز( مهلت دارد به بررسی مجدد صلاحیت ها بپردازد و 2۰ بهمن ماه 

نتیجه بررسی شکایات اعلام می شود.
 

استاندار قم: 

آبروی افراد در مراحل گزینش حفظ شود
آقا میری استاندار قم در دیدار دست اندرکاران گزینش استان گفت: لازم است تا آبروی 

افراد در مراحل گزینش حفظ شود.
سید محمد آقامیری روزشنبه به مناسبت پانزدهم دی ماه سالروز صدور فرمان امام خمینی 
)ره( مبنی بر تشکیل گزینش در دیدار مسئولان و دست اندرکاران گزینش استان گفت: 

گزینش مغز هر دستگاه است و اگر درست عمل نکند کل سیستم فلج می شود.
سید محمد آقامیری با بیان اینکه لازم است تا آبروی افراد در مراحل گزینش حفظ شود 
افزود: گزینش باید هم به موقع حرف بزند هم دقیق باشد، گاهی نیرو ها اول جذب و بعد 

گزینش می شوند که این اشتباه است.
وی تصریح کرد: اگر جوانی به نماز و روزه اعتقاد ندارد نباید گزینش شود؛ چرا که اعتقاد به 

مقدسات، مقدمه خدمت به نظام و مهم تر از همه خدمت به مردم است.

محسن پاک آیین*

رئیس هیئت نظارت انتخابات مجلس در 
حوزه انتخابیه قم خبرداد :

تاییدصلاحیت ۲۲۸ داوطلب 
مجلس در حوزه انتخابیه قم 

حسین رنجبرپیشکسوت با اخلاق و 
دوست داشتنی فوتبال قم؛

آرزو دارم دوران اوج 
فوتبال قم تکرارشود

صفحه 1

صفحه6

رئیس هیئت نظارت انتخابات مجلس شورای 
اسلامی در حوزه انتخابیه قم گفت: از مجموع 
داوطلب  قم  انتخابیه  حوزه  از  که  نفر   ۴۰۱
شدند  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگی 
صلاحیت 22۸ نفر تایید شد.  حجت الاسلام 
والمسلمین محمد جواد مهری وضعیت بقیه 
داوطلبان را اینگونه تشریح کرد: ۹۸ نفر عدم 
تایید، ۱6 نفر عدم احراز، 6 نفر انصرافی، ۴2 نفر 
عدم اعتراض به رای هیئت اجرایی و ۱۱ نفر به 
دلیل عدم بارگذاری مدارک لازم، ثبت نام خود را 

و گو /رضا ملکی/6۸ سال  ایمان / گفت   
عمر از پروردگار یگانه گرفته است.عاشق است 
او خاطرات  با  و مستطیل سبز در طول سالها 

فراوانی دارد، درد کشیده و زحمتکش است.
تمام سالهای عمر خود را با شرافت گذرانده و 
همه تلاش اش براین بوده که لقمه نانی حلال در 
سفره خانواده اش ببرد.زاده تهران است و از سن 
جوانی به قم آمده است.حسین رنجبر نامی آشنا 

رئیس مجلس شورای اسلامی ؛
حکمرانی درست، مستلزم شفاف سازی و 

مردمی سازی است
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: وقتی حرف از حکمرانی 
درست می زنیم، باید شفاف سازی، هوشمندسازی، مردمی سازی 
مورد توجه قرار گیرد که خروجی آن کارآمدسازی است . محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی صبح روز )شنبه ۱۶ دی 
ماه( در افتتاحیه اجلاس سراسری اندیشکده های حکمرانی و 
قانونگذاری استانی، اظهار کرد: در ابتدا اقدام تروریستی جمعی 
صفحه2از مردم عزیز کشورمان در مراسم سالگرد شهید سلیمانی در 

مدیر حوزه های علمیه کشور در دیدار مدیران هسته های گزینش با تأکید بر این که 
سلامت اداری بسیار مهم است، تصریح کرد: اگر دستگاه قضا و نظام اداری سالم باشد 
بسیاری از مشکلات کاهش پیدا می کند؛ سلامت اداری حق خدا، نظام و مردم است و 

باید آن را مهم بشمارید و بدانید منابع انسانی یک پایه مهم سلامت اداری است.
آیت الله اعرافی روزشنبه در دیدار جمعی از مدیران هسته های گزینش دستگاه های 
اجرایی قم که در دفتر مدیر حوزه های علمیه برگزار شد در سخنانی ضمن بزرگداشت 
سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی و شهدای حادثه تروریستی گلزار شهدای کرمان به 
تبیین شاخصه های عمل صالح پرداخت و گفت: قرآن کریم به ایمان و عمل صالح توجه 
ویژه ای دارد؛ پایه شخصیت انسان فکر و اندیشه و معرفت است و بر اساس آنها رفتار می 
کند. عضو مجلس خبرگان رهبری افزود: باطن و ظاهر انسان در یک تأثیر و تأثر متقابل 
هستند و هر کدام روی دیگری تأثیر می گذارد، رفتارها و کردارها آرام آرام بر شخصیت ما 
تأثیر می گذارد؛ عمل خوب، روح و روان انسان را نورانی می کند و گناهان بازتاب منفی 
روی روح می گذارد؛ روح که تخریب شد باعث می شود عمل های بدتری از انسان سر 

بزند لذا باید انسان از درون خود یک مراقبت و یک نظام کنترلی و پایش داشته باشد.
مدیر حوزه های علمیه کشور با بیان اینکه عمل خوب سازنده جامعه است، خاطرنشان 
کرد: عمل چه خوب و چه بد نقش مهمی در باطن و درون انسان دارد و از طرفی نیز 

عمل صالح باید شرایطی داشته باشد که بتواند تأثیرات مثبتی روی روح انسان بگذارد.
آیت الله اعرافی با اشاره به اهمیت نیت و قصد افعال و اعمال برای کسب پاداش الهی، 
گفت: عمل صالح باید با یک معرفت و بینش الهی و به تعبیری نیت خوب انجام شود. 
می توان به گونه ای نیت کرد که در کار اداری رویکرد عبادی نیز داشت به این صورت که 
همه کارها و فعالیت های روزانه در محل کار به قصد قربت و برای خدای متعال انجام شود 
و تنها در قبال دریافت پول و مزد نباشد. عضو فقهای شورای نگهبان با بیان اینکه می 
توان کارهای عادی و روزانه را با نیت الهی تبدیل به عبادت کرد، ابراز داشت: عمل صالح 
لازم است که دارای طرح، نقشه و فکر باشد و از سوی دیگر نیز بدون عجب، کبر و غرور 
انجام شود چرا که انسان به گونه ای است که معمولا کارهای خوب خود را بزرگ می بیند 
و کارهای بد را یا اصلا نمی بیند یا اینکه آن را کوچک می شمارد، اما اگر زاویه دید خود را 
تغییر داد می تواند گناهان و بدی های خود را بزرگ دیده و کارهای خوب خود را کوچک 
شمارد. آیت الله اعرافی با اشاره به اهمیت کار گزینش و لزوم دقت در انجام آن، گفت: 
در امر گزینش شما بین دو حق و دو محضور قرار دارید، یکی حق افراد که بسیار مهم و 

حق الناس است و از طرف دیگر با حق عمومی روبرو هستید چرا که جامعه انتظار یک 
نظام اداری سالم را دارد و از همه این ها مهم تر تکلیف الهی هم مهم است و هنر شما این 
است که همه این مجموع حقوق را ببینید؛ کار شما اعمال این قواعد طبق قانون است.

مدیر حوزه های علمیه کشور با تأکید بر این که سلامت اداری بسیار مهم است، تصریح 
کرد: اگر دستگاه قضا و نظام اداری سالم باشد بسیاری از مشکلات کاهش پیدا می 
کند؛ سلامت اداری حق خدا، نظام و مردم است و باید آن را مهم بشمارید و بدانید منابع 

انسانی یک پایه مهم سلامت اداری است.
امام جمعه قم به لزوم تکریم افراد اشاره و خاطرنشان کرد: آنجایی که در گزینش ها " 
نه" می گویید سعی کنید که حداقل آسیب به شخصیت افراد وارد شود، چرا که چاره ای 
در این تزاحم حقوق نیست و حقوق عمومی ترجیح دارد، لذا باید توجه شود که با ظرافت 
و دقت در عمل کرامت افراد حفظ شود و با آداب اسلامی و اخلاق خوب به فرد فهماند 
که برای او ارزش قائل هستیم. عضو شورای عالی حوزه های علمیه با اشاره به مشاغل 
حساس و مهم که بحث گزینش در آنها بسیار مهم تر است، تأکید کرد: در این مشاغل 

مهم و حساس گزینش و حراست نقش بیشتری دارد که باید مورد توجه قرار گیرد.
آیت الله اعرافی در پایان با بیان اهمیت تزکیه نفس، خاطرنشان کرد: از لحاظ اخلاق و 
تهذیب نفس باید روزانه و هفتگی برای خودمان وقت بگذاریم و این امر برای همه کسانی 

که جایگاه ها و مسئولیت های مهم تری دارند اهمیت بیشتری پیدا می کند.
و  ها  دیدگاه  بیان  به  گزینش  های  هسته  مدیران  از  جمعی  دیدار  این  ابتدای  در 

دغدغه های خود پرداختند.

آیت الله اعرافی در دیدار مدیران هسته های گزینش:

سلامت اداری یک حق عمومی است

برگزیدگان نهمین جشنواره ملی نماز و نیایش به روایت 
دوربین عصر روز جمعه در آیینی با حضور رییس سازمان 

سینمایی ایران در قم تجلیل شدند. 
امیرعلی عموزاده شامگاه جمعه ۱۵ دی در این آیین، 
گفت: ۴76 اثر در سه بخش عکس، فیلم و فیلمنامه 
به نهمین جشنواره ملی نماز و نیایش به روایت تصویر 

ارسال شد.
امیرعلی عموزاده افزود: این جشنواره پس از ۹ سال 
وقفه به همت دولت مردمی در راستای ترویج فرهنگ 

نماز و نیایش احیا شده است.
وی اظهار کرد: جشنواره ملی نماز و نیایش به روایت 
دوربین که اکنون در ایستگاه نهم قرار گرفته یکی از 
ظرفیت های ویژه قم است که روایت مبانی دینی را با 

زبان هنر پیش گرفته است.
دبیر اجرایی نهمین جشنواره ملی نماز و نیایش به 
روایت دوربین نیز با بیان اینکه این جشنواره از سال 
شده  گذاری  پایه  و  ریزی  طرح  قم  شهر  در   ۱۳۸۳
است، گفت: از اولین دوره این جشنواره، هر 2 سال 
یک بار برگزار شده است و تاکنون هشت دوره آن برگزار 
و اکنون در ایستگاه نهم هستیم. رضا ابوذر با تاکید بر 

جشنواره  استمرار  برای  شده  انجام  ریزی های  برنامه 
از  رویداد  این  روایت دوربین، گفت:  به  نیایش  و  نماز 
جشنواره های قدیمی و پیشینه دار سینمای ایران است.

وی تصریح کرد: این جشنواره یکی از اتفاقات مهم 
سینمایی شهر قم و سینمای کوتاه ایران است چراکه 
جشنواره نماز و نیایش به روایت دوربین ضمن اینکه 
یک جشنواره سینمایی مستقل است، رویدادی معنوی 
و مناسب با فضای شهر قم نیز است و حضور فیلمسازان 
در سه رشته عکس، فیلمنامه و فیلم کوتاه از سراسر 
فرصتی  قم  شهر  در  جشنواره  این  واسطه  به  کشور 

مناسب برای هنرمندان قمی به حساب می آید.
رییس سازمان سینمای جوانان ایران نیز گفت: این 
جشنواره ها می توانند قدمی بزرگ در ارتقای سینمای 

دینی و تولید آثار فاخر سینمایی باشد.
مصطفی  آذرپندار با اشاره به وقفه ۹ ساله در برگزاری 
این جشنواره، خاطرنشان کرد: وزرات فرهنگ و ارشاد 
اسلامی نسبت به تداوم برگزاری این جشنواره ها تاکید 

دارد.
این جشنواره احمد رضا مختاری  در بخش عکس 
فر برای عکس دعا از تربت حیدریه، احمد تاجی برای 

عکس  نفس های مادربزرگ از شهرکرد، صادق حاتمی 
برای  مشهد  شهر  از  رادپور  رضا  و  راننده  عکس  برای 

عکس مرزبانان حائز رتبه های برتر شدند.
برای  عظیمی  اسماعیل  نیز  فیلمنامه  بخش  در 
فیلمنامه بچه خوان از شهر قم، عباس روزبهانی برای 
فیلمنامه نفیسه از شهر تهران، مسعود مشعوف برای 
فیلمنامه چهلمین امضا از شهر قم، و احسان مرادی 
برای فیلمنامه نماز خانه کوچک من از شهر ساوه حائز 

رتبه های نخست شدند.
در بخش فیلم نیز مهدی آخوندی و معصومه سادات 
خادم الحسینی برای فیلم به رنگ انار از قم، حسین 
حبیبی اصل از شهر اردبیل برای فیلم کاسه برنجی، 
مریم صبوری از شهر اردبیل برای فیلم الله یامان، مهدی 
امینی و جواد یغموری از قم برای فیلم خلوت شب، علی 
تصدیقی برای فیلم کورسو از تهران و میلاد محمدی 
برای فیلم پیچ تاریخی از تهران حائز رتبه های برتر شدند.
همچنین تندیس جشنواره و لوح افتخار نیز به زهره 
صباغیان برای فیلم »اذان صبح به افق یزد« از شهر یزد 
بعنوان بهترین فیلم نهمین جشنواره ملی نماز و نیایش 

به روایت دوربین انتخاب شد.

با حضور رییس سازمان سینمایی ؛

برگزیدگان جشنواره ملی نماز و نیایش در قم تجلیل شدند

رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد؛

افزایش فضای ورزشی وبوستان های اختصاصی مطالبه بانوان قمی
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رییس مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور:

شکست دشمن در مشارکت حداکثری 
در انتخابات است

رییس مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور گفت: شکست دشمن در مشارکت 
حداکثری مردم در انتخابات است و امسال نیز همانند گذشته مردم با مشارکت حداکثری 

خود سیلی محکمی به دشمنان خواهند زد.
نشست مجازی توسعه مشارکت انتخابات حضور استانداران و با به ریاست جلیل دارا رییس 

مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور در سالن آمفی تئاتر وزارت کشور برگزار شد.
جلیل دارا رییس مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور در این نشست که معاونان 
آموزشی و پژوهشی مرکز مطالعات راهبردی کشور و تمامی استانداران در آن حضور داشتند 
ضمن تبریک به مناسبت روز زن و میلاد حضرت فاطمه زهرا )س( و همچنین گرامیداشت 
روز جهانی مقاومت، از سردار حاج قاسم سلیمانی به عنوان شهید قدس یاد کرد و گفت: 
اسرائیل نسبت به همه زمان های دیگر متزلزل تر شده و پیروزی مقاومت و آزاد سازی قدس 

نمایان تر گشته است.
وی اضافه کرد: ما همه این پیروزی ها را دستاورد مجاهدت مجاهدانی همچون شهید 

سلیمانی شهید راه قدس می دانیم.
دارا بیان کرد: شهید سلیمانی دفاع از کیان اسلامی را فراتر از میهن ایران اسلامی قلمداد 

می کردند و به معنای واقعی باید یک الگوی تمام عیار اسلامی به شمار می رود.
وی ادامه داد: شکست دشمن در مشارکت حداکثری مردم در انتخابات است که به حول 
و قوه الهی امسال نیز به همانند سال های گذشته مردم با مشارکت حداکثری خود سیلی 

محکمی به دشمنان این مرز و بوم خواهند زد.
دارا در پایان این نشست عنوان کرد: استانداران سراسر کشور باید با جدیت تمام دستگاه ها 
و سازمان های مربوطه را برای برگزاری انتخاباتی پرشور درگیر کنند و به صورت جهادی وارد 

عمل شوند که در این میان سازمان صدا و سیما و رسانه ملی نقش پررنگی دارد.

عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه مطرح کرد:

کوتاهی دولت در خلق منابع جدید 
برای تامین هزینه ها

عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
دولت منابع قابل ملاحظه ای برای افزایش متناسب حقوق ها ندارد، نسبت به کوتاهی دولت 

در خلق منابع جدید انتقاد کرد.
هادی بیگی نژاد  به راهکارهای ایجاد منابع برای افزایش حقوق ها متناسب با تورم طی 
سال های آینده اشاره کرد و گفت:  اگرچه قرار است اعضای تلفیق برای پیدا کردن راهکار 
به منظور افزایش مناسب حقوق ها در سال آینده یک کمیته مشورتی تشکیل دهند اما 
واقعیت می گوید؛ دولت منابع قابل ملاحظه ای برای افزایش متناسب حقوق ها ندارد هرچند 

حقوق ها باید متناسب با تورم افزایش پیدا کند و این حق مردم است.
مردم  به  است  سال   داد:چند   ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  در  ملایر  مردم  نماینده 
می گویم؛ توان افزایش حقوق ها را بیش از این نداریم مثلا در سال ۹2 یعنی دوره نخست 
ریاست جمهوری آقای روحانی حقوق ها با وجود تورم نزدیک به ۴۰ درصد صرفا حدود ۱۰ 
درصد افزایش پیدا کردند که البته رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه وقت گفتند؛ 
قبول داریم افزایش حقوق ها متناسب با تورم نیست اما دولت بیشتر از این توان مالی ندارد 
و همچنان با وجود گذشت ۱۰ سال از آن تاریخ دولت های بعدی نیز همین را می گویند، 
بنابراین سوال این است که مشکل فوق چه زمانی حل خواهد شد؟ پاسخ این است، زمانی 

که منبع جدید مالی ایجاد شود.
نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با طرح این پرسش که چراکه دولت ها 
برای ایجاد منابع جدید مالی فکری نمی کنند؟، توضیح داد: در حالی پتروپالایشگاه شهید 
سلیمانی یک منبع مالی قابل ملاحظه برای دولت به شمار می رود که ۳ سال است ساخت 
آن بلاتکلیف مانده است، همچنین درصورت بهره برداری از پالایشگاه مهر خلیج فارس چند 
صدهزار میلیارد تومان برای کشور درآمدزایی خواهد بود اما به دلیل کوتاهی در بهره برداری 
از آن ها اکنون در سال جاری شاهد واردات حدود ۴ میلیارد دلار بنزین و تهاتر مرتبط با بنزین 
هستیم که سال آینده به بالای ۵ میلیارد دلار خواهد رسید اما معاون اول رئیس جمهور 

به عنوان مسئول پتروپالایشگاه شهید سلیمانی تاکنون اقدامی در این زمینه نکرده است.
  

رئیس کمیسیون عمران مجلس:

زمین برای ساخت مسکن روستایی
 باید رایگان باشد

رئیس کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه زمین برای ساخت مسکن روستایی باید 
رایگان به متقاضیان داده شود که هم اکنون بنیاد مسکن آن را اجرایی نمی کند گفـت: این 

موضوع را در شورای عالی مسکن مطرح می کنیم.
محمدرضا رضایی کوچی  با اشاره به ضرورت ارائه زمین رایگان به متقاضیان فاقد مسکن 
روستایی جهت ساخت خانه گفـت: در شهرها بابت واگذاری زمین به افراد واجد شرایط فاقد 

مسکن مبلغی دریافت نمی شود اما بنیاد مسکن این امر را در روستاها اجرایی نمی کند.
نماینده مردم جهرم و خفر در مجلس با اشاره به ضرورت ارائه زمین رایگان به متقاضیان 
واجد شرایط در روستاها با هدف افزایش ماندگاری جمعیت و مهاجرت معکوس روستائیان، 
عنوان کرد: وقتی به فردی زمین رایگان و تسهیلات مناسب جهت ساخت ارائه شود، دیگر 
دلیلی برای مهاجرت به شهر وجود ندارد اما متاسفانه روند تغییر کاربری ها و واگذاری زمین 
در روستاها بسیار دشوار بوده و همین موضوع نیز یکی از دلایل افزایش مهاجرت روستائیان 
به شهرها است. رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه زمین باید 
رایگان در اختیار متقاضیان واجد شرایط قرار بگیرد؛ اظهار کرد: در این خصوص با رئیس 
بنیاد مسکن نیز صحبت کردم که مقرر شد موضوع در شورای عالی مسکن مطرح و پس از 

اخذ مصوبه لازم به روستائیان فاقد مسکن، زمین به صورت رایگان ارائه شود.
نایب رئیس کمیسیون تلفیق بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور در خصوص افزایش تسهیلات 
ساخت مسکن روستایی به ۳۵۰ میلیون تومان، خاطرنشان کرد: افزایش تسهیلات ساخت 
مسکن روستایی آن هم با نرخ سود پایین و بازپرداخت بلند مدت، موجب افزایش انگیزه 

روستائیان و ماندگاری جمعیت و نیز بهبود روند ساخت و ساز در روستاها می شود.
رضایی کوچی افزود: هم اکنون روند ساخت و ساز در روستاها با توجه به تلاش های بنیاد 

مسکن مناسب بوده که این مسیر با افزایش تسهیلات بهتر هم خواهد شد.
 

رئیس مجلس شورای اسلامی ؛

حکمرانی درست، مستلزم شفاف سازی و 
مردمی سازی است

می زنیم،  درست  حکمرانی  از  حرف  وقتی  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
آن  خروجی  که  گیرد  قرار  توجه  مورد  مردمی سازی  هوشمندسازی،  شفاف سازی،  باید 

کارآمدسازی است .
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی صبح روز )شنبه ۱6 دی ماه( در 
افتتاحیه اجلاس سراسری اندیشکده های حکمرانی و قانونگذاری استانی، اظهار کرد: در 
ابتدا اقدام تروریستی جمعی از مردم عزیز کشورمان در مراسم سالگرد شهید سلیمانی در 
کرمان را محکوم می کنم. این حادثه ننگین و شرمگین به دست جنایتکاران واقعاً یک شهادت 

مظلومانه بود و باید بگویم که عبور از خط قرمزهای نظام پاسخ محکمی خواهد داشت.
وی درباره اندیشکده های حکمرانی و قانون گذاری استانی، گفت: این امر یکی از پایه های 

تحول است که مقام معظم رهبری هم بارها بر آن تاکید فرمودند.
رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: ما نمی توانیم در مجلس شورای اسلامی 
قانون گذاری کنیم اما ذی نفعان آن قانون، در فرآیند بررسی و تصویب آن نقشی نداشته 
باشند. قالیباف تاکید کرد: هر موضوعی باید مردمی سازی شود و مردم باید به شکل 
واقعی درگیر موضوعات شوند. وقتی حرف از حکمرانی درست می زنیم، باید شفاف سازی، 

هوشمندسازی، مردمی سازی مورد توجه قرار گیرد که خروجی آن کارآمد سازی است .

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا خبرداد:

برخورد با عوامل تشویش اذهان عمومی 
در فضای مجازی

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا از اجرای طرح ضربتی برخورد با عوامل تشویش 
اذهان عمومی خبر داد و گفت: در این راستا ۵۰۰ تارنما سایبری با محتوا مجرمانه جمع 

آوری شد.
 سرهنگ رامین پاشایی در تشریح این خبر اظهار داشت: بر اساس رصد های صورت گرفته 
در راستای اجرای طرح ضربتی و عملیاتی بالغ بر ۵۰۰ تارنمای حاوی محتوای توهین آمیز 
به ساحت مقدس شهدا که هم آوایی با جریانات تولید شده معاندان در خصوص حوادث 
تروریستی کرمان نموده بودندجمع اوری شدند و تحت پایش های سایبری قرار گرفتند. این 
مقام مسئول ادامه داد: بالغ بر ۱۰۰ فقره تارنما در این خصوص با هویت معلوم در داخل کشور 
شناسایی شده و رسیدگی به آن ها در دستور کار قرار گرفت. وی افزود: در این رابطه ضمن 
هماهنگی با مراجع قضائی و استفاده از ظرفیت سایر دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی تحت 

اقدامات مقتضی از قبیل دستگیری، احضار، تذکر و حذف محتوای مجرمانه قرار گرفت.

 چرا مشارکت بالا؟
»نهاد انتخابات« در نظام جمهوری اسلامی ایران، رکن 
برخی  بیگاه  و  گاه  با وجود تلاش های  و  رکین است 
حیاتش  آن،  ساحت  به  ضربه  در  سیاسی  جریانات 
است.  تأثیرگذار  سیاستی،  روندهای  در  و  دارد  ادامه 
طی هفته های اخیر نیز رهبر معظم انقلاب به دفعات 
تاکید  نهاد  این  اهمیت  تقریر  با  فرمایشات خود،  در 
داشته اند که »جمهوریت« و »اسلامیت« نظام، هر دو 
وابسته انتخابات هستند. با این پیش زمینه و با عطف به 
شرایط کنونی کشور و فضای بین الملل، باید تصریح داشت که انتخابات دوره دوازدهم 
مجلس و دوره ششم خبرگان رهبری، اهمیتی مضاعف دارند. در ادامه این وجیزه، 
سعی خواهم کرد، زوایای این اهمیت مضاعف و در نتیجه، لزوم مشارکت حداکثری در 

انتخابات را تشریح و تبیین کنم.
برای تبیین اهمیت انتخابات آتی از بُعد داخلی، جایگاه راهبردی »رأی مردم« در 
تعیین روندهای حاکمیتی، محوری ترین پارامتر است. در طول دوران حیات نظام 
جمهوری اسلامی ایران مجالس، شوراها و دولت های متعدد با رویکردهای سیاسی و 
سیاستی -بعضا به کلی- متفاوت به قدرت رسیدند و توانستند با تحقق سلایق مورد نظر 

خود، تجلی بخش تأثیرگذاری رأی عامه مردم شوند.
هر کدام از نهادهای برآمده از رأی مردم -فارغ از جناح بندی های سیاسی- کوشیده اند 
در حد توان، برای حل مشکلات قدم بردارند؛ البته درباره اینکه چرا برخی مسائل تا 
الان لاینحل باقی مانده اند، می توان ساعت ها قلم فرسایی کرد لیکن آنچه در حد وسع 
بحث حاضر می گنجد، تاکید بر این نکته است که برخلاف تبلیغات رسانه های معاند 
که مدام گزاره »رأی بدیم که چی بشه« را طرح می کنند، باید به نیمه پُر لیوان نیز توجه 
و دقت کرد که نهادهای حاکمیتی )فی الجمله مجلس( با وجود مضایقات ساختاری و 
تاریخی در ایران و نیز فشار فزاینده دشمنان از بیرون، در مجموع عملکردی قابل قبول 

از خود به جای گذاشته اند.
تنگاتنگ  ارتباط  واسطه  به  مجلس«  »نهاد  که  است  ضروری  نیز  نکته  این  ذکر 
نمایندگان با مردم حوزه های انتخابیه، یکی از مردمی ترین بخش ها در ساختار سیاسی 
نظام جمهوری اسلامی است؛ توده های مردم فارغ از جنس و سن و قومیت و مذهب 
و… به راحتی می توانند با مراجعه به دفاتر نمایندگان، مشکلات خود را طرح کرده و 
برای حل آن ها، طلب مساعدت کنند. این نسبت و مناسبت، درباره نمایندگان خبرگان 

رهبری نیز مصداق دارد.
بنابراین هر چه مشارکت در دو انتخابات پیش رو بیشتر باشد، نمایندگان منتخب 
با پشتوانه مردمی بالا، بهتر خواهند توانست وظایف نمایندگی خود را جامه عمل 
بپوشانند. پس طرح این گزاره که »رأی بدیم که چی بشه«، یک گزاره از اساس معیوب 
و مغشوش است که هدفی جز اولًا ناامیدسازی توده ها از آینده کشور و ثانیاً تضعیف 
عملکرد نهادهای حاکمیتی، ندارد. دشمن قصد دارد کشور را درگیر یک سیکل معیوب 
از »مشارکت ضعیف« و »نهادهای حاکمیتی ضعیف« کند و بدون تردید مشارکت بالا، 

باطل السحر این حربه خواهد بود.
اما اگر بخواهیم اهمیت انتخابات آتی را با عطف به تحولات بیرونی -که امتداد درونی 
دارد- تبیین و تحلیل کنیم، بدون تردید تحولات اخیر در منطقه و تلاش صهیونیست ها 
به حضور مستقیم در درگیری ها، مهم ترین مؤلفه است.  ایران  پای  برای کشاندن 
دشمنان می کوشند با ابزار ترور، نظام را از سیاست »صبر راهبردی« منصرف و با کاستن 
از »آستانه تحمل« مراجع تصمیم گیر، ایران را وادار به ورود مستقیم به معرکه ای کنند که 

معلوم نیست در پس و پشت آن چه در انتظار است.
سیاست مذکور )هیجان زده کردن ایران برای حضور مستقیم در نبرد( اثر درونی نیز 
خواهد داشت. دشمنان در صدد هستند با ترور، فضای جامعه ایران را مرعوب کرده و 
از بطن این ارعاب، برخی نارضایتی ها را دامن بزنند؛ این سیاست در آستانه انتخابات 
مجلس، بالقوه می تواند کاهش مشارکت را به دنبال داشته باشد. اما در مقام عمل، 
مشارکت بالا تمام معادلات دشمن را به هم خواهد ریخت و دست نظام را برای کنشگری 

مؤثر در ابعاد نظامی، امنیتی، اطلاعاتی و دیپلماتیک، پُر می کند.
البته این را نیز باید تصریح کنم که ترورهای دشمن، حتماً باید با پاسخ متوازن روبه رو 
شوند و چنانچه رهبر انقلاب فرمودند، رذالت جنایتکاران پاسخ سختی در پی خواهد 
داشت؛ ناگفته پیداست چنانچه »اصل پاسخ متوازن« رعایت نشود، بی شک »اصل 

بازدارندگی« به مُحاق می رود و دشمنان برای ضربه های بعدی، جسورتر می شوند.
با این وضعیت به خوبی می توان درک کرد که چرا رهبر انقلاب این چنین با تاکید، 
خواستار افزایش مشارکت و رقابت در انتخابات آینده هستند. ذکر این نکته مهم 
نیز ضروری است که در انتخابات پیش رو، اهمیت و الزام حضور پُر شور مردم پای 
صندوق های رأی، مقدم بر پیروزی یا شکست این جناح یا آن جناح است و قطعاً نتیجه 
این حضور پُر شور، در سبد »امنیت ملی«، سر ریز خواهد شد؛ این امر البته نافی تلاش 

ما برای رأی آوری نیروهای مؤمن به ارزش های انقلابی نیست.
کارشناس مسائل سیاسی

رییس مرکز پژوهش های مجلس:

اراده مردم در حکمرانی با »انتخابات« 
محقق می شود

رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه انتخابات تحقق اراده مردم در حکمرانی 
است، گفت: مشارکت بیشتر در انتخابات قدرت چانه زنی نظام جمهوری اسلامی را در 

عرصه بین المللی افزایش می دهد.
بابک نگاهداری در نخستین اجلاسیه هم اندیشی اندیشکده های حکمرانی و 
قانونگذاری استانی که صبحروز )۱6 دی ماه( در سالن اجتماعات ساختمان شهید 

شیخ فضل الله )ره( مجلس شورای اسلامی برگزار شد
 با اشاره به اهمیت مشارکت حداکثری مردم در دوازدهمین دوره انتخابات مجلس و 
ششمین دوره انتخابات مجلس خبرگان، اظهار کرد: کارکرد انتخابات علاوه بر برگزیدن 
نمایندگان و مسؤولان آینده کشور و تعیین سرنوشت، راهی برای تحقق اراده مردم در 

حکمرانی و ابزار تبدیل اراده مردم به کرسی های نمایندگی نیز به شمار می رود.
نگاهداری با اشاره به اصل ششم قانون اساسی که بر اداره امور کشور با اتکای به آرای 
عمومی تأکید دارد، افزود: در تاریخ ۴۵ ساله انقلاب اسلامی ۳۹ انتخابات برگزار شده 

که نشانه ای از کارنامه خوب نظام در اتکا به رأی مردم است.
وی با اشاره به بیانات امام خمینی )ره( مبنی بر اینکه سرنوشت کشور با انتخابات رقم 
می خورد، افزود: رهبر انقلاب نیز یکی از پایه های نظام را انتخابات دانسته و گفته اند که 
مردم سالاری با حضور و مشارکت مردم و ارتباط فکری، عقلی و عاطفی با انقلاب است 

که شکل می گیرد و مردم سالاری عاملی مهم در پایداری ملت ایران است.
رئیس مرکز پژوهش های مجلس ادامه داد: مقام معظم رهبری جهاد تبیین را در این 

مقطع، به معنی افزایش مشارکت در انتخابات دانسته اند.
وی بیان کرد: پاره ای مشکلات معیشتی ممکن است که مشارکت مردم را تحت تأثیر 
قرار دهد و از سوی دیگر توطئه دشمنان که حضور مردم را کم اثر یا بی اثر جلوه کنند و 
در نتیجه مردم را از مشارکت در انتخابات بازدارند. از همین روی رهبر انقلاب گفته اند 

که تمرکزمان باید بر افزایش مشارکت در انتخابات قرار گیرد.
 

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:

ارتقائ قدرت پهپادی ایران متناسب 
با تهدیدات احتمالی

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: قدرت پهپادی ایران متناسب با تهدیدات 
احتمالی در حال ارتقا است و به برکت این تحول عظیم در سایر صنایع نیز شاهد جهش 

فناوری بومی هستیم.
امیرسرتیپ علیرضا صباحی فرد روز شنبه در جمع فرماندهان و کارکنان یگان پهپادی 
این نیرو اظهار داشت: حمایت مردم کشورمان در برهه های مختلف، مهمترین مولفه 
قدرت کشور است و نقشه های شوم بیگانگان در ضربه زدن به اقتدار کشورمان را بی اثر 
کرده است. وی با بیان اینکه اقدامات تروریستی نشان از اوج ذلت و خواری بیگانگان 
دارد، اضافه کرد: این اقدامات بیانگر استیصال دشمنان در برابر پیشرفت و قدرت 
روزافزون جمهوری اسلامی ایران است. فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش افزود: 
قدرت پهپادی ایران متناسب با تهدیدات احتمالی در حال ارتقا است و به برکت این 
تحول عظیم در سایر صنایع از جمله متالوژی، فایبرگلاس و کامپوزیت شاهد جهش 
فناوری بومی هستیم. امیرسرتیپ صباحی فرد با تاکید بر اینکه پهپادهای بومی 
کشورمان برتری هوایی برخی کشورهای بیگانه را کم اثر و سلب کرده  است، تصریح 
کرد: توسعه بهره گیری از پهپاد در افزایش توان رزمی و عملیاتی پدافند هوایی نقش 

بسزایی دارد و این موضوع با جدیت دنبال می شود.

حسام رضایی*

رهبر معظم انقلاب در پیامی به سی امین اجلاس سراسری نماز، ترویج نماز در 
میان نسل جوان و نوجوان را کلید گسترش این نعمت الهی و جایگزین شدن 
آن در جایگاه شایسته ی آن دانستند و از متصدیان کارهای مرتبط با جوانان و 
نوجوانان خواستند تا خود را مخاطب »اقیموا الصلاة« بدانند و به معنای واقعی، 

نماز را اقامه کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی به سی امین اجلاس سراسری نماز که روز 
شنبه - ۱6 دی ماه - منتشر شد، این فریضه  بزرگ را نیازی فراتر از نیازهای جاریِ 
فرد و جامعه  مسلمان و همچون روح و هوا برای انسان دانستند و تاکید کردند: 
متصدیان کارهای مرتبط با جوانان و نوجوانان باید راه های آموختن و گزاردن نماز 

و کیفیت بخشیدن به آن را برای نسل نو هموار کنند.
متن پیام رهبر معظم انقلاب بدین شرح است:

والحمدلله رب العالمین و صلی الله علی محمد و آله الطاهرین سیما بقیةالله 
فی العالمین ارواحنا فداه

خدای متعال را بر ادامه ی سنت مبارک و نیکوی بزرگداشت نماز سپاس می گویم 
و از جناب حجت الاسلام قرائتی عالم مجاهد و روشن بین که پایه گذار این حرکت 

پربرکتند صمیمانه تشکر می کنم.
نماز را نمی توان در شمار نیازهای جاریِ فرد و جامعه ی مسلمان دانست. این 
فریضه ی بزرگ بسی فراتر از این نیازها نقش می آفرینند. آن را باید، همچون روح 
برای اندام های بدن انسان یا همچون هوا در مقایسه با دیگر نیازهای مادی انسان 
دانست. اینکه قبول همه ی عبادت ها و خدمت های خدائی به قبول نماز وابسته 
شده، و اینکه امر به نماز و ایستادگی بر آن از پیامبر مطالبه شده، و اینکه نماز 
نخستین الزام در حاکمیت صالحان دانسته شده، و اینکه اقامه ی آن و تاکید بر 
آن بیش از هر واجب دیگر در قرآن تکرار شده، همه دلیل بر جایگاه بی مثال این 

فریضه ی الهی است.
ترویج نماز در میان نسل جوان و نوجوان، کلید گسترش این نعمت الهی و 
جایگزین شدن آن در جایگاه شایسته ی آن است. متصدیان کارهای مرتبط با 
جوانان و نوجوانان، از خانواده، تا مدرسه، و تا دانشگاه، و تا محیط های ورزشی، و 
تا عالمان دینی در مدارس و دانشگاه ها، و تا مجموعه های بسیجی در مساجد، و 
تا همه ی واحدهای بسیج، و تا مجموعه های جهاد سازندگی و گروه های جهادی و 
نظائر اینها، باید خود را مخاطب: اقیموا الصلاة بدانند، راه های آموختن و گزاردن 
نماز و کیفیت بخشیدن به آن را برای نسل نو هموارکنند. به نماز، به مسجد، به 
حضور قلب، به توجه به معانی نماز، به دانستن احکام نماز، جاذبه ببخشند، و به 

معنای واقعی، نماز را اقامه کنند. از خداوند متعال توفیقات همگان را خواستارم.
سیدعلی خامنه ای
۱۵/دی ماه/۱۴۰2

رهبرمعظم انقلاب در پیامی به  اجلاس سراسری نماز: 

راه های آموختن و گزاردن نماز را برای نسل نو هموار کنید

نماینده مردم »شاهین شهر،میمه و برخوار« در مجلس 
نرخ  چند  گیری  شکل  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای 
ارزی نشان از یله و رها بودن مدیریت ارزی کشور دارد، 
گفت:البته رئیس کل بانک مرکزی تاکید دارند که ما از 
فضای یله و رها که در سنوات گذشته به چشم می خورد 
فاصله گرفته ایم و در حال حاضر مشغول مدیریت این 
شرایط هستیم، با این حال ما باید نیتجه این اقدامات را 
در کف جامعه و بازار ببینیم. حسینعلی حاجی دلیگانی  
با اشاره به ایرادات به »شکل گیری چند نرخ ارزی در 
اقتصاد کشور«، گفت: این مسئله یکی از آسیب زاترین 

مشکلات اقتصادی برای کشور محسوب می شود.
2 الی 3 نرخی شدن ارز هم در گذشته قابل 

پذیرش نبود!
نماینده مردم »شاهین شهر،میمه و برخوار« در مجلس 
شورای اسلامی گفت: ما در گذشته تاکید داشتیم که 2 
الی ۳ نرخی شدن ارز قابل پذیرش نیست اما اینکه نرخ 

دلار در شرایط فعلی 7 نرخ داشته باشد،به هیچ وجه قابل 
پذیرش نیست. عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: شکل گیری چند نرخ ارزی 
باعث مال اندوزی برخی افراد شده که از این تلاطمات 
ارزی سوء استفاده می کنند. البته این افراد خودشان در 
ایجاد این تلاطمات نقش داشته تا بیشترین بهره را ببرند.
باعث  ارزی  رویکردهای  قبیل  این  اینکه  بیان  با  وی 
آسیب رسانی به کشور می شود، تاکید کرد: البته بانک 
مرکزی براساس گزارشات خود اعلام داشته که سعی دارد 
به سمت ثبات ارزی حرکت کند. البته بانک مرکزی در 
زمینه دیپلماسی ارزی شروع خوبی داشته است. با این 
حال اگر کلیه اقدامات منجر به افزایش رکود در جامعه 
شود، این قبیل اقدامات ثمری نخواهد داشت. حاجی 
دلیگانی بیان کرد: اگر اقدامات ثبات آفرین بانک مرکزی 
در راستای  رونق تولید و عدم محدودیت برای این بخش 
و کاهش تورم باشد، حتما موثر خواهد بود.بنابراین تفاوت 

نرخ ارز برای کشور آسیب زاست و مشکلاتی را برای کشور 
و مردم درست می کند.

تغییر در مدیریت ارزی باید در بهبود وضعیت 
اقتصادی دیده شود

وی با بیان اینکه شکل گیری 7 نرخ ارزی نشان از یله و 
رها بودن مدیریت ارزی کشور دارد، بیان کرد:البته رئیس 
کل بانک مرکزی تاکید دارند که ما از فضای یله و رها که 
در سنوات گذشته به چشم می خورد فاصله گرفته ایم و 
با  این شرایط هستیم،  در حال حاضر مشغول مدیریت 
این حال ما باید نیتجه این اقدامات را در کف جامعه و بازار 
ببینیم. حاجی دلیگانی با بیان اینکه بسیاری از مشکلات 
ما از آمار و ارقام ارائه شده نشات می گیرد، تصریح کرد: آمار 
و ارقام از سوی مسئولین ارائه می شود اما آنچه که ما قبول 
داریم آن چیزی است که در کفت جامعه اتفاق می افتد. 
بالاخره ما اگر ببینیم وضعیت اقتصادی مردم یک مقدار هم 

بهتر شده است، طبیعتا همین موضوع جای تشکر دارد..

حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر:
چند نرخی بودن ارزی نشان از رها بودن مدیریت ارزی دارد

فرمانده کل سپاه با اشاره به اینکه شاهد تکامل جهش وار قدرت در نیروی دریایی 
سپاه هستیم گفت: خطوط عزیمت ما مشخص است، اما نقاط نهایی نبرد در دریا 

نامحدود است و این یک اثر راهبردی برای توسعه قدرت به شمار می رود.
سردار حسین سلامی فرمانده کل سپاه در سخنانی در برنامه زنده در شبکه خبر 

ویژگی های ناو ابومهدی و ۱۰۰ شناور موشک انداز را تشریح کرد . 
سردار سلامی: در عقبه این قدرتی که شما امروز می بینید جریان وسیعی از اندیشه و 
تفکر؛ آن هم نه یک اندیشه وارداتی و تقلیدی، بلکه یک ابتکار عمل، آزادی عمل، یک 
نوآوری می بینیم. اما اصول دیگری هم ما داریم و آن اصل؛ اصل خوداتکایی نیروی 
دریایی در نبرد است. نیروی دریایی در دریا یک نبرد کامل را اجرا می کند؛ یعنی یک 
سامانه کامل است. استقلال رسمی در نیروی دریایی در هر سطحی، در سطح یک 
شناور تا گروهی از شناور ها و تا یک سازمانی مرکب از همه جنبه های نیروی دریایی در 
همه این زوایا دیده می شود. یک شناوری مثل ابومهدی المهندس این خاصیت را دارد 
که همه اجزای مستقل یک نبرد را در درون خود دارد؛ از جنگ الکترونیک تا پدافند 
هوایی، تا موشک ها، همه این ها اجزای کامل یک نبرد هستند. او می تواند خوداتکا 
در میدان بجنگد و می تواند در ترکیب با اجزای دیگر نیرو باز هم دوباره یک نبرد خود 
اتکا را در سطحی بالاتر شکل دهد و این پلکان خوداتکایی نبرد در نیروی دریایی، یک 

راز است، یک منطق است که می تواند به او کمک کند تا همه اجزا را گسترش دهد.
 راهبرد ما دفاع از منافع ملی و منابع حیاتی در هر نقطه ای است

نیروی دریایی ما در زیرسطح، در سطح و در فضای سه بعدی درگیر است. اول ذهناً 
و بعد عملًا و این را تمرین می کند و برای نبرد در تمام نقاط؛ قدرت می آفریند. نیروی 
دریایی قدرت ما را برای دفاع اشباع می کند. ما نمی توانیم ناقص بجنگیم، باید کامل 
بجنگیم. این قابلیت باید در نیروی دریایی ما وجود داشته باشد. اما تأثیر راهبردی ما بر 
توسعه قدرت چیست؟ یکی از راهبرد های اساسی ما آن است که تا هر کجا ما امتداد 
منافع ملی داریم، قدرت دفاعی ما باید تا آن جا قابلیت دفاع از منافع حیاتی را داشته 
باشد. این یک راهبرد است؛ فراتر از دکترین. وقتی این چنین است ما باید قادر باشیم 

خطوط دریانوردی مان را امن کنیم. از منافع سیّال مان در دریا حفاظت کنیم.
دشمن برای ما یک واقعیت شناخته شده است

بنابراین میدان نبرد و دفاع در دریا؛ خطوط ثابتی ندارد. خطوط عزیمت ما مشخص 
است. اما نقاط نهایی نبرد؛ نامحدود است و این یک اثر راهبردی است بر توسعه 

قدرت؛ بنابراین بلندشدن دستان نیرو هم در ابعاد موشک ها، هم در شناور ها و هم 
در قدرت دریانوردی دوردست و پشتیبانی از این قدرت، استمرار نبرد برای ما اهمیت 
دارد. نبرد طولانی در دریا برای ما مهم است. این ها همه به قالب هایی برای تقویت 
قدرت تبدیل می شود. این ایده ها و عقاید که گاه به صورت دکترین یا گاه راهبرد خود 
را نشان می دهد، نیروی دریایی ما را به جلو می راند. پیشران اصلی حرکت ماست برای 
دستیابی به یک قدرت بزرگ دریایی. ما با این قدرت بر راهبرد تحریم غلبه کردیم. ما با 
این راهبرد؛ توانستیم به دشمن نشان دهیم که ایستایی در شعاع های نزدیک یا نیمه 
دور برای دشمن؛ آسیب زاست. او باید از این منطقه دور شود، هر چقدر ما قدرت 
پیدا می کنیم، دشمن به عقب می رود و خوشبختانه دشمن ما منطق قدرت را خوب 

می فهمد. ممکن است قدرت منطق را نفهمد، اما منطق قدرت را خوب می فهمد.
دشمن یک واقعیت ذهنی برای ما نیست

ما هم اراده داریم و هم قدرت و هم راهبرد؛ و در حلقه وصل این سه مفهوم؛ ما 
از منافعمان دفاع خواهیم کرد و دشمن هم این را در صحنه های محدودی متوجه 
شده است. کاملًا اراده ما را درک کرده است. ما هم او را شناخته ایم، می شناسیم، 
دشمن یک واقعیت ذهنی برای ما نیست، دقیقاً یک واقعیت شناخته شده است، 
چون نمی تواند مؤلفه های شخصیت خود را پنهان کند. این یک واقعیت است، او هم 
بخشی از واقعیت ما را شناخته است؛ بنابراین این یک راه توقف ناپذیر است. قدرت 
سازی؛ نقطه انتها ندارد، قدرت یک موجود زنده است که مدام باید در معرض تکامل و 
رشد قرار داشته باشد و این راهی است که ما در حال پیمودن آن هستیم. من صمیمانه 
تشکر می کنم از همه عزیزانی که در آفرینش این قدرت بزرگ نقش ایفا کردند؛ هم 
عزیزان ما در نیروی دریایی سپاه که طی سال های گذشته واقعاً در این الحاق های 
۱2 گانه؛ یک جهش در قدرت را تجربه کردند و در حال ادامه آن هستند و حتی در 
آینده های نه چندان دور باز هم با پدیده های جدیدی مواجه خواهیم بود. این ها 
همه پدیده هستند و همه این ها ایرانی هستند؛ کاملًا ایرانی هستند و به آن افتخار 
می کنیم. از عزیزانمان در صنعت دفاعی کشور؛ در وزارت دفاع، از مؤسسه های دانش 
بنیانی که با ما در این ارتباط همکاری می کنند، از معاونت هایی که در نیرو و در ستاد 
سپاه برای این مسئله دل می سوزانند و پیگیری می کنند؛ شبانه روز، لحظه ها برای 
برادران ما حیاتی هستند نه مهم، نه حساس، حیاتی هستند، حیات یک ملت به قوی 

بودن او مرتبط است.

سردار سلامی:

هر چه قدرت پیدا می کنیم دشمن عقب می رود

امروز  ایران  اسلامی  جمهوری  گفت:  جمهور  رئیس 
یافته است که این  به پیشرفت و فناوری زیادی دست 

پیشرفت با ترور متوقف نمی شود.
حجت الاسلام والمسلمین  سید ابراهیم رئیسی در 
اجتماع بزرگ مردم این استان گفت: جمهوری اسلامی 
ایران امروز پیشرفته و فناور است و دستیابی کشور به 
بسیاری از فناوری ها با همت جوانان امکان پذیر شده 

است و این پیشرفت با ترور متوقف نمی شود.
آقای رئیسی در دیدار با مردم زنجان در مصلای بزرگ 
این شهر و در جمع پرشور زنجانی ها افزود: بسیاری از 
صنایع از جمله صنعت هسته ای در کشور ما بومی شده  
و کارهای بسیاری انجام شده و کارهای بسیار دیگری در 

دست اقدام است .
آمیز  ایران صلح  اینکه صنعت هسته ای  با اعلام  وی 
است ، ادامه داد : دشمن گمان می کرد با ترور دانشمندان 
از جمله شهید شهریاری می تواند صنایع هسته ای کشور 

را متوقف کند؛ اما نتوانست.
رئیس جمهور از افزایش تولید، صادرات و اشتغال در دو 
سال دولت سیزدهم خبر داد و گفت : تولید و صادرات 

کشور در این مدت صعودی بوده است.
وی بیان کرد : بیش از ۱۳ هزار میلیارد تومان و 6۰ 
زنجان  استان  در  دولت  فعالیت  مدت  در  دلار  میلیون 
درصدی  کاهش ۵  شاهد  و  است  شده   سرمایه گذاری 

میزان بیکاری در استان زنجان بوده ایم.

رئیسی تاکید کرد : دشمن می خواهد که ما تولید و 
رشد اقتصادی نداشته باشیم اما ملت ما اراده کرده که در 

عرصه های مختلف اجتماعی و اقتصادی اثرگذار باشد.
وی با بیان اینکه می توان با اتکا بر اصول رشد کرد و 
پیشرفت داشت اعلام کرد : تولید و صادرات کشور در 
این دولت رو به افزایش است و برنامه ما در این دولت این 
نیست که از کنار مسایل بی تفاوت بگذریم، بلکه رویکرد و 

راهبرد ما حل مساله است.
رژیم جعلی صهیونیستی حتما از بین رفتنی و 

نابود است
وی با تاکید بر اینکه که باطل از میان رفتنی است، 
جعلی  رژیم  و  است  مقتدر  مظلوم  فلسطین  که  گفت 

صهیونیستی حتما از بین رفتنی و نابود است.
رئیسی افزود : ما از ابتدای انقلاب بر حمایت از مردم 
مظلوم فلسطین تاکید کرده و داریم، این ها آموخته های 

ما از مکتب حسین )ع( و عاشورا است.
رئیس جمهور ادامه داد : دشمن در این سال ها تحریم و 
تهدید کرد، حمله نظامی کرد و محاصره اقتصادی کرد اما 

ملت ایران در این نبرد و جنگ اراده ها پیروز شد.
برپایی  و  زنجان  مردم  استقبال  از  قدردانی  با  وی 
راهپیمایی محکومیت حادثه تروریستی کرمان بیان کرد 
که قرار بود روز قبل در جمع با صفای شما باشم اما به 

دلیل سفر کرمان این مهم امکان پذیر نشد.
امروز در خیابان  اجتماع شما  اظهار کرد که  رئیسی 

ها معنا و مفهوم خاصی داشت نخست اینکه احترام به 
شهدای حادثه کرمان و اعلام انزجار از رژیم صهیونیستی 

و همچنین اعلام حمایت از مردم مظلوم غزه است.
وی بیان کرد: آنچه به ما امید و قلب هایمان را به یکدیگر 
پیوند می دهد، نام اباعبدالله الحسین است، پایتخت 
شور و شعور حسینی شاخص بسیار نورانی برای مردم 

زنجان است.
باید تحلیل درستی از شرایط و اوضاع منطقه 

داشته باشیم 
رئیس جمهور گفت:  این توفیق و افتخار را داشتم در 
سالیان گذشته در محافل حسینی مردم زنجان حضور 

می یافتم.
وی یادآور شد : ویژگی دیار زنجان نام و یاد حسین)ع( 
و سخن از کربلای حسین )ع( است؛ آنچه رمز ماندگاری 
این انقلاب و رمز استیصال دشمنان این انقلاب و نهضت 
و رمز پیروزی رزمندگان در دفاع مقدس بود، همین نام و 
یاد حسین )ع( و کربلا است. عنوان پایتخت شور و شعور 

حسینی شاخص نورانی برای مردم این دیار است.
کنیم،  زندگی می  در شرایط خاصی  امروز  افزود  وی 
باید  و  است  منطقه خاص  و  اسلام  در جهان  وضعیت 
تحلیل درستی از شرایط و اوضاع منطقه داشته باشیم 
بیش از ۴۰ سال است که امام )ره( حمایت از فلسطین را 
و اول بودن مساله فلسطین و ضرورت آزادی قدس شریف 

را اعلام کرده اند.

رئیس جمهور :

پیشرفت کشور با ترور متوقف نمی شود



3 یکشنبه-17 دی ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 5884
سلامت

هر آنچه باید در مورد گال بدانید

اگر این ۷ علامت را دارید، به اورولوژیست مراجعه کنید

گال یا جرب )Scabies( یک بیماری بی نهایت مسری و ناشی از مایت ها یا 
کنه هایی به نام سارکوپتس اسکابئی است که باعث بثورات پوستی خارش دار 
روی  ماه ها  می توانند  درمان  بدون  میکروسکوپی  کنه های  این  می شوند. 
پوست شما زندگی کنند. آنها در سطح پوست شما تکثیر می شوند و سپس 
برای تخم گذاری در آن فرومی روند. برای اطلاعات بیشتر در مورد گال، علائم 

و درمان آن، ادامه مطلب را بخوانید.
گال از طریق تماس نزدیک پوست با پوست منتشر شده و هر کسی می تواند 

به آن مبتلا شود. این بیماری باید فوراً درمان شود تا شیوع پیدا نکند.
گال چیست؟

حدود 2۰۰ میلیون مورد گال در جهان وجود دارد. این یک بیماری بسیار 
مسری است که از طریق تماس مستقیم با پوست منتقل می شود. تشخیص 
گزش گال و بثورات برجسته می تواند به شما در یافتن سریع تر درمان کمک 
کند. بثورات برجسته ممکن است بسته به رنگ پوست شما قرمز، قهوه ای یا 
بنفش باشد. التهاب عمومی ناشی از کنه ها ممکن است در رنگ های پوست 

روشن تر قرمز و در پوست های تیره تر خاکستری به نظر برسد.
علائم گال چیست؟

بعد از اولین تماس با گال، 2 تا ۵ هفته طول می کشد تا علائم ظاهر شوند. 
علائم گال معمولًا در افرادی که قبلًا آن را گرفته اند سریع تر ظاهر می شوند؛ 

اغلب در عرض ۱ تا ۴ روز بعد از تماس.
علائم بارز گال شامل بثورات پوستی و خارش شدیدی می شود که شب ها 

شدت می گیرد.
خود بثورات پوستی می تواند شامل موارد زیر شود:

. گزش های کوچک
. کهیر

. برآمدگی هایی زیر پوست
نواحی از بدن که درگیر گال می شوند:

. مچ دست
. آرنج

. زیربغل
. نوک سینه

. آلت تناسلی
. کمر

. باسن
. نواحی بین انگشت های دست

مسیر حرکت کنه ها روی پوست گاهی ممکن است دیده شود که به صورت 
خطوط بسیار باریک برآمده یا بی رنگ هستند.

گال بسیار مسری بوده و می تواند به راحتی شیوع پیدا کند. در مواردی نادر، 
عفونت های باکتریایی ناشی از زخم های گال می توانند پیامدهای جدی به 

دنبال داشته باشند
علت گال چیست؟

لایه  درون  به  کنه ها  این  است.  هشت پا  ریز  کنه های  هجوم  نتیجه  گال 
بیرونی پوست کانال زده و در آنجا زندگی و تغذیه می کنند. کنه های ماده تخم 
دارند. پوست شما به این کنه ها و ضایعاتشان واکنش نشان می دهد و بثورات 

خارش دار به وجود می آیند.
این کنه ها به راحتی بین افراد منتقل می شوند و تماس مستقیم پوست با 
پوست، متداول ترین راه انتشار گال است. مبلمان، لباس ها و رختخواب هم 

می توانند وسایلی برای انتشار کنه ها باشند.
آیا ممکن است از حیوانات گال بگیرید؟

حیوانات، کنه های ناقل بیماری گال که انسان ها را درگیر می کنند انتقال 
نمی دهند. نوع دیگری از مایت های کنه می توانند حیوانات خانگی را مبتلا 

کنند که باعث عارضه ای به نام گال حیوانی می شوند.
انواع گال

فقط یک نوع مایت کنه است که باعث هجوم گال در انسان ها می شود، اما 
این مایت ها می توانند انواع هجوم را به دنبال داشته باشند.

. گال معمولی: این نوع، شایع ترین است و باعث بثورات خارش دار روی 

دست ها، مچ ها و دیگر قسمت ها می شود.
. گال گره ای )ندولار(: این نوع گال معمولًا به صورت جوش ها و برآمدگی های 
خارش دار خصوصاً در اطراف اندام های تناسلی، زیربغل و یا کشاله ران ظاهر 

می شود.
. گال نروژی: برخی از افراد ممکن است به نوع گال به نام گال نروژی دچار 
نروژی  افرادی که گال  واگیردار است.  بی نهایت  و  بوده  شوند که شدیدتر 
می گیرند، دچار پوسته های ضخیمی می شوند که حاوی هزاران کنه و تخم 

آنهاست.
گال نروژی معمولًا در افرادی ایجاد می شود که سیستم ایمنی ضعیفی 

دارند:
. کسانی که با HIV زندگی می کنند

. کسانی که از استروئیدها یا داروهای سرکوبگر ایمنی استفاده می کنند؛ 
مانند مبتلایان به آرتریت روماتوئید

. کسانی که تحت شیمی درمانی هستند
عوارض احتمالی ناشی از گال

گال بسیار مسری بوده و می تواند به راحتی شیوع پیدا کند. در مواردی نادر، 
عفونت های باکتریایی ناشی از زخم های گال می توانند پیامدهای جدی به 

دنبال داشته باشند، مثل:
. بیماری مزمن کلیوی

. سپتیسمی، عفونت باکتریایی در خون
. بیماری قلبی

خارش مداوم ناشی از گال می تواند باعث بی خوابی شود
تشخیص گال

پزشک معمولًا می تواند با معاینه فیزیکی و بررسی ناحیه موردنظر، گال را 
تشخیص دهد. در برخی موارد، پزشک ممکن است با برداشتن یک کنه با 

سوزن از روی پوست، تشخیص گال را تأیید کند.
جوهر  تست  و  نمونه برداری  شامل  می تواند  نیز  دیگر  تست های 

برای های لایت کردن مسیرهای حرکت کنه ها شود.
درمان گال

درمان گال معمولًا شامل استفاده از پمادها و کرم ها و لوسیون های تجویزی 

می شود که مستقیماً روی پوست استفاده می شوند. داروهای خوراکی نیز 
برای درمان گال وجود دارند.

پمادها، کرم ها و لوسیون ها برای درمان گال
پزشک توصیه می کند داروها را شب ها یعنی وقتی که مایت ها بیشترین 
فعالیت را دارند مصرف کنید. شاید لازم باشد دارو را برای تمام قسمت های 
پوست خود از گردن به پایین استفاده نمایید. صبح روز بعد می توانید دارو را از 

روی پوست خود بشویید.
برخی از داروهای رایج برای درمان گال:

. کرم پرمترین ۵ درصد
. لوسیون بنزیل بنزوات 2۵ درصد
. پماد سولفور یا گوگرد ۱۰ درصد

. کرم کروتامیتون ۱۰ درصد
. لوسیون لیندان ۱ درصد

داروهایی برای خارش گال
پزشک ممکن است داروهای بیشتری برای تسکین ناراحتی های پوستی 

ناشی از گال تجویز کند:
. آنتی هیستامین ها مثل دیفن هیدرامین یا لوسیون پراموکسین برای کنترل 

خارش
. آنتی بیوتیک برای ازبین بردن عفونت ناشی از خاراندن و خراشیدن پوست

. کرم های استروئید برای تسکین خارش و التهاب
در مواردی که گال شدید یا گسترده است ممکن است داروی قوی تری 
تجویز شود. قرصی به نام ایورمکتین ممکن است به افراد با شرایط زیر توصیه 

شود:
. کسانی که بعد از درمان اولیه بهبودی حاصل نمی کنند

. کسانی گال نروژی دارند
. کسانی که گال بیشتر بدنشان را درگیر کرده است

درمان طبیعی گال
برخی از درمان های سنتی گال می توانند باعث عوارض ناخواسته ای شوند، 

مثلاً:
. احساس سوزش در پوست

. قرمزی و تحریک پوست
. التهاب پوست

. بی حسی یا گزگز پوست
هر چند این عوارض معمولًا موقتی اند اما می توانند آزاردهنده باشند.

درمان های طبیعی رایج برای گال:
. روغن درخت چای

. آلوئه ورا
. کرم کپسایسین

. عصاره های روغنی
. صابون ها

افراد چگونه گال می گیرند؟
گال بسیار مسری است و از راه های زیر منتقل می شود:

. تماس مستقیم پوست با پوست مثلًا گرفتن دست فرد مبتلا
. تماس های شخصی تر و نزدیک تر مثلًا رابطه جنسی

. استفاده از لباس ها، رختخواب یا حوله استفاده شده توسط فرد مبتلا به 
عفونت گال

ازآنجایی که گال اساساً از طریق تماس مستقیم پوستی منتقل می شود، 
این بیماری به راحتی در میان اعضای خانواده، دوستان و همسران منتقل 
می شود. همچنین گال در جاهایی که افراد زیادی برای مدت زمان طولانی در 

تماس نزدیک با هم هستند، مثلًا در مدارس، نیز قابل انتشار است.
پیشگیری از گال

بهترین راه پیشگیری از ابتلا به گال، پرهیز از تماس پوست با پوست با فردی 
است که می دانید گال دارد. همچنین نباید از لباس و رختخواب شسته نشده 

فردی که گال دارد استفاده کنید.
کنه های گال می توانند 2 تا ۳ روز بعد از افتادن از بدن هم زنده بمانند، 
بنابراین در این مدت نیز باید موارد پیشگیرانه را رعایت کنید تا وارد پوستتان 
نشوند. لباس ها، رختخواب ها، حوله ها و بالش های آلوده را در آب با دمای ۵۰ 

درجه سانتیگراد شستشو دهید.
چه افرادی می توانند گال بگیرند؟

به  ربطی  گال  عامل  کنه های  به  ابتلا  بگیرد.  گال  می تواند  کسی  هر 
میزان بهداشت فردی شما ندارد، اما افرادی که در محیط های شلوغ مثل 
خوابگاه های دانشجویی و... زندگی می کنند بیشتر احتمال دارد دچار گال 

شوند.
آیا می توانید کنه های گال را ببینید؟

کنه های عامل گال با چشم غیرمسلح انسان قابل دیده شدن نیستند و طول 
آنها حداکثر حدود ۰.۴۵ میلیمتر یا به اندازه نوک یک سوزن است.

گال چقدر می تواند زنده بماند؟
کنه های گال می توانند یک تا دو ماه در بدن انسان زنده بمانند.

فرق کنه های گال با ساس چیست؟
کنه های گال و ساس هر دو از بدن انسان تغذیه می کنند؛ ساس از بیرون 

بدن شما و گال از درون آن.
کنه های گال میکروسکوپی هستند و زیر پوست کانال می زنند تا در آنجا تخم 
بگذارند و زندگی کنند. اما مایت های رختخواب یا ساس را معمولًا می توانید 
به صورت دسته ای ببینید. هر دسته یا خوشه از ساس اغلب شامل سه تا پنج 

گزش است که به صورت زیگزاگی دیده می شوند.
آیا گال خودبه خود خوب می شود؟

با داروهای تجویزی تحت درمان  باید  و  از بین نمی رود  گال خودبه خود 
پزشکی قرار بگیرد.

از کجا بدانید که گال گرفته اید؟
ظاهر  پوستتان  روی  بثوراتی  یا  خارش دار  نقاط  باشید،  داشته  گال  اگر 
می شوند که بسته به رنگ پوست خودتان، به رنگ قرمز، قهوه ای و یا سیاه 
هستند و شب ها بیشترین خارش و اذیت را دارند. در بیشتر موارد، این بثورات 
در تمام بدن پخش می شوند. تشخیص گال از دیگر عوارض پوستی با علائم 
مشابه می تواند کار سختی باشد، بنابراین جهت تشخیص درست باید حتماً به 

پزشک مراجعه نمایید.

این میوه های خشک را بخورید تا ویروس نگیرید
در فصل های پاییز و زمستان بیش از هر زمان دیگری بدن به تقویت سیستم ایمنی خود نیاز دارد. در این دو 
فصل به دلیل انتشار ویروس های مختلف در فضا و بروز انواع سرماخوردگی ها و بیماری آنفلوآنزا، ایمنی بدن 
کاهش یافته و نیاز به تقویت ایمنی بدن بیش از هر زمان دیگری احساس می شود.  اما انواع قرص ها و داروها و 
مولتی ویتامین ها برای جبران این نقیصه و تامین ایمنی بدن کافی نیستند، با انجام تغییراتی در رژیم غذایی و 
توجه بیشتر به میوه های زمستانی و به ویژه میوه های خشک غنی از ویتامین و مواد معدنی نیز می توان تا حد 
زیادی ایمنی بدن را تقویت کرد. در این مطلب به 6 میوه خشک سالم که برای رژیم غذایی پائیز و زمستانی 

ضروری است، می پردازیم.
بادام

6 خوراکی عالی برای تقویت سیستم ایمنی بدن | با این میوه های خشک ویروس ها و عفونت ها را فراری دهید
بادام سرشار از پروتئین، منبعی غنی از چربی های سالم، اسیدهای چرب امگا ۳ و ویتامین ها به ویژه ویتامین 
E و مواد معدنی مانند منیزیم و فسفر است. خوردن این آجیل می تواند به بهبود ایمنی بدن کمک کند و وجود 

فیبر در بادام به بهبود متابولیسم )سوخت وساز( کمک می کند.
خرما

خرما یک شیرین کننده طبیعی و منبع خوبی برای انرژی است. این میوه شیرین حاوی مواد معدنی ضروری 
مانند پتاسیم، منیزیم و مس است. خرما را می توان به عنوان میان وعده مصرف کرد یا از آن برای درست 

اسموتی ها و دسرها استفاده کرد.
کشمش

کشمش یا انگور خشک سرشار از آهن، پتاسیم و آنتی اکسیدان است. کشمش را می توان به بلغور جو دوسر، 
ماست اضافه کرد یا در پخت برای شیرینی طبیعی استفاده کرد.

انجیر خشک
انجیر خشک منبع خوبی از فیبر غذایی، ویتامین ها و مواد معدنی است. این میوه خشک حاوی کلسیم، 
پتاسیم، منیزیم و آهن است. انجیر را می توان به غلات و ماست اضافه کرد یا به عنوان یک میان وعده مجزا 

مصرف کرد.

زردآلوی خشک یا قیسی
زردآلو خشک منبع خوبی از ویتامین A، پتاسیم و فیبر غذایی است. این میوه یک میان وعده شیرین و رضایت 
بخش است و همچنین می توان آن را خرد کرد و به سالادها اضافه کرد یا همانگونه که در کشورمان مرسوم است 

به عنوان بخشی از ظرف آجیل شیرین در نظر گرفت.
گردو

گردو سرشار از اسیدهای چرب امگا ۳ است که برای سلامت قلب مفید است. این میوه همچنین حاوی آنتی 
اکسیدان، فیبر و مواد معدنی ضروری مانند مس و منگنز است. گنجاندن یک مشت گردو در رژیم غذایی می 

تواند یک انتخاب مغذی باشد.

طبق پژوهش دانشمندان، مصرف آنتی بیوتیک ها پیش از پنج 
سالگی، خطر ابتلا به بیماری التهاب روده را در کودک تا سه برابر 

بالا می برد.
 افرادی که در شرایط اجتماعی و اقتصادی ضعیف تری متولد 
می شوند، 6۵ درصد کمتر از افراد ثروتمند در معرض خطر ابتلا به 

بیماری های التهاب روده در دوران کودکی قرار دارند.
دریافت   با  کودکان  که  می دهد  نشان  جدید  پژوهش  یک 
آنتی بیوتیک پیش از رسیدن به پنج سالگی یا پیروی کردن از رژیم 
غذایی غربی، بیشتر در معرض خطر ابتلا به بیماری التهاب روده 

قرار می گیرند.
و کولیت  بیماری های کرون  روده، شامل  التهاب  بیماری های 
اولسراتیو هستند و علائمی شامل درد معده، کاهش وزن، اسهال 

خونی، کم خونی و رشد ضعیف را به همراه دارند.
نیوکاسل  دانشگاه  گوارش  و  تغذیه  متخصص   ، تاکر  نیشا 
گفت:  پروژه  این  ارشد  پژوهشگر  و   )Newcastle University(
بسیاری از عوامل می توانند بر میکروبیوتای روده ما تأثیر بگذارند و 
ممکن است تأثیر شدیدی را بر کودکان داشته باشند. رژیم غذایی 
غربی که سرشار از قندها، غذا های فوق فرآوری شده و سبزیجات 

کم است، یک نمونه بارز از این عوامل به شمار می رود.
تاکر برای درک عوامل خطر موثر در بیماری های التهاب روده 
دوران کودکی و نوجوانی، داده های ۳6 پژوهش را تجزیه و تحلیل 

کرد که به بررسی تأثیرات التهاب دستگاه گوارش پرداخته بودند. 
میلیون  به 6.۴  مربوط  اطلاعات  پژوهش، شامل  این  داده های 

کودک بود.
تاکر دریافت که مصرف آنتی بیوتیک ها پیش از پنج سالگی، خطر 
ابتلا به بیماری التهاب روده را در کودک تا سه برابر بالا می برد، اما 
مصرف سبزیجات بیشتر، داشتن حیوانات خانگی یا بیش از دو 
خواهر و برادر می تواند از کودکان خردسال در برابر این بیماری 
محافظت کند. نکته جالبی که تاکر خاطرنشان کرد، این است که 
اگر کودکان در خانواده ای بزرگ شوند که فقط یک توالت دارد، 
محافظت در برابر بیماری های التهاب روده را تا اندازه ای نشان 

می دهند.
تاکر توضیح داد که براساس یافته های او، بهداشت بیش از اندازه 
می تواند نتیجه معکوس داشته باشد؛ عمدتا به این دلیل که کاهش 
تنوع میکروب هایی که کودک در معرض آن ها قرار می گیرد، از 
ایجاد یک میکروبیوم روده انعطاف پذیر که کمتر مستعد التهاب 
است، جلوگیری می کند. برای داشتن یک سیستم ایمنی کارآمد و 
قوی، والدین باید فرزندان خود را به بازی کردن در فضای باز و تعامل 
داشتن با حیوانات خانگی تشویق کنند تا شانس آن ها را برای قرار 

گرفتن در معرض باکتری های سودمند یا خوب افزایش دهند.
در حال حاضر هیچ درمانی برای بیماری های التهاب روده وجود 
فقط  پزشکان  داده شود،  بیماری تشخیص  که  ندارد. هنگامی 

می توانند شدت و دفعات درمان آن را کاهش دهند. بیماری التهاب 
روده می تواند به طور قابل توجهی بر کیفیت زندگی و همچنین، 
زندگی اجتماعی کودک و نوجوان تأثیر بگذارد. پژوهش ها تخمین 
می زنند که حدود 2۵ درصد موارد بیماری التهاب روده، پیش از 
2۰ سالگی ظاهر می شوند. در آمریکا و کانادا، بروز بیماری التهاب 
روده در کودکان حدود ۱۰ نفر در هر ۱۰۰ هزار کودک تخمین زده 
شده، اما شیوع آن به مراتب بیشتر است. در آمریکا بین ۱۰۰ تا 
2۰۰ کودک و نوجوان، مبتلا به بیماری های التهاب روده تشخیص 

داده شده اند.
تا به امروز، علل دقیق بیماری های التهاب روده در کودکان و 
بزرگسالان ناشناخته مانده اند، اما پژوهشگران سراسر جهان در 
حال بررسی این موضوع هستند که چگونه میکروبیوم روده انسان 

می تواند در بروز بیماری های التهاب روده نقش داشته باشد.

علائم بیماری التهاب روده را بشناسید
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مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم :

اجرای طرح ملی »نذر خدمت« 
درروستاهای شهرستان جعفرآباد

مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم از اجرای طرح ملی »نذر خدمت« در 
روستاهای شهرستان جعفرآباد خبر داد.

محمد رضا بهرامی اظهار داشت: طرح ملی »نذر خدمت« با محوریت درمانی، 
محرومیت زدایی، خدمات زیست محیطی و آبرسانی، خدمات سلامت محور و 
بُستان،  از جمله  روستای شهرستان جعفرآباد  پنج  در  توانمندسازی،  و  آموزش 

شریف آباد، محمودآباد، حیدرآباد و پاچیان، به مدت دو روز اجرا شد.
بهرامی افزود: در ابتدا خانه هلال و بانک تجهیزات پزشکی امانی روستای پاچیان 
در شهرستان جعفرآباد با حضور مدیران جمعیت هلال احمر استان قم، فرماندار و 

مسئولین شهرستان جعفرآباد در قالب طرح ملی »نذر خدمت« افتتاح شد.
وی اضافه کرد: مسئولین جمعیت  هلال احمر با همراهی فرماندار و مسئولین 
شهرستان جعفرآباد، با حضور در منزل شهید »ابراهیم کدخدا« و جانباز مدافع حرم 
»محمد تقی کدخدا«، با خانواده این عزیزان دیدار و با اهداء لوح و هدیه از ایشان 

تقدیر کردند.
و  فرماندهان  کرد:  بیان  طرح،  این  در  سحر  تیم  حضور  به  توجه  با  بهرامی  
سرگروه های تیم های تخصصی سحر) سفیران حمایت های روانی اجتماعی (، با 
حضور در روستای پاچیان شهرستان جعفرآباد خدمات روانشناختی، فرهنگی و 

ورزشی ارائه کردند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر قم با اشاره به برپایی فضای دوستدار کودک گفت: 
برگزاری مسابقات فرهنگی و ورزشی، بازی درمانی همراه با اهدای جایزه، توزیع 

پرچم و بادکنک با حضور ۵۰ کودک در فضای دوستدار کودک انجام شد.
وی در ادامه افزود: ۳۰ نفر از مشاوره روانشناختی )گروهی و فردی( تیم سحر 
بهره مند شدند.بهرامی با اشاره به ارائه خدمات درمانی اظهار کرد: ٤7۹ نفر از 
خدمات پزشکان متخصص و عمومی از جمله; پزشک اطفال، مشاور مامایی، زنان و 
زایمان، ریه، گوش و حلق و بینی و عمومی، با ویزیت و داروی رایگان بهره مند شدند.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر قم تصریح کرد: در قالب اجرای طرح حمایتی 
۱۰۰ بسته معیشتی به ارزش پنج میلیون ریال به خانواده های کم برخوردار روستاها 

توزیع شد.
وی یادآور شد: نکات امدادی و کمک های اولیه با هدف آموزش و توانمندسازی 

افراد، به ۵۰ نفر آموزش داده شد.
لازم به ذکر است; مدیرعامل و معاونین جمعیت هلال احمر، فرماندار و مسئولین 
شهرستان جعفرآباد، نماینده ولی فقیه در جمعیت هلال احمر قم، از روند اجرای 

این طرح بازدید کردند. 

رییس ستاد اعتکاف استان قم :

اعتکاف رجبیه در ۴۶ مسجد قم
 برگزار می شود

رییس ستاد اعتکاف قم با اشاره به آغاز ثبت نام شرکت در این آیین معنوی گفت: 
اعتکاف رجبیه امسال در ۴6 مسجد در سطح این استان برپا خواهد شد.

حجت الاسلام سید علی رضا تکیه ای افزود: ثبت نام اعتکاف امسال از ۱۳ دی آغاز 
و تا 26 دی ماه جاری با شعار "اعتکاف معنویت تمدن ساز" ادامه دارد.

وی با اشاره به برگزاری اعتکاف در ۱۸ مسجد ویژه برادران و 2۸ مسجد ویژه بانوان، 
خاطرنشان کرد: تمامی برادران بالای ۱7 سال می توانند با ثبت نام در سامانه، فرصت 

حضور در این آیین معنوی را پیدا کنند.
تکیه ای گفت:  همچنین خواهران بالای ۱۵ سال نیز می توانند با ثبت نام و پس از 

طی شدن روال قرعه کشی در آیین معنوی اعتکاف امسال حضور یابند.
وی با اشاره به برگزاری اعتکاف دانش آموزی، اظهار داشت: اعتکاف دانش آموزی 

برای پسران متوسطه دوم و در بخش دختران ویژه دانش آموزان متوسطه اول است.
رییس ستاد اعتکاف قم با بیان اینکه نتایج قرعه کشی و زمان تحویل کارت در 
تاریخ 2۸ دی ماه از طریق پایگاه ستاد و پیامکی اعلام می شود، گفت: توزیع کارت 
اعتکاف از تاریخ ۱ تا 2 بهمن به شخص متقاضی و پس از ارائه عکس و کارت ملی 

تحویل داده می شود.
تکیه ای با بیان اینکه زمان برگزاری مراسم معنوی اعتکاف رجب، از پنجم تا هفتم 
بهمن سالجاری )۱۳ تا ۱۵ رجب ۱۴۴۵( است، اضافه کرد: همراه  داشتن تلفن 

همراه و رایانه شخصی در مراسم معنوی اعتکاف ممنوع است.
وی در پایان گفت: متقاضیان جهت ثبت نام شرکت در آیین اعتکاف وارد سامانه 

اینترنتی به نشانی https://itikaf.ir/ شده و اطلاعات خود را ثبت کنند.
 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد:

برگزاری مراسم گرامیداشت شهدای 
کرمان در ۷۵۰ مسجد

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم از برگزاری مراسم گرامیداشت شهدای حادثه 
تروریستی کرمان در 7۵۰ مسجد و ۱۰۰ هیئت در سطح استان خبر داد.  

حجت الاسلام والمسلمین مرتضی شعبان زاده در گفت وگویی اظهار داشت: در 
چهارمین سالگرد شهادت سردار دلها حاج قاسم سلیمانی که هنوز غم فراق او را 
در دل داشتیم، غمی دیگر بر آن نشست و به سوگ هموطنان عزیزمان می نشینیم. 
 مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: شهادت مظلومانه و زخمی شدن جمع 
زیادی از مردم عزیز کشورمان در عملیات تروریستی دشمنان همزمان با مراسم 
پاس داشت سردار شهید سلیمانی در شهر کرمان، قلب همه مسلمانان جهان و 

رهروان مسیر شهدا را داغدار کرد.  
وی با بیان اینکه دشمن همواره به دنبال ایجاد ناامنی در کشور است، ابراز کرد: 
ابعاد و نقشه های شوم و خبیثانه دشمنان روز به روز برای مردم سراسر جهان آشکار 
و روشن می شود و آنان نیز می دانند که ملت غیور ایران هرگز دست از آرمان های 

امامین انقلاب و شهدای والامقام نخواهند کشید. 
 شعبان زاده انتقام راهبردی از این حادثه تروریستی را اخراج آمریکا از منطقه و 
نابودی کامل رژیم صهیونیستی دانست و تاکید کرد: بدون شک این اقدامات 
پلیدانه دشمنان، بی پاسخ نخواهد ماند و با عنایت حضرت زهرا)س( انتقام خون 
مطهر سردار شهید سید رضی موسوی و شهدای حادثه تروریستی کرمان گرفته 

خواهد شد. 
 مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم بیان کرد: به همین مناسبت امشب پنجشنبه 
۱۴ دی ماه بلافاصله پس از اقامه نماز مغرب و عشا در 7۵۰ مسجد و ۱۰۰ هیئت 
سطح استان قم، مراسم گرامیداشت شهدای حادثه تروریستی شهر کرمان با حضور 

مردم ولایت مدار استان برگزار می شود. 

ازسوی دادستان و مدیرانجمن حمایت زندانیان  قم صورت گرفت؛

تقدیراز مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی 
استان قم

دادستان دادسرای عمومی و انقلاب استان و همچنین مدیرعامل انجمن حمایت 
زندانیان استان با اهداء لوح ، از مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم تقدیر 

به عمل آوردند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم، در این 
تقدیرنامه که خطاب به وحید وزیری راد، مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان و 
به امضای حجت الاسلام حسن غریب، دادستان دادسرای عمومی و انقلاب استان 

و سلمان پورمند، مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان استان رسیده، آمده است:
این لوح سپاس را به شکرانه سخاوت و مناعت جناب عالی در انجام کار خیر، 
خدمت خالصانه شما به زندانیان و خانواده های محترم آنان و همکاری صمیمانه 
شما با انجمن حمایت زندانیان استان قم، پیشکش محضر ارزشمندتان می نماییم. 

توفیق قرین اعمال خداپسندانه و مصلحانه شما باشد .
شایان ذکر است مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم به همراه مدیران 
و کارشناسان اداره کل، با حضور در میز ارتباطات مردمی انجمن حمایت زندانیان 
استان به بررسی مشکلات و مسائل خانواده های زندانیان استان پرداخته و پیگیر 

مسائل و مشکلات  این خانواده ها در برنامه های متعدد هستند.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد:

احیای 1۳ واحد صنعتی راکد تا پایان آذر ماه
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان آذرماه 
۱۳ واحد صنعتی راکد با سرمایه گذاری یک هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال و اشتغالزایی برای 

۸۰ نفر در این استان احیا شد. 
اکبر ابدالی در گفت وگویی اظهار داشت: یکی از برنامه های مهم اداره کل صنعت،  معدن 
و تجارت قم، احیا واحدهای تولیدی راکد در استان است و در همین رابطه از ظرفیت های 
مختلف همچون پرداخت تسهیلات بانکی برای کمک به بهره برداران واحدها در راستای 

راه اندازی مجدد خط تولیدشان استفاده می شود.
وی افزود: کمک به فعالیت مجدد واحدهای صنعتی علاوه بر کمک به چرخه تولید، 
موجب حفظ سطح اشتغال در این بخش مهم اقتصادی استان نیز می شود، بنابراین ما 
آمادگی داریم حمایت های لازم را از بهره برداران واحدهای صنعتی راکد که علاقه مند به 
ادامه کار هستند، به عمل آوریم. وی ادامه داد:  احیای واحدهای صنعتی راکد از جمله 
سیاست های مهم دولت سیزدهم است و اعضای ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم به 
ریاست استاندار در این خصوص اهتمام ویژه ای دارند؛ این موضوع شرایط مناسبی را برای 
بهره برداران واحدهای راکد در استان قم به وجود آورده که فعالیت خود را مجدد آغاز کنند.
واحد صنعتی در حوزه های  آذرماه، ۸۴  پایان  تا  ابتدای سال جاری  از  گفتنی است 
مختلف تولیدی با سرمایه گذاری ۳۵ هزار و ۳۹۵ میلیارد ریال و ظرفیت اشتغالزایی برای 2 

هزار و 7۵ نفر در این استان ایجاد شده است.
صنعت قم طی سال های اخیر روند رو به رشدی را طی می کند و سهم قابل توجهی از 
فعالیت های اقتصادی استان به آن اختصاص یافته است، اکنون وضعیت تولید و اشتغال 
صنعتی در قم به نحوی است که تعداد قابل توجهی از واحدها به نیروی کار جدید نیاز 

دارند و شرایط خوبی برای اشتغالزایی در این بخش فراهم شده است.

مدیر هنری و ادبیات اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم خبرداد:

انتشار ۳۰ کتاب حوزه انقلاب و دفاع مقدس 
مدیر هنری و ادبیات اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم گفت: ۳۰ 
کتاب مکتوب در موضوع انقلاب و دفاع مقدس از ابتدای امسال تاکنون با حمایت بنیاد 

منتشر شده و ۳۰ کتاب دیگر در مرحله تولید است. 
وحید رسولی در گفت و گویی اظهار داشت: از تعداد کل کتاب های منتشر شده در 
سال جاری تاکنون 2۰ کتاب صوتی بوده و از میان کتاب هایی که در حال تولید است 2۰ 

کتاب صوتی می باشد.
وی عنوان کرد: کتاب تاریخ شفاهی هشت سال اسارت خاطرات شنیدنی آزاده عبدالله 
رجبی، کتاب ملائک خاکریزنشین شامل زندگی نامه و وصایای شهدای پدافند ارتش 
جمهوری اسلامی ایران در قم و کتاب گوشه ای که ماه دارد )مجموعه داستان کوتاه با 

موضوع دفاع مقدس و مقاومت ( سه کتاب شاخص منتشر شده در سالجاری است.
وی با اشاره به وضعیت کتاب های در حال تولید گفت: کتاب های تولیدی به چاپ 

دیجیتال رسیده و بعد از گرفتن کاغذ در پایان سال به تعداد تعیین شده ، چاپ می شود.
رسولی بیان کرد: از ابتدای امسال تاکنون کتاب چند ثانیه تا شهادت تولید اداره کل 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم به انگلیسی ترجمه شده و چندین کتاب هم 
در دست ترجمه به زبان عربی و انگلیسی است. وی ابراز داشت: امسال طی مجوزی 
که به بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم داده شد، از این پس کتاب های 
منتشره با نام انتشارات بنیاد خواهد بود. وی یادآور شد: یکی از مهم ترین اهداف حوزه 
ادبیات بنیاد حفظ آثار و نشر دفاع مقدس ترویج فرهنگ ایثار و شهادت با استفاده از هنر و 

همچنین چاپ کتاب برای اقشار و سنین مختلف است.
 

مدیرعامل شرکت گاز استان قم :

۷۵ درصد مشترکان الگوی مصرف را 
رعایت می کنند

مدیرعامل شرکت گاز استان قم  با بیان اینکه ۴6۰ هزار مشترک گاز در بخش های 
مختلف در این استان وجود دارد، گفت: 7۵ درصد از مشترکان گاز قم الگوی مصرف 

را رعایت می کنند. 
مرتضی خوش لهجه در گفت وگویی مشترکان بد مصرف را دراین استان تنها 2 درصد 
ذکر کرد. وی با بیان اینکه گاز در سبد انرژی استان قم سهم بیش از 7۰ درصدی دارد، 
گفت: در صورت ناترازی و قطعی شبکه گاز، بازگشت شبکه به حالت عادی و متصل شدن 
مشترکان به شبکه بخاطر ضرورت بررسی میدانی جریان گاز، یک هفته زمان به طول می 
کشد. وی تصریح کرد: با هماهنگی و همراهی شرکت توزیع فرآورده های نفتی استان، 

ظرفیت لازم برای استفاده صنایع از سوخت دوم در فصل سرد سال فراهم شده است.
خوش لهجه با بیان اینکه قم به دلیل قرارگیری در مرکز کشور نقش مهمی در حفظ 
تراز گازی در استان های مرزی دارد، یادآور شد: در صورتی که فقط یک بخاری اضافی 
در شهرهای مرکزی خاموش گردد، امکان استفاده از ۱۰ بخاری در نقاط مرزی فراهم 
می شود. وی با بیان هم اینک بیش از ۹۹ درصد از شهرها و روستاهای قم از گاز طبیعی 
برخوردار هستند، اظهار داشت: در سطح استان چهار هزار و ۵۰۰ کیلومتر خطوط انتقال 
گاز اجرا شده است. وی با بیان اینکه هر سال 2 مرتبه خطوط انتقال از نظر نشت یابی 
پایش می شود، بیان داشت: سال گذشته 2 هزار مورد نشت گاز زمینی و هوایی شناسایی 

و تعمیر شده است.
 

مدیرکل راهداری استان قم خبرداد:

جابجایی چهار میلیون تن کالا تا پایان آذرماه
تا  سالجاری  ابتدای  از  گفت:  قم  استان  جاده ای  حمل ونقل  و  راهداری  مدیرکل 
پایان آذرماه، افزون بر چهارتن میلیون کالا از محورهای مواصلاتی این استان جابه جا 

شده است. 
محمد پورتیموی در گفت وگویی با بیان اینکه 7۰ درصد راه های قم جنبه ترانزیتی 
داشته و سهم مهمی در حوزه جابه جایی کالا دارند، بیان داشت: استقرار 6۰ درصد از 
صنایع مهم کشور در شعاع 2۳۰ کیلومتری قم، نقش ویژه ای به محورهای این استان 
بخشیده است. وی با اشاره به صدور مجوز استقرار شرکت های حمل ونقل کالا در معادن 
قم، گفت: برای افزایش ضریب ایمنی تردد بار از معادن این استان ، مسیرهای حمل بار از 

معادن رصد و بهسازی شده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: از ابتدای امسال تا پایان آذرماه نیز  

افزون بر یک میلیون و 6۰۰ هزار مسافر از راه های استان تردد کرده اند.
پورتیموری به موضع اعطای تسهیلات نوسازی ناوگان راهداری نیز اشاره کرد و گفت:  
از محل تبصره یک قانون بودجه، 2۳۱ میلیارد ریال برای بهسازی اتوبوس و مینی بوس به 

استان قم اختصاص  یافته است.
وی  دارابودن کارت هوشمند ناوگان فعال، میزان عملکرد و سن ناوگان را جزو مولفه های 

دریافت این تسهیلات ذکر کرد و گفت: رانندگان واجد شرایط با مراجعه به سامانه
rmto.ir.۱۸ www.t درخواست خود را ثبت کنند.

وی تصریح کرد: سال گذشته از محل اعتبارات تبصره ۱۸، ۵۰ دستگاه اتوبوس و 
مینی بوس بهسازی شد و امسال تلاش می شود بیش از 6۰ دستگاه بهسازی شود.

 

از سوی مدیرکل میراث فرهنگی استان قم صورت گرفت؛

تقدیر از مدیرعامل سازمان بهسازی 
اطراف حرم مطهر

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم از تلاش های مدیرعامل 
سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر در حوزه بافت تاریخی و بازآفرینی شهری در استان 

تقدیر کرد.
علیرضا ارجمندی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم از 
تلاش های علیرضا خاکی مدیرعامل سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر در خصوص 
اقدامات و فعالیت های انجام شده در حوزه بافت تاریخی و بازآفرینی شهری در استان  
تقدیر کرد. در لوح تقدیر مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم 
آمده است:میراث بانان ایران زمین مفتخر هستند تا حافظان و معرفی کنندگان فرهنگ 
و تمدن گذشتگان برای مردمان امروز و نسل های آینده در این سرزمین پر گوهر باشند. 
در این راه کسانی که کمر به خدمت فرهنگ بسته اند وظایف خطیری را در تدبیر کارها ، 

گشایش نیازها و موفقیت در برنامه ها به دوش می کشند.
اینجانب بر خود فرض می داند تا از همکاری ، تلاش و کوشش جنابعالی در حفظ 
میراث فرهنگی شهر کهن سال کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه)س( و احیا و 
مرمت محور تاریخی بازار کهنه قم ، کمال تقدیر و تشکر را داشته و از خداوند متعال توفیق 

روزافزون شما را در خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی خواستار باشم.

اعضای شورای اسلامی شهر و شهرداران مناطق ۱ و 7 قم با حضور در مسجد 
امیرالؤمنین)ع( واقع در خیابان دورشهر، ضمن دیدار چهره به چهره با مردم، 

پاسخگوی سؤالات و دغدغه های شهروندان بودند.
محسن محرری در این مراسم که چهارشنبه شب برگزار شد، یکی از وظایف 
شورای اسلامی شهر را ارتباط با مردم و پاسخگویی به درخواست ها، انتقادات و 
مشکلات مردم دانست و بیان کرد: عملیاتی کردن این درخواست ها با زمان بندی 
معین و ارتباط حضوری فراهم شده و مکاتبات نیز به کمسیون های تخصصی 
ارجاع داده می شود و با حضور شهرداری و نمایندگان شهرداری پاسخ لازم نیز 

ارائه می گردد.
بسیار  ارتباطی  پل  سامانه ۱۳7  کرد:  ابراز  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
منسجمی است که مردم به راحتی می توانند مشکلات خود را با شهرداری مطرح 
کرده و شورای شهر نیز متقابلًا مسائل پرتکرار شهر را در کمیسیون های مربوطه 
رسیدگی می کند؛ از دیگر عرصه های خدمت به مردم حضور اعضای شورای 
شهر، در مساجد است که به مناسبت های مختلف صورت می گیرد و ارتباط چهره 

به چهره با مردم در انجام می شود.
وی در پایان به شهادت حاج قاسم و کشتار ناجوانمردانه مردم کرمان پرداخت 
و گفت: این حمله تروریستی نشان داد که دشمن حتی از عزاداران حاج قاسم 

هم واهمه دارد.
 نظارت بر پیمانکاران پروژه های شهری جدی تر دنبال شود

در ادامه حجت الاسلام نصیری، در حضور شورای شهر و نمایندگان قم، به 
مطالبات مردم پرداخت و گفت: باوجود پیگیرهای نمایندگان قطعه ای از ریل 

راه آهن روی پل مانده که باید برداشته شود.
امام جماعت مسجد امیرالمؤمنین در خصوص خیابان عمار یاسر که به دورشهر 
می رسد گفت: برنامه خاصی که برای این خیابان در نظر گرفته شده باید مشخص 
گردد و مطالبه بعدی مردم نیز، این است که فضای پیاده رو با صندوق های میوه 

اشغال نشود تا از این باب اجحاف حقی از سوی مغازه داران رخ ندهد.
وی به دیگر درخواست های مردم پرداخت و گفت: شیب کم جوی فاضلاب 
جلوی مسجد امیرالمؤمنین باعث جمع آوری آب و بوی تعفن می شود که این 
مسئله باید حل شود؛ ایستگاه اتوبوس بین کوچه ۱7 و ۱۹ دورشهر نصب شود 
و عبور و مرور راحت معلولین به بعضی از بانک های دورشهر با سهولت انجام گیرد.
نصیری نظارت بیشتر بر پیمانکاران را مسئله مهمی خواند و افزود: خیابان هایی 
که نیاز به زیرساخت دارد، لکه برداری های آسفالت، هرس کردن درختان، درست 
و دقیق انجام شود و روشنایی معابر و نام گذاری مجدد کوچه ها به اسم شهدا پس 

از مرمت و نوسازی نیز از دیگر مشکلاتی است که باید حل شود.
 دلیل تأخیر جمع آوری ریل راه آهن

محمدحسین علی اکبری، شهردار منطقه۱ نیز در این دیدار این منطقه را با 
مساحتی بالغ بر ۱۴۰6 هکتار از مناطق اصلی شهر معرفی کرد و گفت: جمعیت 
این منطقه 22۰ هزار نفر مشتمل بر ۴ ناحیه است که ۵۰ بوستان با مساحتی 
بالغ بر ۳2 هکتار در این منطقه وجود دارد که سرانه هر نفر از فضای سبز تقریباً 

۸ مترمربع است.
شهردار منطقه۱ بیان کرد: بافت فرسوده این منطقه، ۴6۰ هکتار است که 
کار را از حیث مدیریت شهری با مشکل مواجه کرده است؛ اما منطقه۱ در بحث 
تأمین پارکینگ های عمومی در سطح شهر پیشرو و سرآمد بوده و در حال حاضر 
قرار است بین کوچه 2۳ و 2۵ دور شهر زمینی متعلق به آستانه با مساحت ۴2۰ 
مترمربع با دو قطعه پشت آن تملک گردد و تا سال آینده به پارکینگ طبقاتی 

اختصاص پیدا کند.
وی عنوان کرد: پارکینگ چارسو در خیابان آذر و ۳ هزار و 2۰۰ مترمربع فضای 
پارکینگ در خیابان دورشهر، توسط شهرداری مورد تملک واقع شده و کارهای 

عمرانی آن نیز صورت گرفته که در دهه فجر افتتاح خواهد شد.
علی اکبری در خصوص تأخیر جمع آوری ریل راه آهن گفت: جمع آوری ریل 
از مصوبات سفر رئیس جمهور بوده و بحث آن در شورای تأمین مطرح و انتخاب 
پیمانکار نیز صورت گرفت و شروع به کار کرد؛ اما به دلیل معارضاتی که در بحث 

غرامت از شهرداری پیش آمد؛ این  کار به تعویق افتاد.
 هزینه کرد روزانه 2 و نیم میلیارد تومان برای شهر قم

در ادامه مجید اخوان رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم، 
اظهار کرد: قم در ساختار شهری مشکلات زیادی دارد و یک کلان شهری است 
که با انتظارات ملی و مناسبت های مختلف در طول ایام سال مواجه است و تردد 
زیادی به این شهر صورت می گیرد که باید زیرساخت های رفاهی هم برای مردم 

و زائران فراهم شود.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم بیان کرد: شهرداری 
کمکی از دولت دریافت نمی کند و از منابع خود که دریافت عوارض از مردم است 
شهر را اداره می کند و حدود هزار میلیارد تومان هزینه نگهداری شهر در سال 
است که روزانه حدود 2 و نیم میلیارد تومان هزینه رفت وروب و جمع آوری زباله و 

نگهداری فضای سبز است.
وی تأکید کرد: در شورای اسلامی شهر سعی بر این است با نظارت درست ، 
اولویت بندی و نیازسنجی، ردیف بودجه تعیین و با صرفه جویی و نگاه اقتصادی 
از مردم به صورت عوارض دریافت می شود؛ به صورت بهینه مورد  درآمدی که 

مصرف واقع شود.
اخوان در ادامه تأکید کرد: در چند سال اخیر اقدامات خوبی صورت گرفته 
من جمله در ساختار ترافیکی شهر مثل عمار یاسر که نقطه محوری شهر است، 
تقاطع مدافعین حرم میدان ولیعصر، میدان نماز، فردوسی، مرجعیت راه اندازی 
شده اما همچنان در شبکه شوارح و تأمین زیرساخت های شهر، اماکن تفریحی و 

فراغتی کمبود وجود دارد و با نقطه مطلوب فاصله دارد.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه تصریح کرد: رویکرد شورای اسلامی شهر قم این 
است که بودجه جاری را به حداقل برساند و بیشتر درآمد حاصله صرف کارهای 

عمرانی و زیرساختی بشود.
 شنیدن سخن مردم نقشه راهی برای مدیران شهری است

همچنین حسن طلایی، عضو شورای اسلامی شهر قم در این نشست گفت: 
یکی از اقداماتی که در شورای اسلامی شهر درحال پیگیری است، ملاقات 

مردمی در مساجد و محله می باشد.
وی ادامه داد: ما خودمان از جنس مردم هستیم و هدف مان مرتفع نمودن 

مشکلات شهر و شهروندان است، چرا که هیچ کس بهتر از شهروندان ساکن در 
هر منطقه از مشکلات آن خبر ندارد، لذا با جلب مشارکت و نظرات شهروندان 

ساکن در هر محله می توانیم نقشه راهی برای مدیران شهری باشیم .
طلایی در خصوص پاسخ به نامه ها و سؤالات شهروندان افزود: در شهر قم 2۰ 
دستگاه در حال رسیدگی به مشکلات شهری هستند، نامه ها و درخواست های 
شما عزیزان به دستگاه  های مربوطه انتقال داده می شود و مسائلی را که می توان، 
در حضور مدیران شهری حل می کنیم و مسائلی را هم که نیاز به بودجه شهری 

دارند هم در بودجه شهری اصلاح و اجرا می کنیم.
 لزوم واگذاری مدیریت یکپارچه شهری به شهرداری و شوراها

ماشاالله سعادتمند، عضو شورای شهر و رئیس شورای اسلامی استان قم در 
نشست پاسخ گویی به مطالبات مردمی که در مسجد امیرالمؤمنین)ع( برگزارشد، 
گفت: بسیار خرسندیم و سپاس از دوستانی که زمینه برگزاری این جلسه را فراهم 
کردند، وضعیت شهر به گونه ای است که می توان تغییرات را در نقاط مختلف شهر 

مخصوصاً در سال های اخیر مشاهده کرد.
وی ادامه داد: یکی از موضوعاتی که بهتر است شهروندان از آن مطلع شوند 
مدیریت یکپارچه و جامع شهری است، خیلی از سؤالاتی که به عنوان ایراد و 
مشکل مطرح شد به شهرداری و شورای شهر مربوط نمی شود زیرا همه اختیارات 
لازمی که بایستی قانون به شهرداری ها و شورا ها در جهت مدیریت شهری واگذار 

کند، انجام نشده است.
سعادتمند افزود: اکنون ما به عنوان شورای عالی استان ها تلاش می کنیم این 
اتفاق رخ دهد تا ان شاءالله اختیارات لازم برای رفع امور شهری به شهرداری ها 

داده شود.
رئیس شورای اسلامی استان قم با اشاره به این موضوع که شوراها به نوعی 
ناظر بر عملکرد شهرداری هستند بیان کرد: اگر اختیارات لازم به شوراها واگذار 
نشود، آنها نمی توانند اقدامات خاصی انجام دهند؛ امروزه مشکلات متعددی در 
زمینه های آب، فاضلاب، فضای سبز، میراث فرهنگی و...داریم اما در بسیاری از 
موارد دستمان برای تصمیم گیری بسته است، از این رو به دنبال این هستیم که 

مدیریت یکپارچه شهری سریع تر به شهرداری و شوراها واگذار شود.
دیداراعضای  شورای شهر قم با مردم

وی در پایان با اشاره به سفارش امام خمینی)ره( بر تأکید شکل گیری شوراها 
خاطرنشان کرد: امام خمینی)ره( بعد از پیروزی انقلاب فرمان تشکیل شورا ها 
را داده اند ولی 2۰ سال این فرمان برای عملی شدن زمان برد و این در حالی بود 
که همه نهاد ها مثل سپاه، جهاد و بنیاد مسکن ۴۰ سال است که فعالیت خود را 
شروع کرده اند؛ امید است بتوانیم وظایفی که بر عهده ما هست را به نحو احسن 

انجام دهیم.
 بررسی نیازهای مساجد در کمیته کمک به مساجد و مراکز فرهنگی

نرجس نیازمند، عضو شورای شهر قم هم در این نشست گفت: شورای اسلامی 
شهر قم در دوره ششم رویکرد فرهنگی گسترده ای را از بدو تشکیل دنبال کردکه 

این امر موجب افزایش بودجه فرهنگی شهر شد.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: در راستای افزایش فعالیت های سازمان فرهنگی 
و شهرداری کمیته ای به نام کمیته کمک به مساجد، مراکز فرهنگی و هیئات ها 
تاسیس شد که در طول سال جلساتی در کمیته تشکیل می شود و در این جلسات 
بنا بر درخواست هایی که از مساجد و مراکز مختلف بدست می آید کمک هایی را 

به این مراکز برسانند.
نیازمند با بیان جدیت اهمیت همکاری نهاد ها، سازمان ها و ارگانها با شهرداری 
گفت: موضوعی را که به صورت بسیار جدی در پیگیری ها مطرح است همکاری 
سازمان ها و ارگان های مختلف با شهرداری است و این همکاری ها هرچه بیشتر 

باشد ما با دست بازتری به امور رسیدگی میکنیم.
وی با خبری خوب برای بانوان خاطرنشان کرد: در دوره ششم در خصوص 
موجب  که  داشتیم  توجهی  قابل  گسترده   فضای  بانوان  بوستان های  فضای 
افزایش مراکز فرهنگی در بوستان ها شد، در واقع رویکرد در دوره ششم به سمت 

گسترش بوستان های محلی است.
عضو شورای شهر قم افزود: در همین خصوص کمیته زنان و بانوان تشکیل 
شد و به دنبال آن کمیسیون زنان و خانواده تشکیل گردید که در حال حاضر 
کارگروه هایی با نام کارگروه  آسیب های اجتماعی، آموزش و تعالی، ورزش و نشاط 

اجتماعی، جمعیت و جوانی جمعیت را در زیر مجموعه دارد.
وی خاطرنشان ساخت: کارگروه مشاغل خانگی و حمایت از فرد شاغل به امید 
افزایش سطح اقتصاد خانواده ها در شهر قم از اقدامات مهم شورای ششم است.

 ساخت بزرگ ترین فضای سبز هسته مرکزی شهر در جوار حرم 
حضرت معصومه)س(

همچنین در این نشست محمد رمضانی، شهردار منطقه 7 قم گفت: منطقه 
7 منطقه  هسته مرکزی است و مدیریت شهری یک اهمیت خاصی برای این 
منطقه قائل است تا از این وضعیت نا به سامان خارج شود، همچنین ساماندهی 
میدان مطهری، بوستان نجمه، احداث پارکینگ شرقی حرم و خیابان عماریاسر 

از اقدامات اساسی این منطقه بود.
رمضانی در خصوص بوستان نجمه ادامه داد: بوستان نجمه در مالکیت آستان 
مقدس حضرت معصومه)س( است که طی قراردادی به مدت 7 سال یعنی تا 
پایان سال ۱۴۰۳ به شهرداری جهت نگهداری بوستان واگذار شد که امیدواریم 
مجدد تمدید شود، در این مدت اقدامات ویژه ای در این مکان صورت گرفته است.
وی در خصوص مدرسه ای که در چهار راه بیمارستان واقع است بیان کرد: 
زمین این مکان متعلق به آستان می باشدکه بر اساس ضوابط برای آن جا هم پروانه 

کسب صادر شده است.
شهردار منطقه 7 در ادامه در خصوص قبرستان نو گفت: قبرستان نو بزرگترین 
فضای سبز هسته ای خواهد شد؛ در همین خصوص در اطراف حرم یعنی فاصله 
2۵۰ متری حرم نزدیک به ۸۰ پلاک را تعیین تکلیف کردیم و تا پایان سال با 
همکاری خوبی که کسبه محترم دارند تملکمان به سرانجام می رسد و می توانیم 
فضای سبز بزرگ و زیبایی را در خصوص زائران حضرت معصومه)س( قرار دهیم.

وی در آخر در خصوص مساله پارکینگ خاطر نشان کرد: یک قطعه کاربری 
پارکینگ به متراژ 2 هزار و ۵۰۰ متر که متعلق به آموزش و پرورش است را داریم که 
بهترین نقطه برای احداث پارکینگ عمومی در خیابان دورشهر است که امیدواریم 

شهرداری با ما همکاری لازم را به عمل آورد.

با حضور در مسجد امیرالؤمنین)ع( در خیابان دورشهر 

اعضای شورای شهر قم پاسخگوی دغدغه های مردم شدند
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رئیس اتحادیه قنادی پاسخ داد

قیمت شیرینی برای شب عید 
تغییر می کند؟

رئیس اتحادیه قنادی،  شیرینی و کافه قنادی تهران ضمن اشاره به اینکه اگر در 
مواد اولیه مورد نیازمان تغییر قیمتی اتفاق نیفتد قیمت شیرینی برای شب عید 
تغییری نخواهد کرد، درباره صادرات توضیح داد: با وجود توانایی بالا در تولید 
شیرینی و امکان صادرات آن به همه کشورهای دنیا اما بسترها فراهم نشده و در 

حال حاضر به صورت چمدانی این کار انجام می شود.
علی بهره مند در نشست خبری که به مناسبت روز ملی قناد برگزار شد، گفت: به 
پاس خدمات قنادان به جامعه روز 2۰ دی ماه روز ملی قناد اعلام شد و امیدواریم 
که در این روز قنادان و شیرینی فروشان تخفیفات ویژه ای برای مردم در نظر 

بگیرند.
وی در ادامه با اشاره به اینکه در تامین مواد اولیه و منابع انسانی دچار مشکلاتی 
هستیم، افزود: فروش شیرینی امسال نسبت به سال های قبل حدود ۳۰ تا ۴۰ 

درصد افت داشته است.  
رئیس اتحادیه قنادی،  شیرینی و کافه قنادی تهران در پاسخ به این سوال که 
چرا برخی نانوایی های اقدام به پخت شیرینی می کنند؟ گفت: نانوایی ها برای 
آرد یارانه دریافت می کنند و برخی از آنها از آن آرد برای پخت شیرینی استفاده 
می کنند که این موضوع مشکلاتی را برای صنف ما ایجاد کرده، ولی پیگیر این 
موضوع هستیم با وجود اینکه هنوز برخوردی با این واحدها صورت نگرفته است.

به گفته وی ۱۱۵۰ واحد در این صنف در تهران پروانه فعالیت دارند و در کل کشور 
نیز ۳۵ هزار واحد صنفی قنادی داریم.

 وی با اشاره به رتبه یک ایران در فستیوال شیرینی پزی که اخیرا  در ترکیه برگزار 
شده است،   گفت: به دلیل پتانسیل و توانایی  بالا در تولید شیرینی می توانیم به 
همه کشورهای دنیا صادرات داشته باشیم. ولی بسترهایی که می بایست دراین 
مسیر فراهم می شد نشد و کسی پای کار نیامد. ولی ما به فعالان این بخش  اعلام 

کردیم که اگر توانایی صادرات دارند خودشان صادر کنند.
بهره مند افزود: در حال حاضر شیرینی به کشورهای استرالیا، کانادا، کشورهای 

اروپایی و حاشیه خلیج فاس صادر می شود ولی توانایی ما بیش از این است.
وی در پاسخ به این سوال که آمار دقیقی از میزان صادرات شیرینی وجود دارد یا 
خیر؟ گفت: چون صادرات شیرینی به صورت چمدانی بوده و مبادی رسمی برای 

آن وجود ندارد آمار دقیقی از این بخش در دست نیست.
این فعال بخش خصوصی در پاسخ به این سوال که شیرینی بر چه اساسی 
قیمت گذاری می شود؟ گفت: اعضای صنف هیچ سهمیه ای دریافت نمی کنند 
و مواد اولیه مورد نیاز خود را از بازار آزاد تامین می کنند. قیمت مواد اولیه نیز 
دچار نوسانات بسیاری است در نتیجه می توان برای شیرینی قیمتی تعیین کرد 

و قیمت ها بر اساس کیفیت مواد اولیه تغییر می کند و فضا کاملا رقابتی است.
وی همچنین اعلام کرد که بر فروشگاه های اینترنتی فروش شیرینی هیچ نظارتی 
صورت نمی گیرد زیرا دسترسی به آنها وجود ندارد و هر کس برای خودش اقدام 

به این کار می کند.
بهره مند همچنین در پایان گفت: اگر در مواد اولیه مورد نیازمان تغییر قیمتی 

اتفاق نیفتد قیمت شیرینی برای شب عید تغییری نخواهد کرد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تاکید کرد

 دلیل اقتصادی برای نوسان دلار
 وجود ندارد

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت: وضعیت ذخایر 
ارزی نه تنها بدتر نشده، بلکه نسبت به ماه های گذشته بهتر نیز شده است.

جعفر قادری با اشاره به فضاسازی های انجام شده برای افزایش قیمت دلار در بازار 
به بهانه حادثه تروریستی کرمان اظهار کرد: این اقدامات جنبه روانی دارد و هیچ 
دلیل اقتصادی برای نوسان ارزی نیست. ضمن اینکه مشکلی هم در حوزه تامین 

ارز در کشور نداریم.
عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی افزود: منابع 
ارزی کشور در ماه های گذشته شرایط مطلوبی داشته و ذخایر ارزی نه تنها کمتر 
نشده بلکه افزایش نیز یافته است. وی تصریح کرد: در ماه های گذشته، هم 
مطالبات ارزی گذشته مان را که در کشورهای مختلف بلوکه شده بود دریافت 
کرده ایم و هم پول حاصل از فروش نفت مان را وصول می کنیم که این مسئله 
شرایط مطلوبی را برای کشور رقم می زند. قادری افزود: همانطور که در تجارب 
قبلی همچون عملیات طوفان الاقصی و دیگر موارد با فضاسازی در چند روز 
یک تنش ارزی در کشور ایجاد و بعد توسط بانک مرکزی این تلاطم مهار شد، در 
ماجرای حادثه تروریستی کرمان نیز به زودی شاهد خواهیم بود که نوسانات ارز در 

بازار فروکش خواهد کرد و قیمت به روال قبلی خود بازمی گردد.
وی با اشاره به دیپلماسی اقتصادی فعال بانک مرکزی و سیاست های ارزی تاکید 
کرد: در سایه اجرای سیاست تثبیت و وصول مطالبات ارزی ایران از کشورهای 
مختلف در یک سال گذشته شاهد ثبات نسبی در بازار ارز بوده ایم که این مسئله 

نشان دهنده ثبات اقتصادی در کشور است.

معاون وزیر نفت:

 پتروپالایشگاه شهید سلیمانی ماه آینده 
وارد عملیات اجرایی می شود

 معاون وزیر نفت در مراسم انعقاد تفاهمنامه واگذاری زمین به پتروپالایشگاه شهید 
سلیمانی گفت: فازنمایی های این پروژه انجام شده و تا ماه آینده وارد فعالیت های 
اجرایی خواهیم شد. جلیل سالاری در مراسم انعقاد تفاهمنامه واگذاری ۴۵۰ 
هکتار از اراضی منطقه ویژه اقتصادی سازمان توسعه نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران )ایمیدرو( به پالایشگاه شهید سلیمانی افزود: این طرح از سال 
۱۴۰۱ شروع شد چنانچه در برنامه ششم توسعه پیشنهاد شده بود که به سمت 
پترو پالایشگاه حرکت کنیم و سرمایه گذاری آن هم توسط بخش خصوصی 
صورت گیرد. مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی با اشاره 
به سهم ۱۰ درصدی شرکت ملی پالایش و پخش از این پروژه گفت: مجوز شورای 
اقتصاد این پروژه را در ماه مهر گرفتیم و عمده سهامداران این پروژه نیز بخش 
خصوصی است. سالاری گفت: مطالعات پدافندی و آمایش سرزمینی این پروژه 
صورت گرفته و همچنین جانمایی و واحدهای فرایندی و همچنین فاز نمایی های 
این پروژه انجام شده است. معاون وزیر گفت: ۴۵۰ هکتار دیگر نیز در جوار این 
پروژه احصا شده و امیدواریم با تخصیص زمین، کارهای عملیاتی و اجرایی آن تا 

ماه آینده صورت پذیرد.
وی گفت: 2۵ درصد محصولات این پالایشگاه مربوط به محصولات پتروشیمی 
خواهد بود و تمرکز نیز بر تکمیل زنجیره ارزش است. سالاری گفت: حجم تولید 
بنزین این پالایشگاه در حدود 6.۵ میلیون لیتر در روز خواهد بود و خط لوله ای 
با ظرفیت 7۴ میلیون لیتر فراورده های تولیدی را به مرکز کشور انتقال می دهد و 
همچنین دو اسکله صادراتی تعبیه شده که فراورده های صادراتی را از مسیر دریا 

صادر کنیم.

 وزارت صمت هنوز مجوزی صادر نکرده است

کلاف سردرگم اجازه فروش ۱۲۰ هزار خودرو در حاشیه بازار

در حالی که در جلسه  معاون وزیر صمت، قطعه سازان و خودروسازان در جهت 
توقف زیان دهی دو خودروساز بزرگ تصمیم گرفته شد که وزارت صمت شرایطی 
فراهم آورد تا ۱2۰ هزار دستگاه خودرو از محصولات مازادِ تعهدات سامانه یکپارچه 
را در حاشیه بازار با نرخ پنج درصد کمتر از نرخ بازار عرضه کنند، پس از گذشت 
یکماه از جلسه مذکور، هنوز وزارت صمت مجوزی صادر نکرده؛ ضمن اینکه شورای 
رقابت نیز به صراحت اعلام کرد که هرگونه عرضه خودرو خارج از دستورالعمل ۵۴۳ 

شورای رقابت، غیرقانونی است.
صنایع  معاون  قطعات،  سازندگان  انجمن  میان  جلسه ای  در  ماه  آبان   ۹  
حمل ونقل وزارت صمت و خودروسازان بزرگ، صورتجلسه ای امضا شده که بر 
اساس بخش "ب" بند 6 این صورتجلسه، به منظور کاهش قیمت خودرو در بازار 
آزاد، مقرر شد تا وزارت صمت زمینه قانونی لازم برای فروش محصولات مازادِ 

بر تعهدات سامانه یکپارچه نوبت دهی خودرو شرکت های ایران خودرو و سایپا 
در حاشیه بازار از طریق نمایندگی های دو شرکت را به نحوی فراهم کند که این 
شرکت ها نسبت به افزایش تولید خودروهایی که در بازار دارای تفاوت قیمت 
بالاتری هستند، به هر میزان ممکن و حداقل 6۰ هزار دستگاه تا پایان سال 
جاری اقدام و این محصولات را در حاشیه بازار و با نرخ پنج درصد کمتر از نرخ 
بازار به ترتیبی به فروش برسانند که تا پایان سال جاری فاصله قیمت هر یک 
از محصولات در بازار آزاد با قیمت مصوب به حداقل برسد. این تصمیم با این 
هدف، اتخاذ شد که نقدینگی خودروسازان تامین شود تا بتوانند از این محل، 
مطالبات خودروسازان را پرداخت کنند؛ این درحالیست با گذشت بیش از 
یک ماه از تنظیم صورت جلسه ممکن هنوز مجوزی از سوی وزارت صمت برای 
فروش محصولات مازاد تعهد سامانه یکپارچه در حاشیه بازار و با نرخ مذکور صادر 

نشده و طلبی از قطعه سازان )طلب قطعه سازان از خودروسازان( پرداخت نشده 
است.

دبیر انجمن قطعه سازان: تنها پول مان را می خواهیم
مجموعه های  و  قطعات  سازندگان  انجمن  دبیر  بیگلو-  مازیار  رابطه،  این  در 
خودرو - در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: جلسه مذکور پیرو این تشکیل شد که ما 
مشکلات نقدینگی خود را با وزارت صمت، مطرح کردیم؛ اما با توجه به اینکه هیچ 
راهکاری برای تامین نقدینگی شب عید قطعه سازان همچون روال سنوات گذشته 
وجود نداشت، این پیشنهاد ارائه شد. طی سال های گذشته، به هرحال مقداری از 
نقدینگی از سیستم بانکی که شورای پول و اعتبار تصویب می کرد تامین می شد یا 
سال گذشته از محل ارز بورس در کالا، اما برای سال جاری هیچ راهکاری وجود 

نداشت.
وی افزود: بنابراین در این جلسه، تصمیم گرفته شد، راهکاری که یک نهاد 
بالادستی تلویحا با آن موافقت کرده بود، اجرایی شود؛ بر این اساس که 6۰ هزار 
دستگاه از محصولات هر خودروساز که مازاد بر تعهدات خود، تولید می کنند را 
در حاشیه بازار عرضه کنند تا نقدینگی آن وارد شود تا امسال را هم بگذرانیم. این 
موضوع صورتجلسه شد و همه هم راضی به نظر می رسیدند؛ اما اکنون که یک ماه 
و چند روز هم می گذرد، هیچ اتفاقی نیفتاده، هیچ اقدامی صورت نگرفته و هیچ 
مجوزی هم برای فروش محصولات این دو خودروساز در حاشیه بازار صادر نشده 

است.  
دبیر انجمن سازندگان قطعات خاطرنشان کرد: وقتی  سراغ مطالبات خود را از 
خودروسازان می گیریم، گفته می شود که برخلاف آن صورتجلسه، مجوزی برای ما 
صادر نشده است. این درحالیست که انجمن قطعه سازان هیچ کجای این موضوع 
نبوده و نیست؛ تنها مقرر شد که نقدینگی از طریق فروش خودرو در حاشیه بازار 
پرداخت شود.  از خودروسازان  از محل آن مطالبات قطعه سازان  و  تامین شده 

ذی نفع این موضوع هستیم اما ارتباطی در اقدامات عملیاتی آن، نداریم.
بیگلو در رابطه با آخرین وضعیت مطالبات قطعه سازان تصریح کرد: کل بدهی 
خودروسازان به قطعه سازان از رقم ۵۰ همت بالغ شده که حدود ۱۳-۱2 همت آن 

سر رسید شده است.
شورای رقابت:

 عرضه خارج از دستورالعمل ۵۴3 شورای رقابت، غیرقانونی است
این در حالیست که شورای رقابت نیز هرگونه فروش و عرضه خودرو خارج از 
مصوبه ۵۴۳ شورای رقابت را خلاف قانون می داند و در پی این موضوع، بر این مهم 
تاکید کرده است و این موضوع را صرفاً در واکنش به موارد مطروحه اخیر ندانست.

همچنین سپهر دادجوی توکلی- سخنگوی شورای رقابت- در گفت وگو با ایسنا، 
تصریح کرد: نسبت به هر موضوعی شورای رقابت واکنش نشان نخواهد داد و 
حقیقت موضوع این است که هرگونه عرضه خودرو خارج از مصوبه ۵۴۳ شورای 

رقابت تخلف است و در آن شکی نیست.
گفتنی است که موضوع از سمت وزارت صنعت، معدن و تجارت در حال پیگیری 

است.

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۳ دادگاه حقوقی شهرستان قم 
شماره 2/۱۴۰۱ج/۹72  به  قم  مدنی  احکام  اجرای  شعبه 2  در  که 
ثبت گردیده له حنان سرتاج علیه صبا السادات نجاری محکوم علیه 
محکوم است به پرداخت ۱۵/۳77/2۴7/۱۰۳ریال در حق محکوم له 
و مبلغ 767/۵۴7/۳۵۵ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم 
له در قبال بدهی محکوم علیه سرقفلی مغازه تجاری در پاساژ الغدیر 
طبقه اول مغازه شماره ۵2 توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل 
ارزیابی نموده است. و ۱۴۰2۰2۱۰۰۰۰2۱۳۵۸۹۸ و شماره بایگانی 
واحد  یک  ارزیابی  جهت  که   ۱۴۰2/2/۳۰ مورخ   ۰۱۰۰۹72 شعبه 
تجاری واقع در پاساژ الغدیر طبقه اول مغازه شماره ۵2 جهت ارزیابی 
سرقفلی ملک مذکور در خصوص دعوی حنان سرتاج به طرفیت صبا 
السادات نجاری به اینجانب ارجاع شده بود و همچنین طی نامه شماره 
۱۴۰۱۰2۹۹۰۰۰۹۰۹۱۵۴۴ از ریاست محترم سازمان بهسازی اطراف 
حرم مطهر جهت استعلام محل دقیق و متراژ دقیق )فضای داخلی( 
استعلام شده بود پس از تحقیقات به عمل آمده و پس از بررسی های 
به شرح ذیل اعلام می دارم. مشاهدات  را  صورت گرفته نظریه خود 
صورت گرفته و مشخصات ملک مورد بازدید : ملک مورد نظر مطابق 
قرارداد پیش فروش سرقفلی واحد تجاری مجتمع الغدیر که فروشنده 
سازمان نوسازی و بهسازی اطراف حرم و خریدار سرقفلی خانم صبا 
السادات نجاری فرزند سید حسن می باشد و موضوع معامله سرقفلی 
یک باب مغازه شماره ۵2 طبقه اول مجتمع الغدیر خیابان امر به مساحت 
تقریبی ۱۹/2۳ مترمربع می باشد که مشخصات فوق بنا به استعلام 
سازمان بهسازی و جوابیه آنها اعلام گردیده است و مطابق ماده ۵ قرارداد 
مذکور خریدار حق واگذاری سرقفلی بدون اجازه کتبی سازمان را ندارد 
و مطابق پاسخ استعلام سازمان نوسازی و بهسازی مالک ملک در زمان 
توقیف خانم نجاری می باشد. نظریه کارشناسی : با عنایت به قدمت بنا و 
نوع مصالح به کار رفته و موقعیت ملک ، در نظر گرفتن کمیت و کیفیت و 
کلیه عوامل موثر در ارزیابی در صورت صحت مدارک ابرازی و اصالت سند 
، بلامعارض بودن و با فرض نداشتن هر گونه منع قانونی وشرعی برای 
نقل و انتقال مالکیت و بدون در نظر گرفتن دیون و تعهدات و با فرض تعلق 
گرفتن سرقفلی به مالک به نظر اینجانب ارزش کل سرقفلی ملک مذکور 
با مساحت فوق الذکر مبلغ ۱2/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال دوازده میلیارد 
ریال ارزیابی و اعلام می گردد. همچنین ملک مذکور در زمان ارزیابی 
دارای مستاجر بوده و پس از تحقیقات انجام گرفته و تماس تلفنی با خانم 
صبا السادات نجاری که پاسخگو نبودند با معاینه محدد محل و همچنین 
پاسخ استعلام هیئت مدیره پاساژ الغدیر ملک مذکور هم اینک در اجاره 
است و مدت اجاره لغایت ۱۴۰2/۱۱/2۹ می باشد و میزان اجاره بها 

ماهیانه 2۵/۰۰۰/۰۰۰ریال می باشد. مقرر گردید موارد فوق الذکر در 
تاریخ ۱۴۰2/۱۰/۳۰ ساعت ۱۱/۳۰ الی ۱۱/۴۵ صبح به آدرس  قم 
، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای 
احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا 
افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز 
مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت 
تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. 
)شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت 
های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( 
ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد 
در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان 
سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز 
نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را 
نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. 
این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت 

اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

---------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه 7 دادگاه خانواده شهرستان قم که 
در شعبه 7 اجرای احکام خانواده قم به شماره 7/۱۴۰۱ج/۱۰۳7 ثبت 
گردیده له سیده سارا طاقتی موسوی علیه مهدی قراگوزلو مهر محکوم 
علیه محکوم است به پرداخت 72 سکه طلای تمام بهار آزادی در حق 
محکوم له و نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال بدهی 
محکوم علیه خودرو توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده 
است. سواری به مشخصات ذیل : نوع : سواری هاچ پ سیستم : سایپا 
QUICKR.CVT مدل ۱۴۰2 رنگ : سفید قرمز روغنی شماره موتور 
 NAPX2۱2ABP۱۱76۳۵7  : شاسی  شماره   M۱۵۹۹۱۴۱۸۴  :
که  آوردم  عمل  به  بازدید  ایران  پارکینگ  در  واقع  اتوماتیک  گیربکس 
نتیجه به شرح ذیل به عرض می رسد. اتومبیل به علت خالی شدن 
باطری روشن نشد لیکن وضعیت اتاق داخل و لاستیک ها و داشبورد 
و صندلی و تودوزی و تزئینات مطلوب و در حد نو بوده بیمه شخص 
آن در روز ۱۴۰۳/۳/2 به اتمام برسد. وصف موارد فوق ارزش پایه آن 
جهت فروش در مزایده مبلغ چهار میلیارد و صد و پنجاه میلیون ریال 
۴/۱۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال در حال حاضر تعیین و اعلام می گردد. مقرر 
گردید موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۴۰2/۱۱/۱۰ ساعت ۱۱ الی ۱۱/۱۵ 
صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی 

واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش 
برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در 
مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید 
و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار 
می گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در 
یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه 
داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده 
قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به 
عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه 
تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال 
را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. 
این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. جهت 

اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

---------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه : ۱/ ۱۴۰2۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۱۱۱2

بدین وسیله به آقای امیر حسین ملک زدگان نام پدر: عباس تاریخ 
تولد: ۱۳۴7/۰۳/۰۱ شماره ملی: ۰۳۸۱2۹۳2۱۱ شماره شناسنامه: 
۱۵۴7۴ بدهکار پرونده کلاسه ۱۴۰2۰۱۱۸۵ که برابر گزارش مامور 
پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی : شماره 
سند : ۱/22۵۰7۵۸۴7/۱ ، تاریخ سند : ۱۴۰۰/۰6/۱۱ بین شما و 
بانک سپه مبلغ ۹7۴/۴۱۹/2۰۱ ریال و خسارت تاخیر تادیه روزانه : 
۵۵۴/۱۰۸/۰۰ ریال ، شرح : بر اساس رای وحدت رویه شماره 7۹۴ 
دیوان عالی کشور و بخشنامه های شورای عالی پول و اعتبار بانک مرکزی 
محاسبه و درج شده است و روزانه تا یوم الادا با تاریخ مبنای محاسبه 
خسارت: ۱۴۰2/۰2/۱2 به آن اضافه می گردد ، بدهکار میباشید که 
بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از 
تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح میباشد 
لذا طبق ماده ۱۸/۱۹ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ 
می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است 
فقط یک نوبت در روزنامه منتشر میگردد ظرف مدت بیست روز نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری 
عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد در ضمن وفق 
ماده ۱۸ - اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و دریافت 

کاربری در سامانه ثنا می باشند.)م الف ۱7۱۴7(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

قائم مقام تجارت و تنظیم بازار وزارت جهاد کشاورزی گفت: 
از  است. جدا  وابسته  ایران بخش عمده صنعت غذایی  در 
تأمین  برای  و طیور  دام  تولید  در حوزه  سیاست های غلط، 

نهاده های دامی وابسته به ارز هستیم.
 علیرضا پیمان پاک، قائم مقام تجارت و تنظیم بازار وزارت 
زنجیره  قالب  در  ما  گفت:  سیما  برنامه  در  کشاورزی  جهاد 
تأمین، تولید، توزیع و به عبارتی مصرف حوزه محصولات و 
کالاهای اساسی چه نهاده های دامی باشد و چه کالاهایی که 
مستقیم توسط مردم مصرف می شود به گونه ای تعریف شود 

که نگرانی در بازار به وجود نیاید.
وی افزود: روغن، گوشت، گندم، آرد و… جز کالای اصلی 
که  است  حداقلی  یک  بنابراین  است  مردم  معیشتی  سبد 
در  را  مردم  خرید  قدرت  و  کنند  حفظ  را  این  باید  دولت ها 
شرایطی تعریف کنند که مردم دغدغه ای بابت حداقل معیشت 
نداشته باشند. با روش های مختلفی می توان به آن تحقق 
بخشید. مدل های مختلفی وجود دارد برای اینکه ما این را ثبت 

و حفظ کنیم.
وی ادامه داد: در ایران بخش عمده صنعت غذایی وابسته 
است. جدا از سیاست های غلط، در حوزه تولید دام و طیور 

برای تأمین نهاده های دامی وابسته به ارز و واردات هستیم.

پیمان پاک تصریح کرد: سالانه ۱۵ میلیارد دلار خوش بینانه 
وقتی صرفه جویی ارزی انجام و قیمت ها کنترل می شود ۱۴ 
تا ۱۵ میلیارد دلار برای واردات کالای اساسی هزینه می شود. 
در بخش تأمین مرغ، گوشت و تخم مرغ و گوشت قرمز تقریباً 

7۰ تا ۸۰ درصد قیمت تولید وابسته به نهاده هایی است که 
عموم آنها وارداتی است. این واردات بر مبنای ارز اتفاق می افتد 
یعنی ما ارز داشته باشیم. کشوری که درگیر تحریم است درگیر 
نوسانات مختلف است قیمت ارز نوسان زیادی دارد. ارز ۵۰ 
هزار تومان می شود به 6۰ هزار تومان می رسد و دوباره به کانال 
۴۰ برمی گردد. قیمت نهاده های دامی باید یک ثباتی داشته 

باشد تا بتوانیم آن سبد و سفره اصلی مردم را تثبیت کنیم.
قائم مقام حوزه تجارت وزیر جهاد کشاورزی در ادامه سخنان 
خود گفت: یارانه را در اختیار تولیدکننده قرار دهیم یا روی ارز 
قیمت را تثبیت کنیم یا در اختیار مصرف کننده گذاشته شود 
هر کدام مسائل خاص خودش را دارد. وی گفت: زیرساخت ها 

باید درست شود و بعد انتظار رفع چالش ها را داشته باشیم.
پیمان پاک یادآور شد: سال گذشته فاصله بین ارز آزاد و ارز 
ترجیحی زیاد شد که ناچار ارز ترجیحی حذف شد. در شرایط 
فعلی ارز ترجیحی و یارانه فعلًا باید روی نهاده ها داده شود که 

صنعت و تولید دچار مشکل نشود.

قائم مقام تجارت و تنظیم بازار وزارت جهاد کشاورزی؛

بخش عمده صنایع غذایی وابسته است
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حامد حدادی: 

مشکل آسیب دیدگی حل شد

ستاره سابق تیم ملی بسکتبال ایران گفت: آخرین تصویربرداری)MIR( نشان 
می دهد که مشکلی از بابت مصدومیت ندارم اما باید به شرایط مسابقه برگردم.

احسان حدادی که به تازگی به تیم بسکتبال پالایش نفت آبادان پیوسته است، 
اظهار کرد: با چند تیم لیگ برتری در حال مذاکره بودم اما در نهایت با تیم شهر 

خودم به توافق رسیدم و از بابت انتقالم به آبادان خوشحالم.
وی ادامه داد: با توجه به قوانین لیگ بسکتبال، در نیم فصل امکان اضافه شدن 
من به این تیم وجود داشت و این امر در نهایت محقق شد. البته آسیب دیدگی 
 MIR داشتم و خواستم کمی صبر کنم تا شرایط مشخص شود. در چند روز گذشته

گرفتم و خوشبختانه مشکلی نبود و این انتقال به سرانجام رسید.
ستاره سابق تیم ملی بسکتبال کشورمان گفت: از اینکه به شهرم بازگشتم خیلی 
خوشحالم. از حضور در آبادان خاطرات بسیار خوبی دارم و امیدوارم این خاطرات 
تکرار شود. لیگ امسال هم نشان داده که از پویایی و کیفیت بالایی برخوردار است 
و بدون شک کار سختی در ادامه راه خواهیم داشت اما تیم ما هم تیم خوبی است 

و شرایط خوبی دارد و به جز 2 مسابقه، در سایر دیدارها عملکرد خوبی داشتیم.
حدادی در مورد حضور بازیکنان خارجی در لیگ برتر بسکتبال ایران اضافه کرد: 
لیگ امسال متفاوت است و این تفاوت ها را می بینیم. تیم های لیگ برتری بازیکنان 
خارجی خوبی را به خدمت گرفتند و این سطح لیگ را بالا می برد،. امیدوارم بتوانم 
به تیم جدیدم کمک کنم، هر چند در شرایط مسابقه نیستم اما تلاشم را خواهیم 
کرد تا در این راه و با کمک سایر بازیکنان به اهدافی که ترسیم کرده ایم، دست یابیم.

هیات مدیره پرسپولیس مصوب کرد؛

سرمربی جدید پرسپولیس قطعا خارجی 
خواهد بود

یحیی  جدایی  صورت  در  کرد  مصوب  پرسپولیس  باشگاه  مدیره  هیات 
گل محمدی، جایگزین او فقط یک سرمربی خارجی خواهد بود.

هیأت مدیره باشگاه روز )شنبه ۱6 دی( با حضور همه اعضا و مدیرعامل برای 
تعیین وضعیت سرمربیگری تیم، تشکیل جلسه داد.

در این جلسه رضا درویش گزارشی از آخرین وضعیت و نتیجه صحبت های خود با 
یحیی گل محمدی را به اعضا ارائه کرد.

در نهایت هیأت مدیره بعد از بررسی جمیع شرایط با توجه به اشراف یحیی 
گل محمدی بر مسائل فنی تیم و شرایط لیگ، بر تمایل خود برای ادامه فعالیت 
یحیی گل محمدی تاکید کرد ولی با توجه به اصرار ایشان بر جدایی، تعیین تکلیف 
نهایی را به جلسه فردا بین مدیرعامل، گل محمدی و نماینده حقوقی وی موکول 

کرد.
هیأت مدیره همچنین مصوب کرد با جدایی سرمربی کنونی تیم، جانشین وی 
از میان گزینه های خارجی که دارای کارنامه قابل قبول باشد انتخاب شود. به این 

ترتیب کاندیدا شدن هر گزینه داخلی منتفی شد.
هیأت مدیره اعلام کرد؛ ضمن احترام به مربیان داخلی و اذعان به شایستگی هایی 
که نزد ایشان وجود دارد، در مقطع کنونی با توجه به مجموعه مسائلی که باید در 
نظر گرفته شود و همچنین استفاده از مجموعه نظرات موافق و مخالف کارشناسان، 

حضور یک مربی خارجی دارای کارنامه موفق را برای تیم مناسب می داند.
بر این اساس از سوی باشگاه نیز مورد تاکید است که با هیچ مربی داخلی یا 
ایران،  سرخ پوشان  سرمربیگری  درباره  مذاکره ای  ایشان،  مطبوع  باشگاه های 

صورت نگرفته است.

درخواست سویا از لورکوزن:

 سردار را همین زمستان می خواهیم
باشگاه سویا از باشگاه بایرلورکوزن درخواست کرده است سردار آزمون را در پنجره 

نقل و انتقالات زمستانی به خدمت بگیرد.
 باشگاه سویا از باشگاه بایرلورکوزن شرایط جذب سردار آزمون را جویا شده است. 
عملکرد مهاجم ملی پوش ایرانی در سری آ موجب شده تا باشگاه های بزرگ اروپایی 

عملکرد او را زیر نظر بگیرند.
فابریتزیو رومانو، خبرنگار ایتالیایی، با تایید این خبر نوشت: »سویا برای جذب 
سردار آزمون به بایرلورکوزن پیشنهاد داده تا در صورت امکان این بازیکن را با قطع 
همکاری فعلی اش با رم به خدمت بگیرد. سویا در حال حاضر برای به خدمت 

گرفتن دو مهاجم اقدام کرده که قرارداد دیوید داترو فوفانا در اولویت قرار دارد.
درخواست باشگاه اسپانیایی به این شکل است که لورکوزن در نقل و انتقالات 
زمستانی، توافق با رم را به پایان رسانده و در مقابل باشگاه سویا با پرداخت بند فسخ 

قرارداد، آزمون را به طور قطعی و دائمی جذب کند.
آزمون در هفته های اخیر مورد توجه ژوزه مورینیو قرار گرفت و این سرمربی 

پرتغالی تمایل دارد قرارداد قرضی مهاجم 2۹ ساله ایرانی تمدید شود.

مهدی قایدی:

 خوشحالم در لیست جام ملت ها هستم
مهاجم تیم ملی فوتبال گفت: تلاش کردم در لیست نهایی جام ملت ها باشم.

مهدی قایدی در حاشیه تمرین روز )شنبه( تیم ملی فوتبال اظهار کرد: دیروز بازی 
خیلی سختی با یک تیم خوب آفریقایی داشتیم. توانستیم نمایش قابل قبولی از 

خودمان ارائه کنیم و در نهایت هم با یک پیروزی بازی را پشت سر گذاشتیم.
او ادامه داد: هوای کیش تقریبا شبیه هوای قطر است. اینجا آمدیم که با شرایط 
آب وهوایی آشنا شویم و البته خیلی از بازیکنان با این شرایط آب وهوایی آشنا بودند. 

امیدوارم در قطر هم بتوانیم اتفاقات خوبی را رقم بزنیم.
مهاجم تیم ملی درباره شرایط خودش و انگیزه هایش افزود: به خاطر اردوهایی که 
دعوت نمی شدم انگیزه داشتم. تلاش کردم که در فهرست نهایی جام ملت ها باشم 
و خدا را شکر به لطف مربیان این اتفاق افتاد. امیدوارم بتوانم عملکردی را که در تیم 
باشگاهی داشتم برای تیم ملی هم تکرار کنم. او درباره اتحاد و همدلی بین بازیکنان 
تیم ملی گفت: اینجا تیم باشگاهی نیست. همه وظیفه داریم برای سربلندی تیم 
ملی همدل باشیم. انگیزه های زیادی داریم. امیدوارم بتوانیم این را انگیزه ها را در 

بازی ها اجرا کنیم و به آنچه لیاقتمان است برسیم.

 ایمان / گفت و گو /رضا ملکی/6۸ سال عمر از پروردگار 
یگانه گرفته است.عاشق است و مستطیل سبز در طول سالها 

با او خاطرات فراوانی دارد، درد کشیده و زحمتکش است.
تمام سالهای عمر خود را با شرافت گذرانده و همه تلاش 
اش براین بوده که لقمه نانی حلال در سفره خانواده اش ببرد.
زاده تهران است و از سن جوانی به قم آمده است.حسین 

رنجبر نامی آشنا برای اهالی فهیم فوتبالی قم می باشد.
درکنارش می نشینم درحالی که تمام مو و محاسن او سپید 
شده است.خوشحال است از اینکه به یادش بودیم چون در 
طول حضور ورزشی ۵۰ ساله هیچگاه هیچکس از او یادی 

نکرده است.
اومی گوید در جوانی بازیکن خوبی بودم درتهران زمین نظام 
آباد تمرینات استقلال تهران را می رفتم اما پارتی نداشتم.
درتمام پست ها بازی می کردم وقتی توجهی در پایتخت به 

من نشد به قم آمدیم.
سالها در تیمهای استقلال و هنگ بازی کردم حضورم در 
فوتبال و بازی کردن به ۳۰ سال حضوری عاشقانه می رسد 
تختی،  دارم.درورزشگاههای  را  جنگ  در  جانبازی  افتخار 
شهید حیدریان،7 تیر و جانبازان بعنوان مدیر در استخدام 

اداره کل ورزش و جوانان قم بودم.
عاشق ودلسوخته فوتبال بودم که هرجا که توپ گرد دیده 
در  گوید  می  داشتم.رنجبر  حضور  آن  در  هم  من  شد  می 

گذشته رفاقتها بسیار بود همه یکرنگ بودند و درکنار هم کیف 
می کردیم.پولی در بساط نبود اما عشق بود همه تیمها با پول 
بازیکنان اداره می شدند و نمودار و بازدهی آنها در مستطیل 

سبز عالی بود.
یاد بازیهای سال 6۰ دراستادیوم تختی به خیر که برای 
یک بازی معمولی تمام استادیوم پر می شد به نظرمن آن 
ایام دوران اوج فوتبال قم بود و فوتبالیست های بزرگی در قم 
بودند که اگر الان فوتبال بازی می کردند می توانستند در 
بهترین تیم های لیگ برتر بازی کنند حتی برخی شایستگی 
حضور در تیم ملی را نیز داشتند. اما حالا ببینید که چه به 
در  تیمداری  و  نداریم  هیچ  است  آمده  قم  فوتبالی  روزگار 
شرایط حاضر دیوانگی است امیدوارم باردیگر در سایه همدلی 
و رفاقت شاهد اوج گیری و تکراری روز های اوج فوتبال قم 

باشیم.
وی می گوید قدردان زحمات همسر فداکارم هستم که در 
طول زندگی با بنده با سختی ها و خوشی ها و ناخوشی ها 
ساخته و همیشه همراه و پشتیبان من بوده است همچنین 
دو پسر ویک دختر دارم که همه از آنها رضایت دارم. ازاینکه 
جنابعالی  بعنوان یک پیشکسوت ورزش و رسانه  وهمچنین 
مجموعه مدیریت روزنامه ایمان که به سرکشی وگفت وگو 
و  تشکر  کمال  میدهید  اهمیت  قم  ورزش  پیشکسوتان  با 

قدردانی را دارم .

حسین رنجبرپیشکسوت با اخلاق و دوست داشتنی فوتبال قم؛

آرزو دارم دوران اوج فوتبال قم تکرارشود

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: تیم ملی در شرایط خوبی 
به سر می برد و آرامش در تیم حاکم است اما برخی  دوست 
ندارند این آرامش حفظ شود و با شیطنت هایی این نظم را 

به هم می ریزند.
مهدی تاج  در واکنش به نشست روسای فدراسیون های 
ورزشی با »داود منظور« معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشور تاکید کرد: در این نشست که حدود سه  

ساعت به طول انجامید، همه صحبت ها مطرح شد اما اینکه 
تا چه حد قابلیت اجرایی شدن داشته باشد و به سرانجام 

برسد بحث دیگری است که امیدواریم محقق شود.
وی ادامه داد: بیشتر حرف دوستان در این نشست آن بود 
که چانه ورزش را خیلی سبک گرفته اند، البته او در سخنان 
خود نشان داد اطلاعات خوبی از ورزش دارد اما همین که 
دست اندرکاران  صحبت های  و  بنشیند  چندساعت  وی 

ورزش را بشنود، نکته بسیار مهمی است که دلگرمی ایجاد 
می کند.

رئیس فدراسیون فوتبال یادآور شد: فوتبال با هیچ پدیده 
اجتماعی قابل مقایسه نیست. در فوتبال جام باشگاه های 
آسیا، جام ملت های آسیا، جام جهانی و مسابقات دیگری 
را داریم که همه این ها هزینه بر است. اگر پول های فیفا به 
ایران بیاید حاضریم هر چه از دولت کمک دریافت کرده ایم را 

بازگردانیم و کمک هم کنیم.
تنگناها  همه  وجود  با  و  شرایط  این  همه  با  گفت:  تاج 
کارمان را ادامه می دهیم اما واقعیت این است که انتظار از 
تیم ملی بالاست. خوشبختانه تیم ملی در شرایط خوبی به 
سر می برد و آرامش در تیم حاکم است اما برخی  دوست 
ندارند این آرامش حفظ شود و با شیطنت هایی این نظم را 

به هم می ریزند.

مهدی تاج:

 فوتبال با هیچ چیز قابل مقایسه نیست

تیم فوتسال آناصنعت پاسارگاد قم برابر ایرالکو اراک با نتیجه 
2 بر یک شکست خورد.

به گزارش خبرنگارما، در هفته هجدهم لیگ برتر فوتسال 
در  اراک  ایرالکو  و  قم  آناصنعت  تیم  دو  جمعه  عصر  کشور 
ورزشگاه دو هزار نفری شهید حیدریان قم به مصاف هم رفتند 
که این رقابت پایاپای با نتیجه دو بر یک به نفع تیم آرامی به 

پایان رسید.
آناصنعت قم در دقایق ابتدایی این بازی گل برتری خود را 
توسط امیرحمزه صدیق زاده به ثمر رساند و نیمه اول نیز با 

همین نتیجه به پایان رسید.
در نیمه دوم تیم ایرالکو اراک، با زدن دو گل توسط محمدرضا 
محبی امیرحسینی و دانیال گیویلی توانست این بازی را به 

سود خود به پایان برساند.
دو هزار نفر از تماشاگران قمی این بازی را در ورزشگاه شهید 

حیدریان تماشا کردند.
در حال حاضر آناصنعت قم با 27 امتیاز در رده هفتم قرار 

دارد و ایرالکو اراک نیز با ۱6 امتیاز در رده دوازدهم قرار دارد.

سرمربی آنا صنعت قم:
 تیم آناصنعت حال و روز خوشی ندارد

سرمربی تیم آناصنعت قم با بیان اینکه تیم ما حال و روز 
پرداخت  برای  که  است  نیم  و  ماه  یک  افزود:  ندارد  خوبی 
قراردادهای بازیکنان وعده و وعید داده می شود اما اتفاقی 

رخ نمی دهد.
حسین صبوری عصر جمعه پس از شکست آناصنعت برابر 

ایرالکو اراک گفت: این بازی نزدیک و سخت بود و ما خیلی 
زود به گل رسیدیم و البته موقعیت های زیادی داشتیم که گل 
نشد. سرمربی تیم آناصنعت قم افزود: نیمه دوم، بازی نزدیک 
تر شد و تعداد موقعیت هایی که از دست دادیم دو رقمی بود 
و امروز بدشناسی آوردیم و گل نزدیم و تیم حریف هم به این 

پیروزی نیاز داشتند.
وی با بیان اینکه تیم ما حال و روز خوبی ندارد افزود: یک ماه 
و نیم است که برای پرداخت قراردادهای بازیکنان وعده و وعید 

داده می شود اما اتفاقی رخ نمی دهد.
صبوری اضافه کرد: 7۰ درصد قرارداد بازیکنان مانده و آینده 

مشخصی برای این امر متصور نیستیم و ما یک توانی داریم و 
خانواده های بازیکنان نیز به امیدی در این تیم حضور دارند.

سرمربی تیم آناصنعت قم عنوان کرد: بازیکنان ما با همه 
وجود تمرین می کنند و اما دریافتی ندارند و مشخص نیست 

چه اتفاقی قرار است رخ دهد.
سرمربی تیم آناصنعت قم ادامه داد: مدیران تیم باید به 
تعهدات خود عمل کنند و این تیم برای مردم این شهر است 
که به امیدی به ورزشگاه می آیند و امروز هم ناراحت ورزشگاه 

را ترک کردند.
صبوری اضافه کرد: شرایط ما بسیار سخت است و تمرینات 

خوبی نداریم و بازی بعد نیز بیرون از خانه است و این تیم 
ورزشی گروهی  تیم  بهترین  که  است چرا  نیازمند حمایت 
استان این تیم لیگ برتری است که اگر کسی کاری از دستش 

بر می آیند باید انجام دهد.
وی تاکید کرد: وقتی مدیران باشگاه تعهدی می دهند باید 
به وعده های خود عمل کنند چرا که بازیکنان و کادر فنی با 

این تعهدات وارد این عرصه شدند.

مربی تیم ایرالکو اراک:
داشتن آنالیز خوب موجب پیروزی تیم ما شد

مربی تیم ایرالکو اراک نیز گفت:آنالیز خوبی از تیم آناصنعت 
داشتیم و بازیکنان ما فعل خواستن را صرف کردند و در نهایت 

با پیروزی این رقابت را به پایان رسانیدیم.
مجید رییسی عصر جمعه پس از برد تیمش برابر آناصنعت 
قم در جمع خبرنگاران گفت: بازی زیبایی بود و دو تیم بازی 
نابی را به نمایش گذاشتند و تماشاگران هم بازی خوبی را 
نظاره کردند. مربی تیم ایرالکو اراک افزود: تیم قم چندین 
هفته است که در دور برد قرار دارد و ما هم برای این بازی برنامه 
داشته و آنالیز خوبی از تیم آناصنعت داشتیم و بازیکنان ما فعل 
خواستن را صرف کردند و در نهایت با پیروزی این رقابت را به 

پایان رسانیدیم.
رییسی ادامه داد: بیشتر بازی دست ما بود و ما در همه 
بازی ها همینگونه بازی می کنیم و با توجه به اینکه اولین سالی 
است که در لیگ برتر حضور داریم ممکن است اشتباهاتی 

داشته باشیم.

در هفته هجدهم لیگ برتر فوتسال کشور ؛

آناصنعت قم مغلوب ایرالکو اراک شد

ایمان /رضا ملکی ؛هیئت  کشتی پرتلاش و افتخار آفرین قم با همکاری انجمن پیشکسوتان دست به ابتکار جدیدی زد و آن 
گردهمایی گوش شکسته های قدیمی کشتی قم بود که در کنار هم خاطره بازی کردند و لحظات به یاد ماندنی را در تالار سیرنگ 

بر جا گذاردند.
استاد محمد حسین جمال بزرگ ورزش و کشتی قم در این آئین دلپذیر به مسیر افتخارآفرینی قهرمانان دلاور قم از شصت سال 

گذشته در میادین جهانی اشاره کرد و دلاوریهای آنان را در کارزاهای جهانی،المپیک و بین المللی ستود.
زیباترین صحنه این مراسم تقدیر از دلاوران قدیمی کشتی قم بود که با کارت هدیه ولوح یادبود از طرف هیئت کشتی مورد 

تجلیل قرار گرفتند.
زحمات بی دریغ هادی علیائی مرد پرتلاش کشتی قم که در مدت یکسال و اندی از شروع فعالیت خود در کشتی قم منشا 

خدمات بسیار و قهرمانیهای افتخار آفرین بوده است جای قدردانی و تشکر دارد.
همچنین اعضاء هیئت رئیسه انجمن پیشکسوتان به فرماندهی استاد جمال و برنامه ریزی بسیار خوب حلوائی مدیر عامل 

کوشای خود نقش به سزائی درهرچه باشکوه برگزارشدن این ضیافت خاطره انگیز داشتند.

افتخار آفرینان قدیمی خاطره بازی کردند؛

اجتماع باشکوه پیشکسوتان کشتی قم

 تیم مقاومت کریمه قم در چارچوب 
رقابت های هفته هجدهم لیگ دسته 
یک والیبال کشور، دیدار خانگی خود 

را مقابل مهرگان نور واگذار کرد.
براساس این گزارش، در این دیدار که 
عصر جمعه در سالن ورزشی شهدای 
دروازه ری قم ترتیب یافت، تیم مهرگان 
صفر  بر  سه  حساب  با  شد  موفق  نور 
میزبانش مقاومت کریمه قم را شکست 
ست  دیدار  این  در  نور  دهد.مهرگان 
های اول تا سوم را با نتیجه های 2۵ بر 
22، 2۵ بر 2۳ و 2۵ بر 2۱ به سود خود 

خاتمه داد. از این دیدار نزدیک به ۵۰۰ نفر تماشاگر دیدن کردند.
تیم های آکادمی قهرمانی گل گهر سیرجان، کاسپین پره سر گیلان، مس کرمان، توپکا بابلسر، مس شهربابک، نام 
آوران تنکابن، صنعتگران امید، نیروی زمینی، مس سونگون، مهرگان نور، کریمه قم و شهرداری شهر قدس در گروه 

A این رقابت ها برای چهار سهمیه مرحله پلی آف رقابت  می کنند.
مسابقات دور مقدماتی به صورت رفت و برگشت انجام می شود و در پایان مرحله مقدماتی از هر گروه چهار تیم 
برتر به مرحله پلی آف و حذفی صعود می کنند. مراحل پلی آف لیگ دسته یک مردان به صورت دو برد از سه مسابقه 

برگزار خواهد شد.
دیدار رده بندی و نهایی لیگ دسته یک مردان سال ۱۴۰2 نیز به صورت تک مسابقه است. قهرمان و نایب قهرمان 

این رقابت ها سهمیه حضور در لیگ برتر والیبال سال ۱۴۰۳ را به دست خواهند آورد.

در هفته هجدهم مسابقات لیگ دسته یک والیبال؛

شکست افق قم مقابل  مهرگان نور
عنوان  از کسب  قم  استان  بدمینتون  رییس هیات 
نایب قهرمانی تیم انقلاب قم در لیگ برتر بدمینتون 
بانوان کشور خبر داد. علی فرجی در گفت وگویی اظهار 
در  کشور  بانوان  بدمینتون  برتر  لیگ  مسابقات  کرد: 
حالی شامگاه جمعه ۱۵ دیماه در تهران خاتمه یافت 
که تیم انقلاب قم به مقام نایب قهرمانی دست یافت. 
رئیس هیات بدمینتون استان قم افزود: تیم بدمینتون 
بانوان انقلاب قم در دیدار هفته پایانی میهمان آتش 
نشانی تهران بود که با نتیجه ۴ بر ۱ شکست خورد. 
وی بیان کرد: آیدا عنایتی تنها بازیکن تیم انقلاب قم 
بود که حریف خود را برابر آتش نشانی تهران شکست داد. وی ادامه داد: تیم آتش نشانی تهران در پایان مسابقات لیگ 
برتر بدمینتون بانوان کشور قهرمان رقابت ها شد و تیم بانوان انقلاب قم در نخستین سال حضور در این لیگ به مقام نایب 
قهرمانی رسید. رئیس هیات بدمینتون استان قم ابراز کرد: تیم های شهرداری شاهرود و شهید فخار مشهد هم در لیگ برتر 
بدمینتون بانوان به ترتیب سوم و چهارم شدند. فرجی هم چنین نتیجه مسابقات آتش نشانی تهران و انقلاب قم در هفته 

پایانی لیگ برتر بدمینتون بانوان را به شرح زیر عنوان کرد:
یک نفره اول: یگانه کرمانی )انقلاب قم( ۱ - نسیم صفایی )آتش نشانی تهران( 2

یک نفره دوم: کیانا هاشمی )انقلاب قم( صفر - رومینا تاجیک )آتش نشانی تهران( 2
2 نفره اول: آیدا عنایتی و یگانه کرمانی )انقلاب قم( صفر - رومینا تاجیک و پریا اسکندری )آتش نشانی تهران( 2

2 نفره دوم: دینا بهرامی و فاطمه سادات خادمی )فرهمند قم( صفر - هاله همدانچی و نسیم صفایی )آتش نشانی تهران( 2
یک نفره سوم: آیدا عنایتی )انقلاب قم( 2

-مبینا ندائی )آتش نشانی تهران( ۱

رییس هیات بدمینتون استان قم خبرداد؛

نایب قهرمانی انقلاب قم در لیگ برتر بدمینتون بانوان کشور
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عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: در شرایطی که دشمن به 
دنبال ایجاد یأس و ناامیدی در بین مردم است، ما باید نقاط 

امیدبخش را پررنگ و برای مردم تبیین کنیم.
»محمد رشیدی« عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به نشست اخیر رئیس جمهور با جمعی از سران احزاب و 
گروه های سیاسی، اظهار کرد: برگزاری چنین جلساتی بسیار 
از گفت وگو، کنار هم  فایده است. ما هیچ گاه  و دارای  اثرگذار 
نشستن و بحث و تبادل نظر با یکدیگر برای رسیدن به مشترکات 
ضرر نمی کنیم. وی بیان کرد: قطعاً دشمن خارجی ما از برگزاری 
چنین جلساتی ضرر می کند. یکی از راه های وحدت داخلی و 

افزایش همبستگی، ایجاد فضای گفت وگو و قرار گرفتن احزاب 
با تفکرات و سلیقه های مختلف در کنار یکدیگر است و باید این 
جلسات تداوم داشته باشد. البته احزاب و جریان های سیاسی 
هستند،  ایران  اسلامی  جمهوری  و  انقلاب  چارچوب  در  که 
باید در چنین جلساتی حضور یابند. امیدواریم که این جلسات 
بیشتر برگزار شود و محدود به زمان انتخابات نباشد. عضو هیأت 
رئیسه مجلس شورای اسلامی ادامه داد: مقام معظم رهبری بر 
راهبردهایی چون مشارکت و رقابت در انتخابات تاکید فرمودند 
گروه های  و  احزاب  میان  جلساتی  چنین  برگزاری  قطعاً  که 
سیاسی باعث افزایش رقابت و مشارکت در انتخابات خواهد شد. 

همچنین باید اجازه دهیم مناظرات و گفت وگوهای انتخاباتی 
شفاف و رودررو باشد. نماینده مردم کرمانشاه در مجلس شورای 
اسلامی درباره راهکارهای افزایش مشارکت در انتخابات، گفت: 
در شرایطی که دشمن به دنبال ایجاد یأس و ناامیدی در بین 
مردم است، ما باید نقاط امیدبخش را پررنگ و برای مردم تبیین 
کنیم. باید همواره و نه فقط دم انتخابات، از اتخاذ تصمیماتی که 
موجب ناراحتی و کم انگیزگی مردم می شود، فاصله بگیریم. از 
سوی دیگر انجام برخی کارها مثل واردات خودرو بسیار تأثیرگذار 
است و انجام اقداماتی از این دست، انگیزه مردم برای مشارکت 

در انتخابات را بالا می برد.

رشیدی عضو هیأت رئیسه مجلس:

دشمن به دنبال ایجاد یأس و ناامیدی در بین مردم است

کمالی، دبیر کل حزب اسلامی کار:

دولت باید حرف های مردم را بشنود
دبیر کل حزب اسلامی کار گفت: وقتی مردم از یک جریان و شرایطی ناراضی هستند، 
باید در جهت رضایت مردم حرکت و اقداماتی شود و اگر رضایت مردم تأمین نشود، مردم 
اعتماد نکرده و در صحنه حاضر نشوند، سرمایه اجتماعی به حدأقل ممکن می رسد و به اصل 

مشروعیت نظام و اصل انقلاب آسیب وارد می شود.
مشروح گفت و گوی جماران با حسین کمالی که در خصوص جلسه اخیر فعالان سیاسی با 

رئیس جمهور انجام شد، در پی می آید:
با توجه به نشستی که همراه سران و شخصیت های احزاب و گروه ها با آقای رئیسی داشتید، 

می خواهیم گزارش و ارزیابی شما را از این جلسه بشنویم.
افراد ذی نفوذ اجتماعی و دبیران کل احزاب برای  از  سه جریان کشور، گروه ها،  دولت 
گفت وگو دعوت کرده بود. دبیران کل احزاب و گروه ها، نظرات خود را درباره وضعیت سیاسی 

و اقتصادی کشور بیان کردند.
با توجه به فضای سرد عمومی که در کشور وجود دارد، شرکت کنندگان درباره انتخابات و 
شیوه هایی که می توان مشارکت را افزایش داد، صحبت کردند. دبیران کل احزاب درباره این 
موضوع ها، نظرات و پیشنهادات مختلفی ارائه کردند؛ برای نمونه، سازوکار انتخابات تغییر کند، 
رفتار شورای نگهبان در تأیید صلاحیت ها متفاوت از گذشته باشد یا شرائطی به وجود بیاید که 
هیئت های اجرایی که در مرحله ابتدایی، عدم احرازِ صلاحیت تعداد زیادی را اعلام کردند، 

تأیید شوند و در انتخابات شرکت کنند.
همچنین مطرح شد که از لحاظ سیاسی و فرهنگی، در جامعه نارضایتی وجود دارد و این 
نارضایتی باعث می شود که مردم رغبت چندانی برای شرکت در انتخابات نداشته باشند لذا اگر 
دولت می خواهد، مردم مشارکت بالایی در انتخابات داشته باشند، لازم است رفتارهای سیاسی 

خود را در داخل و خارج تغییر دهد و رفتار متفاوتی در پیش گیرد.
در عرصه مباحث اقتصادی، گرانی ها فشار زیادی بر مردم وارد می کند، قیمت بسیاری از 
اقلام غذایی با قیمت های همان اقلام در خارج از کشور بررسی می شود و با توجه به حقوق 
اندکی که بسیاری از دستمزد بگیران دریافت می کنند، احساس نارضایتی در جامعه وجود 
دارد، لذا لازم است این روند اصلاح شود. در این راستا حقوق ها به نوعی تنظیم شوند تا مردم 
بتوانند زندگی راحت و مناسبی داشته باشند، کالا و مایحتاج در اختیارشان قرار گیرد و از این 

حالتی که برای سفره ها اتفاق افتاده و خالی شده ، خارج شوند.
و  کرد  مطرح  بیشتر  مشارکت  بر  مبنی  را  خود  خواستۀ  و  نظرات  دولت  دیگر،  طرف  از 
شرکت کنندگان خواسته های خود را طرح کردند مبنی بر این که دولت، رفتار و سیاست های 

خود را در زمینه های فرهنگی، سیاسی، اجتماعی و اقتصادی تغییر دهد.
آیا احساس نمی کنید که این جلسه خیلی دیر برگزار شد؟

بله همین طور است؛ اصولا زمانی را برای برگزاری جلسه انتخاب کردند که دیدند رغبت مردم 
برای شرکت در انتخابات پایین است؛ به همین دلیل سعی کردند مشارکت را با گفت وگو افزایش 

دهند، اما احزاب و گروه ها اعلام کردند که برای افزایش مشارکت، سیاست ها باید تغییر کند.
حضرتعالی این جلسه را مفید می دانید یا نمایشی بود؟

گونه  هر  نظرم  به  ولی  باشد،  هم  تبلیغی  استفاده های  جلسه  این  از  هدف  دارد  امکان 
گفت وگویی مفید است. گفت وگو بهتر است از اینکه افراد با یکدیگر حرف نزنند و هر کس کار 
خودش را انجام دهد. البته دولت باید حرف های مردم را بشنود و مردم حرف های دولت را 

بشنوند و یک نوع گفت و گو در جامعه جریان پیدا کند.
در جلسه درگیری های لفظی هم رخ داد؟

درباره انتخابات سال ۸۸، نحوه برگزاری جلسه و شیوۀ وقت دادن به حضّار برای صحبت 
کردن، بگومگو شد و شرکت کنندگان مقداری اعتراضاتی داشتند اما در مجموع، جلسۀ خوبی 

بود.
یعنی در وقت دادن به اصلاح طلبان و اصول گرایان، بی عدالتی وجود داشت؟

ما که نمی دانیم بی عدالتی بود یا نه، ولی تعدادی از دوستان نتوانستند حرف بزنند لذا 
معترض بودند.

واکنش آقای رئیسی در این بگومگوها چه بود؟
واکنش خاصی نداشت.

مدیر جلسه چه کسی بود؟
معاون سیاسی وزیر کشور.

از مرحوم هاشمی و روسای جمهور گذشته هم یادی شد یا نه؟ و اینکه گله نشد که 
چرا روسای جمهور سابق دعوت نشدند؟

مقداری این مباحث باعث اختلاف شد چون نزدیک سالگرد رحلت آیت الله هاشمی هستیم 
و چند نفر از حضار از ایشان ذکر خیر کردند، از طرف دیگر نمایندگان برخی از گروه ها مثل 
جبهه پایداری، یاد آقای مصباح را گرامی داشتند و به دلیل نظراتی که بیان می شد، مقداری 
بین شرکت کنندگان بگومگو شد که البته برای جلسه ای که از طیف های مختلف سیاسی 

حضور داشتند و گسترده بود، طبیعی است.
درباره برخورد با مردم در مقوله حجاب هم صحبتی شد؟

درباره حجاب صحبت نشد، اما درباره برخورد با اساتید در دانشگاه ها گفت وگو شد. بنده هم 
درباره اعتراضات سال گذشته نکاتی بیان کردم.

به چه نکاتی اشاره کردید؟
صحبت من این بود که وقتی مردم از یک جریان و شرایطی ناراضی هستند، باید در جهت 
رضایت مردم حرکت و اقداماتی شود و اگر رضایت مردم تأمین نشود، مردم اعتماد نکرده و در 
صحنه حاضر نشوند، سرمایه اجتماعی به حدأقل ممکن می رسد و به اصل مشروعیت نظام و 

اصل انقلاب آسیب وارد می شود.
واکنش شرکت کنندگان چه بود؟

واکنش خاصی نداشتند و به نوعی سخنان من را تأیید می کردند. حالت تأیید، در حرکات شان 
مشاهده می شد و چیز خاصی هم نگفتند.

برگزاری این جلسه اثرگذاری خاصی خواهد داشت؟
در آینده می شود فهمید. البته به نظر رهبری در جلسه اشاره شد، ولی اینکه همه همراهی 
کنند و در جهت افزایش مشارکت حرکت کنند، بعداً معلوم می شود. گفت وگوی ما برای بحث 
انتخابات نبود، چون بسیاری از اصلاح طلبان شاخص و دارای رأی، اساساً ثبت نام نکرده اند. 
بنابراین گفت وگوی ما برای این نبود که شرائط انتخابات را تغییر دهیم بلکه برای این بود که 

رابطۀ بین حکومت و مردم، به نوعی متحول شود و در این بخش تغییرات صورت گیرد.

حیدری نماینده مجلس:

هر چه مشارکت بالاتر باشد انتخاب اصلح  
راحت تر است

یک نماینده مجلس گفت: هر چه مشارکت بالاتر باشد انتخاب اصلح ، راحت تر است. مجلس 
هم نیاز به افراد توانمند و کارآمد دارد، لذا مقام معظم رهبری به خوبی و به موقع به این مطلب 
اشاره کردند و قطع به یقین شورای نگهبان هم ملاحظات مقام معظم رهبری و دغدغه های 

نظام و حاکمیت را دارد.
شهریار حیدری در گفت وگو با ایلنا، درباره توصیه های رهبری برای برگزاری انتخابات پر شور 
با مشارکت بالای مردم،گفت: واقعیت این است نظام ما برخاسته از بطن و متن مردم است و 
همواره یکی از قوی ترین و مهم ترین پشتوانه  این نظام مردم بوده و مردم هم هست، به گونه ای 
که ۸ سال دوران دفاع مقدس این مردم بودند که در قالب بسیج در کنار ارتش و بقیه گروه ها 
جنگ را اداره کردند. بعد از آن هم در شرایط سخت اقتصادی و تحریم مردم با صبر و حوصله 

حمایت خودشان را از نظام استمرار بخشیدند. 
نماینده قصر شیرین در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: دشمنان سال های سال است 
تلاش دارند بین نظام و مردم فاصله ایجاد کنند که با تدبیر مردم و حاکمیت و در رأس آن ها 
مقام معظم رهبری توطئه ها خنثی شد. در حال حاضر هم بیش از هر زمانی منتظر هستند تا 
مشارکت مردم را کم رنگ جلوه دهند و در عین حال به هر شکلی باعث کاهش مشارکت مردم 
شوند.  وی یادآور شد: هر چه مشارکت بالاتر باشد انتخاب اصلح  و بهتر راحت تر است. مجلس 
هم نیاز به افراد توانمند و کارآمد دارد، لذا مقام معظم رهبری به خوبی و به موقع به این مطلب 
اشاره کردند و قطع به یقین شورای نگهبان هم ملاحظات مقام معظم رهبری و دغدغه های 
نظام و حاکمیت را دارد. ضمن این که شورای نگهبان و دولت هم از قبل بر مشارکت حداکثری 

مردم تاکید داشته اند.
این نماینده مجلس با بیان این که سازوکار حضور مردم را باید دولت با اطلاع رسانی و تشریح 
اهمیت موضوع فراهم کند، اظهار داشت: به نظرم فصل الخطاب همه این مسائل و همه 

بحث های مراجع اجرایی و نظارتی فرمایشات مقام معظم رهبری است.
وی درباره این که رهبری تاکید دارند انتخابات ضعیف باعث شکل گیری مجلس ضعیف 
خواهد شد، حال یکسری از چهره ها رد شدند، مجلس قوی چگونه باید شکل گیرد، گفت: 
تائید حداکثری و شرکت حداکثری؛ زیرا واقعیت این است اگر مردم مشارکت بالا داشته باشند، 
انتخاب درست هم دارند. اگر مشارکت پایین باشد، انتخاب مردم ممکن است خوب باشد ولی 
ایده آل نیست. امروز نظام و کشور ما بیش از هر زمانی نیاز به تخصص و تعهد دارد و باید مجلسی 
متشکل از افراد توانمند، متخصص، متعد و دلسوز تشکیل شود. در میان همه سلیقه ها این 
افراد وجود دارند. دولت های مختلف افراد زیادی را در قالب  وزیر و مسئول تربیت کردند و این 
افراد دارای تجربه هستند و امروز نیاز است خیلی از این چهره ها در انتخابات شرکت کنند تا 
شاهد یک مجلس باتجربه باشیم.  حیدری با اشاره به این که به عنوان یک نماینده بین مجلس 
متخصص و غیرمتخصص تفکیک قائل هستم، گفت: مجلس یازدهم بهتر بود نه این که بگویم 
ایده آل بود، اما نسبت به مجالس گذشته تخصصی تر بود و انتظار داریم مجلس بعدی هم 
تخصصی تر باشد. در کنار تخصص تعهد هم هست. کسانی که درکی از نظام، انقلاب و مردم 
دارند باید برنامه ریزی و هدف گذاری داشته باشند و این ها نیاز به یک مجلس قوی دارد و حتما 

دستگاه های نظارتی این را در نظر خواهند داشت.

هانی زاده کارشناس مسائل منطقه: 

نتیجه انتخابات آمریکا برمسائل خاورمیانه تاثیرگذارخواهد بود
کارشناس مسائل منطقه گفت: در سال جاری میلادی باید منتظر خروجی 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا باشیم، چراکه بدون شک تمام منطقه متاثر از 

آن خواهد بود.
حسن هانی زاده، کارشناس مسائل منطقه با اشاره به مهمترین وقایع رخ داده در 
خاورمیانه و حاشیه خلیج فارس در سال 2۰2۳ در گفت وگو با ایلنا اظهار کرد: در 
سال گذشته میلادی یکی از مهم ترین اتفاقات، جنگ هفتم اکتبر میان حماس و 
اسرائیل با عنوان طوفان الاقصی بود که هنوز هم ادامه دارد و تاکنون متأسفانه بیش 
از 22 هزار نفر در غزه بر اثر حملات رژیم صهیونیستی شهید شده اند. این جنگ 
را باید بدون تردید یک شکست بزرگ برای اسرائیل دانست؛ چراکه در سال های 
گذشته چنین عملیاتی آن هم با این حجم و گستره دیده نشده بود که البته کشتار 
غیرنظامیان هم توسط تل آویو در غزه بی سابقه بوده است. در سوریه هم طی سال 
گذشته میلادی یک ثبات نسبی را شاهد بودیم که البته چندین دور تجاوز از سوی 
ارتش اسرائیل علیه این کشور رخ داد اما به هر ترتیب دمشق توانست در سال 

2۰2۳ میلادی یک روال مشخص را طی کند.
بازگشت سوریه به اتحادیه عرب و تجربه ثبات نسبی در بغداد

با  کشور  این  ارتش  مقابله  شاهد  سوریه  منطقه  چندین  در  داد:  ادامه  وی 
تروریست ها بودیم که البته باید دانست حضور گروه های تکفیری در این کشور 
هر روز کمتر و کمرنگ تر می شود. اتفاق مهم دیگری که با محوریت سوریه در سال 
گذشته رخ داد، پیوستن مجدد این کشور به اتحادیه عرب بود که باید آن را یک 
اتفاق مهم سیاسی دانست؛ چراکه باب گفت وگو و رفت و آمدهای منطقه ای با 
محوریت دمشق باز شد و این مسأله می تواند خروجی مثبتی برای سوریه فراهم 
کند. در عراق هم استعفای محمد الحلبوسی، رئیس پارلمان این کشور به دلیل 
فسادهای گسترده یک رخداد مهم به حساب می آید؛ چراکه بر اساس برخی از 
اسناد، وی با برخی از شرکت های خارجی ارتباط داشته و سرمایه گذاری در عراق را 
از سوی آنها هموار کرده است که در نهایت به کنار گذاشتن وی منجر شده است. 
همچنین درگیری های پراکنده میان حشدالشعبی و ایالات متحده هم در وضعیت 

کنونی و همچنین در سال گذشته از مهم ترین مسائل میدانی به حساب می آید.
این تحلیلگر مسائل سیاسی تصریح کرد: بحث کمک های اقلیم کردستان عراق 

به برخی از گروه های کُردی و ضد انقلاب موجب شد تا مقابله هایی از سوی بغداد با 
آنها صورت بگیرد که این هم یک اتفاق مهم بود. در سوی دیگر این تحرکات جریان 
صدر در سال 2۰2۳ اتفاقاتی را رقم زد که به تیتر یک اخبار منطقه تبدیل شد. این 
جریان بارها اعلام کرده که مقتدی صدر از قدرت کناره گیری می کند اما این اقدام 
صرفاً یک اقدام سیاسی بوده که بغداد را با مشکلات عدیده ای داخلی مواجه 
کرده است. در خصوص لبنان هم ۱۴ بار نشست برای انتخاب رئیس جمهوری 
برگزار شد اما خروجی آن منفی بود و تاکنون هم اوضاع و احوال به گونه دیگری 

جلو رفته است. متأسفانه اختلافات در پارلمان لبنان باعث شده که خلأ حضور 
رئیس جمهوری همچنان ادامه داشته باشد و احساس شود و به همین دلیل اولین 
محوری که تحت تأثیر قرار گرفته و دچار فرسودگی شده، محور اقتصاد در این کشور 

است و در نهایت شاهد تکرار یک التهاب قدیمی هستیم.
گام های ریاض برای بازسازی اقتصادی و نقش ویژه یمن در تحولات 2۰2۴

بود.  سال ها  سایر  از  متفاوت تر  شک  بدون  سال 2۰2۳  در  یمن  افزود:  وی   
حمایت این کشور از مقاومت فلسطین و برخورد آنها با کشتی های اسرائیلی یکی 
از مهم ترین مسائل و وقایعی بود که بارها و بارها به سرتیتر اخبار رسانه های جهان 
تبدیل شد. از منظر دیگر پایان جنگ یمن با عربستان را نمی توان نادیده گرفت 
اما در سال 2۰2۴ به نظرم یمن نقش ویژه ای در تحولات منطقه ایفا خواهد کرد. 
در حاشیه خلیج فارس هم عربستان سعودی به دنبال گسترش مناسبات خود با 
کشورهای منطقه و فرامنطقه بود و همچنین ولیعهد این کشور بازسازی اقتصادی 
را در دستور کار خود قرار داد. ریاض روابطش با تهران را در سال گذشته میلادی 
احیا کرد و در جایی دیگر با قطر به یک صلح نسبی رسید اما در بسیاری از مسائل 
مانند اقتصاد، تکنولوژی و غیره هم یک فعالیت جدید را در دستور کار خود قرار 
داده است. هانی زاده در پایان گفت: ریاض البته در سال گذشته میلادی گام هایی 
را برای نزدیک شدن به اسرائیل برداشت اما جنگ غزه این موضوع را به حاشیه 
راند. امارات و قطر هم در عرصه اقتصادی سعی کردند که در سال 2۰2۳ میلادی 
اهداف مورد نظر خود را تثبیت کنند اما باید توجه داشت که دوحه در محور سیاسی 
جنگ غزه و همچنین اقتصاد منطقه، نقش پررنگی را ایفا کرد. به هر ترتیب در 
سال جاری میلادی باید منتظر خروجی انتخابات ریاست جمهوری آمریکا باشیم؛ 
چراکه بدون شک تمام منطقه متأثر از آن خواهد بود اما در کل باید ببینیم که طی 
ماه های آینده سرنوشت جنگ در غزه چه می شود و چگونه می توان این پرونده را 
به انتهای خود نزدیک کرد. اتفاقاتی که در چند روز گذشته با محوریت منطقه رخ 
داده است، نشان می دهد که اسرائیل به دنبال تحت الشعاع قرار دادن خاورمیانه 
است و به همین دلیل باید منتظر خروجی انتخابات آمریکا باشیم؛ چراکه اگر در 
این انتخابات جمهوری خواهان روی کار بیایند بدون شک منطقه مدل دیگری از 

تحولات را تجربه خواهد کرد.

سفیر پیشین ایران در ایتالیا گفت: پیش بینی من این است که فشار حزب الله 
و حتی  پیدا می کند  افزایش  اشغالی  لبنان در مرزهای شمالی سرزمین های 

عملیات حزب الله به سمت تل آویو خواهد رفت که باید هم این اتفاق بیفتد.
ایرنا در  با  ایران در افغانستان در گفت وگو  ابوالفضل ظهره وند سفیر پیشین 
خصوص ترور صالح محمد سلیمان العاروری نایب رئیس دفتر سیاسی حماس 
مسأله،  این  متعاقب  غزه  جنگ  تحولات  آینده  و  صهیونیستی  رژیم  توسط 
اظهارداشت: اقدام تروریستی رژیم صهیونیستی که منجر به کشته شدن یک مقام 
بلندپایه حماس شد همانطور که آقای سید حسن نصرالله هم گفتند عبور از خط 

قرمز حزب الله است.
وی گفت: این اقدام نشان می دهد که رژیم صهیونیستی به هیچ قانون و قاعده 
ای پایبند نیست و در این نزدیک به ۹۰ روزی که از جنگ غزه می گذرد تاکنون 
حزب الله لبنان تلاش کرده که در این جنگ نابرابر فشار حداکثری روی حماس را 

از طریق برخی اقدامات در مرزهای شمالی سرزمین های اشغالی کم کند.
تلاش اسرائیل جهت تسری جنگ به منطقه

سفیر پیشین ایران در ایتالیا تصریح کرد: با توجه به مواضع نتانیاهو و کابینه 

افراطی رژیم صهیونیستی و اولین موضع گیری وزیر خارجه این رژیم که گفته است 
ما وارد جنگ جهانی سوم شدیم، میتوان گفت که اینها علائمی هستند که نشان 
می دهد »اسرائیل اگر فرصت پیدا کند تلاش دارد تا این بحران را به کل منطقه 
تسری دهد«، چرا که عملًا این رژیم در سراشیبی نابودی قرار گرفته و اگر بخواهد 

خودش را نگه دارد نباید بگذارد که منطقه حتی یک روز خوش را هم ببیند.
ظهره وند افزود: در چنین شرایطی اسرائیل قطعاً اگر مجال پیدا کند حتماً به 
سراغ سوریه، عراق و ایران هم خواهد رفت. از طرفی آنها به دنبال این هستند 
که فلسطینیان را از نوار غزه کوچ دهند، شهرک نشین ها را فعال و مسلح کردند و 
کماکان بی وقفه در حال انجام عملیات در نوار غزه هستند، هرچند که در برخی 

مناطق مجبور به عقب نشینی نیروهای خود شدند.
باید با مشت محکم پاسخ اقدامات اخیر اسرائیل داده شود

وی تصریح کرد: در چنین شرایطی آمریکا همچنان حمایت تمام قد خود از رژیم 
صهیونیستی را دارد و به عبارتی »مرکزیت انجام عملیات ها علیه غزه را باید در 

واشنگتن ببینیم«.
سفیر پیشین ایران در افغانستان اظهارداشت: پیش بینی من این هست که 
پس از این واقعه »فشار حزب الله لبنان در مرزهای شمالی سرزمین های اشغالی 
افزایش پیدا می کند« و حتی عملیات حزب الله به سمت تل آویو خواهد رفت که 
باید هم این اتفاق بیافتد چرا که اگر به اسرائیل اجازه داده شود که نفس بگیرد و 
تجدید قوا کند آنها برای بازسازی حیثیت از دست رفته خود متعاقب شکست های 
پیاپی در این سه ماهه اخیر گریزی ندارند مگر اینکه آتش این بحران را به کل 
منطقه تسری دهند و به زعم خودش بخواهد آمریکا و غرب را بیش از پیش پای کار 

آورد که البته امکان تحقق این مسئله خیلی ضعیف است.
ظهره وند بیان کرد: شما ببینید در ائتلاف هشتگانه دریای سرخ که آمریکایی ها 
ادعای تشکیل آن را در مقابل یمن داشتند امروز فقط بریتانیا و خود آمریکا حضور 

دارند.
وی با بیان اینکه برآورد من این هست که فشار حزب الله بر اسرائیل بیشتر خواهد 
شد و »باید پاسخی به ترور شهید العاروری و شهید سید رضی در سوریه داده 

شود«، گفت: به اعتقاد من باید با مشت محکم پاسخ اقدامات اخیر اسرائیل داده 
شود و معادلات منطقه تغییر کند.

سفیر پیشین ایران در ایتالیا عنوان داشت: بلافاصله پس از ترور شهید العاروری 
شاهد بودیم که »حماس از تداوم مذاکرات در خصوص آتش بس موقت امتناع 
کرد« و حماس ادامه این مذاکرات را منوط به خروج اسرائیل از نوار غزه کرده است. 

مطمئناً برخورد سخت با اسرائیل راهکار مناسب برای جریان مقاومت است.
ظهره وند بیان داشت: در خصوص شرایط مصر که از میانجی گری میان دو 
طرف درگیر در جنگ غزه جهت ایجاد آتش بس و تبادل اسرا با توجه به ترور اخیر 
کناره گیری کرده است باید گفت که شرایط مصر به نحوی است که هم تحت فشار 
و افکار عمومی جهانی است و هم توقعاتی از جانب جهان عرب متوجه اوست، »از 

طرف دیگر مصر به آمریکا و اسرائیل متعهد است«.
یمنی ها زبان اسرائیل و آمریکا را بهتر متوجه می شوند

وی گفت: به عبارت دیگر آقای السیسی رئیس جمهور مصر در شرایط برزخی 
قرار دارد و تمایلی به پیروز بیرون آمدن حماس ندارد. این در حالی است که قاعدتاً 
باید در شرایطی که نمایندگان اسرائیل و حماس به قاهره رفتند، وی عملکردی 

فعالانه تر می داشت، اما این فعالیت از سوی وی دیده نمی شود.
سفیر پیشین ایران در افغانستان بیان کرد: جمعیت 2 میلیونی که در نوار غزه 
زندگی می کنند امروز در بدترین شرایط ممکن هستند به نحوی که به آب، غذا 
و دارو دسترسی ندارند و تحت بمباران شدید و مداوم نیروهای رژیم صهیونیستی 
قرار دارند. اگر تاب آوری این مردم شکسته شود به ضرر جریان مقاومت خواهد 
بود و به همین دلیل لازم است که جریان مقاومت اقداماتی هماهنگ با یکدیگر 

داشته باشند.
ظهره وند در پایان خاطرنشان کرد در حال حاضر شرایط به نفع جریان مقاومت 
تا  آنها فرصت خواهند داشت  آمریکا زمان بدهیم  و  به اسرائیل  اگر  اما  است، 
اقداماتی مشابه آنچه در لبنان و در حادثه تروریستی شهید العاروری رخ داد را 
در برخی دیگر از کشورهای منطقه انجام دهند. به نظرم باید برخوردی جدی با 
اقدامات رژیم صهیونیستی صورت بگیرد، مشابه آنچه که یمن با آنها انجام میدهد.

ظهره وند سفیر پیشین ایران در ایتالیا :

فشار حزب الله بر اسرائیل با جنایات اخیرافزایش می یابد

کارشناس مسائل بین الملل گفت: عاملان، حامیان و آمران 
جنایتِ کرمان تاوان و هزینه اقدام خود را خواهند پرداخت و 
انتقام جمهوری اسلامی ایران از مسببان این اقدام تروریستی 

حتمی است.
میرقاسم مومنی کارشناس مسائل بین الملل در گفت وگو با 
ایرنا در خصوص اقدام تروریستی اخیر در کرمان، اظهارداشت: 
انفجارهای تروریستی کرمان که منجر به شهادت و مصدوم 
مراسم  در  کنندگان  شرکت  و  شهروندان  از  تعدادی  شدن 
سالگرد شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی شد یک تراژدی 

ناجوانمردانه به حساب می آید.
از  اینکه اسرائیل در مدت سه ماه اخیر و پس  وی گفت: 
عملیات 7 اکتبر حماس تاکنون نتوانسته دستاورد مشخص 
مقاومت  نیروهای  با  مبارزه  و  عملیاتی  صحنه  در  نظامی 
فلسطین به دست آورد و در تغییر معادلات جنگ هم هنوز 
توازنی ایجاد نکرده، می تواند انگیزه آنها جهت انجام برخی 
اقدامات تروریستی نسبت به رهبران گروه های مقاومت منطقه 
یا انجام برخی عملیات های تروریستی کور به منظور ایجاد 

وحشت و ناامنی باشد.
اقدام تروریستی در کرمان مذبوحانه و ناجوانمردانه بود

این کارشناس مسائل بین الملل افزود: کشتار مردم مظلوم و 
بی دفاعی که صرفاً جهت ادای احترام به یک قهرمان ملی که 
آوازه و آثار اقدامات وی فراتر از مرزهای ایران بلکه در کل منطقه 
و در راستای مبارزه با تروریسم شناخته شده است، اقدامی 

بزدلانه، مذبوحانه و ناجوانمردانه به حساب می آید.

از نام سرداران ما،  مومنی تصریح کرد: دشمنان ما حتی 
تفکر و ایدئولوژی ما هراس دارند و از اینکه جمهوری اسلامی 
ایران یک تنه در مقابل تمام بدی ها و زورگویی ها در منطقه و در 
اقصی نقاط جهان ایستاده آنها را به شدت نگران و البته عصبی 

کرده است.

ایران یکی از بزرگترین قربانیان عملیات های تروریستی
وی با بیان اینکه انجام عملیات های تروریستی نه تنها نشان 
دهنده قدرت و توان دشمنان ایران نیست بلکه ناشی از ضعف 
و استیصال آنها در برابر توانمندی ها و پیشرفت هایی است که 
ایران به دست آورده، اظهارداشت: این جنایت چهره واقعی 

کسانی را روشن کرد که به طُرق مختلف در رسانه ها خود را 
معرفی  دموکراسی  حامی  و  آزادی خواه  بشر،  حقوق  مدافع 

می کنند.
این کارشناس مسائل بین الملل افزود: علاوه بر این اقدام 
تروریستی اخیر در کرمان بار دیگر نشان داد که ایران به عنوان 
یکی از بزرگترین قربانیان عملیات های تروریستی به حساب 
می آید و از طرف دیگر سیاست ایران همواره مبارزه با تروریسم 
در راستای ایجاد صلح، ثبات و امنیت در منطقه بوده و در این 

راستا هزینه های بسیاری هم پرداخت کرده است.
حامیان و آمران این جنایت تاوان خواهند پرداخت 

در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  که  پیامی  گفت:  مومنی 
خصوص اقدام تروریستی در کرمان صادر کردند به روشنی 
بیانگر این مطلب بود که عاملان، حامیان و آمران این جنایت 
تاوان و هزینه اقدام خود را خواهند پرداخت و انتقام ایران از 

مسببان این اقدام تروریستی حتمی است.
وی در پایان خاطرنشان کرد ایجاد بی ثباتی و ناامنی در خاک 
ایران همواره یکی از اهداف جبهه دشمنان ایران بوده که در 
انجام دادند  را  و بسیاری  این خصوص تلاش های گسترده 
به نحوی که ماهیانه حجم بالایی از مواد منفجره، بمب های 
دست ساز وسایل تجهیزات و سلاح ها وارد کشور می شود، اما 
با اقدامات شبانه روزی هوشمندانه دستگاه های امنیتی کشور 
تاکنون ثبات و امنیت ساری و جاری بوده و پس از این نیز 
تلاش  نیروهای امنیتی کشورمان مضاعف و جدی تر از پیش 

خواهد شد.

 یک کارشناس مسائل بین الملل:

انتقام ایران از مسببان اقدام تروریستی کرمان حتمی است
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یادگارماندگارچهره ملی مطبوعات قم دکترحسین عبداللهی)ره(

بخیل، کسی است که در 
سلام کردن بخل ورزد.
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گزیده تحف العقول، ص ٣٩

افراد سرشناسی که در حوزه انتخابیه قم تایید صلاحیت شده یا نشده اند؟
به اعلام هیات نظارت دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی، از مجموع ثبت نامی های صورت گرفته 
در قم؛ صلاحیت 22۸ نفر تایید، ۹۸ نفر عدم تایید، ۱6 نفر عدم احراز، 6 نفر انصرافی، ۴2 نفر عدم اعتراض به رای 
هیات اجرایی و ۱۱ نفر عدم ثبت نام به دلیل عدم بارگذاری مدارک لازم بوده اند.حجت الاسلام والمسلمین مجتبی 
ذوالنور نماینده فعلی قم در مجلس شورای اسلامی تایید صلاحیت شده، احمد امیرآبادی فراهانی دیگر نماینده 
قم از کاندیداتوری انصراف داد .محسن عابدینی پور شهردار سابق قم با گرایش اصلاح طلبی، مصطفی جلالی 
رییس خانه احزاب در دولت گذشته با گرایش اصلاح طلبی و حجت الاسلام  بهمن وحدتی آراسته مدیرکل خدمات 
اجتماعی، پیشگیری و درمان آسیب ها با گرایش اصولگرا دکتر علی محمدی با گرایش اعتدالی از چهره هایی هستند 
که در استان قم تائید صلاحیت نشدند.مرتضی حیدری فرماندار سابق قم در اواخر دولت دوازدهم با گرایش اعتدالی 
،حسین اسلامی رییس شورای اسلامی شهر قم که بنا به قانون استعفا داد، با گرایش اصولگرا، حسن مالکی نژاد 
عضو سابق شورای اسلامی شهر قم با گرایش اصولگرا، حجت الاسلام سید محمد آتش زر نماینده چندین دوره 
شورای اسلامی شهر قم با گرایش اصولگرا،حجت الاسلام قاسم روان بخش چهره شاخص اصولگر امین مقومی 
رییس سازمان نظام مهندسی استان قم با گرایش اصولگرا،حجت الاسلام سید علی محمد یثربی نماینده دوره ششم 
قم در مجلس با گرایش اعتدالی،مهدی سکوتی عضو هیات مدیره نظام پزشکی قم با گرایش اصولگرااز جمله افراد 
سرشناسی که در حوزه انتخابیه قم تایید صلاحیت  شدندهمچنین بنابر شنیده ها، نصرت الله لطفی مدیرکل سابق 
نظارت و امور استان های شورای نگهبان قانون اساسی و رییس سابق شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم از تهران 

تایید صلاحیت شده ولی به احتمال زیاد به حوزه انتخابیه قم برود.

سرقت روزانه ۶ هزار بشکه نفت ایران؟
آمار های وزارت انرژی آمریکا نشان می دهد این کشور در ۱۰ ماهه سال 2۰2۳ معادل 6 هزار بشکه در روز نفت 
ایران را سرقت کرده و بیش از نیم درصد واردات نفت خود از اوپک را با مصادره نفت ایران تامین کرده است. به گزارش 
تسنیم،  اداره اطلاعات انرژی آمریکا در جدیدترین گزارش خود از واردات 7۵2 هزار بشکه نفت خام ایران توسط این 
کشور در دهمین ماه سال 2۰2۳ خبر داده است. این آمار مربوط به محموله سرقتی نفت ایران توسط آمریکا است که 
به بهانه تحریم ها توقیف شده است. در ماه سپتامبر نیز ۵۳۰ هزار بشکه و در ماه اوت ۴۴7 هزار بشکه نفت ایران در 

آمار رسمی واردات نفت آمریکا ثبت شده بود.

مدیر جنجالی استقلال برکنار شد
علی آقا محمدی به عنوان عضو جدید هیئت مدیره استقلال انتخاب و علیرضا خانی از این هیئت کنار گذاشته 
شد.خروجی مجمع باشگاه استقلال که روزشنبه در این باشگاه برگزار شد، پایان فعالیت علیرضا خانی در هیئت 
مدیره باشگاه استقلال بود. همچنین علی آقامحمدی که در دهه های 7۰ و ۸۰ در دو مقطع سابقه حضور در هیئت 
مدیره این باشگاه را داشته است، به هیئت مدیره استقلال اضافه شد. ه طور حتم علی آقامحمدی با رای اکثریت 

هیات مدیره استقلال به عنوان رئیس هیات مدیره انتخاب خواهد شد.

چند درصد پزشکان زیرمیزی می گیرند؟
هامون سبطی دبیر کمیسیون آموزش دیده بان شفافیت اظهار داشت: طبق بررسی ها، تنها ۱6 درصد پزشکان 
کشور با توجه به رشته و تخصص خود امکان گرفتن زیرمیزی را دارند که قطعا عمده این عزیزان چنین کاری را انجام 
نمی دهند. اما در صدا و سیما و در فضای مجازی این فرهنگ رواج یافته که اغلب پزشکان زیرمیزی بگیر هستند در 
حالی که اصلا ۸۴ درصد پزشکان این موقعیت را ندارند. روانپزشکان، متخصصان کودک، متخصصان غدد درون ریز 

و... نمی توانند از بیمار چیزی به نام زیرمیزی دریافت کنند.

جدایی گل محمدی از پرسپولیس قطعی شد
چند نفر از اعضای هیأت مدیره باشگاه پرسپولیس  روزشنبه با گل محمدی تماس گرفتند تا آخرین نظر او را برای کار 
در پرسپولیس جویا شوند که سرمربی مستعفی این تیم با اعلام اینکه روی موضع استعفای خود ایستاده اعلام کرد 
که دیگر قصد کار کردن در پرسپولیس را ندارد و می خواهد به استراحت بپردازد. با اتفاقات رخ داده جدایی سرمربی 

پرسپولیس پس از هفت استعفا از این باشگاه قطعی به نظر می رسد.

وام ازدواج ۳۵۰ میلیون شد
کمیسیون تلفیق درجلسه عصر روزشنبه خود مصوب کرد تا تسهیلات قرض الحسنه ازدواج برای هر یک از زوج 
هایی که تاریخ ازدواج آنها بعد از ۱۴۰۱.۱.۱ بوده است، مبلغ ۳ میلیارد ریال و با دوره بازپرداخت ده ساله باشد.
همچنین کمیسیون مصوب کرد که تسهیلات قرض الحسنه ازدواج برای زوج های زیر 2۵ سال و زوجه های زیر 2۳ 

سال سه میلیارد و پانصد میلیون ریال باشد.

سردار سید تیمور حسینی رئیس پلیس راهور شد
با حکم فرمانده کل انتظامی کشور سردار احمدرضا رادان، سردار سید تیمور حسینی به سمت ریاست پلیس 
راهنمایی و رانندگی کشور منصوب شد.گفتنی  است پیش از این سردار هادیانفر عهده دار این سمت بود و سردار 

حسینی نیز جانشینی پلیس راهور را به عهده داشت.

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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آخرین اخبار و رویداد های استان قم را در پایگاه خبری
 به نشانی: https://www.nedayeghom.ir بخوانید

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:
ابطال پروانه فعالیت درمانی به دلیل سقط جنین غیرقانونی 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم به شناسایی یک واحد درمانی متخلف در عرصه سقط جنین 
غیرقانونی اشاره کرد و گفت: مرجع قضایی پس از بررسی مستندات، حکم ابطال پروانه فعالیت فرد خاطی 
را صادر کرد که این نخستین ابطال پروانه فعالیت درمانی برای سقط جنین غیرقانونی در استان است. 
مجید محبی با اعلام این خبر به بازدیدهای مستمر کارشناسان حوزه نظارت بر درمان این دانشگاه از 
مراکز و مطب های فعال استان اشاره کرد و گفت: در پی گزارش های مردمی و بررسی نظارتی صحت اقدام 
به سقط جنین غیرقانونی از سوی یک واحد درمانی برای کارشناسان و بازرسان اثبات شد. وی افزود: پس 
از جمع آوری مدارک و مستندات لازم و جلوگیری از اقدامات و فعالیت های این فرد متخلف  واحد مربوطه 

پلمب و پرونده جهت رسیدگی به مرجع قضایی ارسال شد.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم با تأکید بر اینکه سقط جنین خط قرمز مسئولان حوزه سلامت و 
دستگاه قضایی است افزود: مرجع قضایی پس از بررسی مستندات حکم ابطال پروانه فعالیت فرد خاطی 
را صادر کرد. محبی تأکید کرد: این نخستین ابطال پروانه فعالیت درمانی برای سقط جنین غیرقانونی در 
استان است. وی خاطرنشان ساخت: شهروندان در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز و یا تخلف 

بهداشتی و درمانی می توانند مراتب را با شماره ۱۹۰ در میان بگذارند.
 

رئیس اداره پیش بینی هواشناسی استان قم :
آلاینده های جوی و غبارآلودگی هوا در قم افزایش می یابد

رئیس اداره پیش بینی هواشناسی استان قم گفت: ازروز یکشنبه تا اواسط هفته جاری به دلیل هوای 
پایدار، آسمان صاف و ورزش باد ملایم شاهد افزایش انباشت آلاینده های جوی و غبارآلودگی هوای استان 
خواهیم بود. محمدرضا قاضی، به بررسی اوضاع جویِ هفته جاری پرداخت و گفت:  از روز یکشنبه با استقرار 
هوای پایدار، آسمان صاف و وزش باد ملایم پیش بینی می شود. رئیس اداره پیش بینی هواشناسی استان 
قم از تداوم این شرایط تا روز سه شنبه خبر داد و افزود: این وضعیت، موجب انباشت آلاینده های جوی و 
غبارآلودگی هوا، خصوصاً در ساعات ابتدایی روز خواهد شد. وی نسبت به شرایط آسمان قم در روز سه شنبه 
و چهارشنبه هفته جاری اشاره کرد و گفت: از روز سه شنبه با ورود موج دیگری به کشور، در استان قم نیز 

افزایش ابر و وزش باد رخ خواهد داد و وقوع بارش های پراکنده در سحرگاه چهارشنبه دور از انتظار نیست.

مدیرکل تعزیرات حکومتی  استان قم خبرداد:

تعزیر فروشنده گرانفروشِ لوازم یدکی خودرو
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از جریمه بیش از 2 میلیارد ریالی یک واحد صنفی به اتهام 

گرانفروشی لوازم یدکی خودرو خبر داد.
تقی حسام اظهارداشت: پرونده تخلف یک واحد صنفی عرضه کننده لوازم یدکی خودرو به دلیل 
گرانفروشی ۱۸۰ عدد کمک فنر خودروی پراید و ۱۸۰ دست سوپاپ خودروی پژو به ارزش 22۳ میلیون 
و ۹۰۰ هزار ریال در شعبه دوم تعزیرات حکومتی قم رسیدگی شد. وی افزود: شعبه به دلیل ارائه نکردن 
مدارک قانونی، اتهام گرانفروشی را محرز و متهم را به پرداخت 2 میلیارد و 2۳۹ میلیون ریال جزای نقدی 
معادل ۱۰ برابر ارزش تخلف محکوم کرد. حسام گفت: بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت در بازرسی 
از این واحد صنفی گزارش تخلف گرانفروشی را تنظیم و پرونده آن را برای رسیدگی به اداره کل تعزیرات 

حکومتی قم ارسال کردند.

طی احکامی ؛

رئیس و اعضای هیات بازرسی انتخابات استان قم 
منصوب شدند

رئیس هیات مرکزی بازرسی انتخابات کشور ، در احکام جداگانه ای ،رئیس و اعضای هیات بازرسی 
استان قم در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری را 
منصوب کرد . به گزارش کمیته اطلاع رسانی ستاد #انتخابات استان قم ،محمد مهدی عارف پور رئیس 
هیات مرکزی بازرسی انتخابات کشور ،طی حکمی حسن نادری سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع 

استانداری قم را به عنوان رئیس هیات بازرسی استان قم منصوب کرد .

شهردار قم مطرح کرد

ضرورت توجه ویژه به اصول معماری و 
شهرسازی ایرانی اسلامی 

شهردار قم گفت: مسائل مرتبط با حوزه معماری و شهرسازی ایرانی اسلامی در 
شهر قم باید به صورت ویژه دنبال و عملیاتی شود.

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه شورای مدیران شهرداری قم، با اشاره 
به اهمیت حوزه معماری و شهرسازی در مأموریت های شهرداری، اظهار کرد: 
شهرداری ها بیش از ۳۰۰ نوع وظیفه دارند که در این میان مسائل حوزه معماری 
و شهرسازی به دلیل گره خوردن با کیفیت زندگی شهروندان و هویت شهرها از 

اهمیت ویژه ای برخوردار هستند.
وی افزود: در قم مسئله هویت شهری حساسیت ویژه ای دارد و توجه به این 

موضوع خواسته مقام معظم رهبری و بزرگان دینی است.
شهردار قم ادامه داد: تدوین برنامه ای برای نزدیک شدن به اهداف معماری و 
شهرسازی ایرانی اسلامی و توجه به شاخص های این حوزه با اولویت بالا در دستور 

کار معاونت معماری و شهرسازی قرار گیرد.
سقائیان نژاد، شهر هوشمند و الکترونیکی سازی فرآیندها را از دیگر امور مورد 
توجه و ضروری دانست و اضافه کرد: در این زمینه با محوریت معاونت برنامه ریزی 

شهرداری قم نیاز به گام های بلند و محکمی داریم.
وی حوزه گردشگری و زیارت را از دیگر اولویت های عملکردی شهرداری قم 
دانست و تصریح کرد: سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری قم باید در این زمینه 
به صورت جدی وارد میدان شده و امور مرتبط با تسهیل و رونق گردشگری زیارتی 

را پیگیری کند.
شهرداری قم تمام قد آماده ورود به جشن های نیمه شعبان می شود

شهردار قم به نزدیک شدن به ایام نیمه شعبان نیز اشاره کرد و گفت: برنامه ریزی 
برای خدمت رسانی شایسته به زائران شهر قم در دستور کار معاونت ها و مناطق 

شهرداری قم قرار گیرد.
سقائیان نژاد گفت: لازم است مانند سال های گذشته مجموعه تمام قد برای این 

مسئله ورود پیدا کرده و همه عوامل خود را خادم زائران بدانند.
وی با اشاره به لزوم توجه به دو محور ترویج فرهنگ مهدویت و مردمی سازی 
جهادی  گروه های  خدمت  برای  زمینه  ایجاد  افزود:  زائران،  به  خدمت رسانی 
بسیجیان هیئت های مذهبی خیرین طلاب و دانشجویان در دستور کار قرار گیرد 
چراکه نیمه شعبان جشنی جهانی و ملی بوده و ریشه در اعتقادات آحاد مردم دارد.

 
رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد؛

افزایش فضای ورزشی وبوستان های 
اختصاصی مطالبه بانوان قمی 

رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم افزایش فضای ورزشی 
و بوستان های ویژه بانوان در سطح شهر را از دغدغه ها و مطالبه های بانوان قم 

برشمرد.
نرجس نیازمند در گفت وگویی اظهار کرد: در ابتدای فعالیت دوره ششم شورای 
اسلامی شهر قم، این انتظار و مطالبه وجود داشت که کمیته بانوان و خانواده به 
منظور ورود به مسائل این حوزه تشکیل شود. عضو هیأت رییسه شورای اسلامی 
شهر قم افزود: پس از تشکیل این کمیته در اردیبهشت ماه امسال کمیسیون زنان 
و خانواده نیز توسط اعضای شورای ششم مصوب شد تا فعالیت ها و برنامه ها در این 
بخش گسترش پیدا کند. نیازمند ادامه داد: فعالیت های کمیسیون زنان و خانواده 
در قالب کارگروه هایی از جمله جوانی جمعیت، آسیب های اجتماعی، ورزش و 
نشاط اجتماعی و مشاغل بانوان دنبال می شود که این موضوعات اولویت و دغدغه 
بانوان شهر قم است. وی بیان کرد: فعالیت ها در کمیسیون بانوان و خانواده صرفاً 

به بانوان اختصاص ندارد و گستره خانواده را در بر دارد.
رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد: مطالبه 
زیادی در زمینه ورزش و نشاط اجتماعی بانوان و در اختیار قرار دادن فضای 
نیز  حوزه  این  در  که  داشت  وجود  بانوان  برای  اختصاصی  صورت  به  ورزشی 
پیگیری هایی صورت گرفت. نیازمند افزود: کمبود فضای ورزشی مختص بانوان 
در مناطق مختلف از جمله مناطق 2 و 6 شهری قم وجود داشت که در این دوره 

شورا، بودجه های خوبی برای گسترش بوستان های زنان اختصاص یافت.
عضو هیأت رییسه شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه بوستان های جدیدی 
برای بانوان در مناطق ۵ و 6 در نظر گرفته شده است افزود: در سال ۱۴۰2 رقم 22 
میلیارد تومان برای تملک، احداث و تجهیز بوستان بانوان منطقه 2 در نظر گرفته 
شده است. وی ادامه داد: ایجاد سایت ورزشی ویژه بانوان نیز به تصویب کمیسیون 
بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم رسیده که این سایت چند هکتاری باید 
مجموعه ای کامل برای فعالیت های ورزشی بانوان باشد و شهرداری باید پیگیری 

لازم را برای اجرایی شدن آن داشته باشد.
و  است  نظارت  و  اسلامی شهر سیاستگذاری  کار شورای  اینکه  بیان  با  وی 
شهرداری در عرصه اجرا وظیفه دارد افزود: ورود خانم ها در این دوره به شورای 
اسلامی شهر قم موجب شد تا مباحث مرتبط با بانوان پیگیری جدی صورت گیرد.

 
با مشارکت اداره کل ارشاد،شهرداری و شورای هماهنگی تبلیغات 

اسلامی قم؛

اکران دیوارنگاره شهر قم با موضوع 
شهید سلیمانی و قیام 1۹ دی 

دیوارنگاره ویژه شهر قم با موضوع سالگرد شهادت سردار سلیمانی و قیام مردم 
قم در سال ۱۳۵6 به مناسبت فرارسیدن سالروز این قیام، اکران شد.

به  اسلامی  جمهوری  بلوار  دیوارنگاره  شهرداری،  عمومی  روابط  گزارش  به 
مساحت ۳۰۰ مترمربع با عنوان قیام قم با موضوعات سالگرد شهادت حاج قاسم 
سلیمانی و یاران شهیدش به ویژه شهید مظفری نیا از شهدای قمی همراه با شهید 
اکران شد. موضوع دیگر این دیوارنگاره فرارسیدن سالروز قیام مردم قم در ۱۹ دی 

سال ۱۳۵6 است که زمینه ساز پیروزی انقلاب اسلامی شد.
سخن معروف مقام معظم رهبری درباره که فرمودند: »قم شهر قیام و اقامه 
است« از دیگر مطالبی است که بر این دیوارنگاره نقش بسته و در ایام دهه بصیرت 
اکران شده است. اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، اداره کل ارتباطات 
و امور بین الملل شهرداری قم، شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم، 
سازمان سیما و منظر شهرداری قم و سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری قم از 

ارگان هایی هستند که در تهیه و اکران این دیوارنگاره نقش داشته اند.
این دومین بار است که دیوارنگاره ای در شهر قم با این ابعاد سیاست گذاری، 

طراحی و اکران می شود که بار نخست مربوط به ایام محرم و صفر بود.
 

به جهت کمک به بازسازی و نوسازی مرکز فرهنگی رفاهی درقم؛

تقدیر نیروی دریایی ارتش از مدیر 
منطقه هفت شهرداری قم

فرمانده پایگاه پشتیبانی قرارگاه ستاد نداجا از مدیر منطقه هفت شهرداری قم 
تقدیر کرد.

اسماعیل  دریایی  کمیسر  یکم  ناخدا  شهرداری،  عمومی  روابط  گزارش  به 
هوشمند زاده فرمانده پایگاه پشتیبانی قرارگاه ستاد نداجا از محمد رمضانی مدیر 

منطقه هفت شهرداری قم تقدیر کرد.
در این تقدیرنامه آمده است:با عنایت به همکاری و مساعدت های جنابعالی 
در راستای بازسازی و نوسازی مجموعه فرهنگی و رفاهی نیروی دریایی راهبردی 
زحمات  از  بدین وسیله  قم؛  زیارتی  شهر  در  مستقر  اسلامی  جمهوری  ارتش 
ارزشمندتان صمیمانه تقدیر و تشکر می نمایم و از درگاه خداوند متعال توفیق 
روزافزون شما را در راستای تحقق اهداف والای مقدس کشور عزیزمان ایران را در 
ضل توجهات حضرت ولی عصر)عج( و رهبری های داهیانه فرماندهی معظم کل 
قوا)مدظله العالی( مسألت دارم. گفتنی است در این جلسه که با حضور فرماندهان 
نیروی دریایی انجام شد، با اهدای لوح تقدیر و یک تخته فرش منقش به آیات قرآن 

و ناو جنگی از خدمات و همکاری منطقه هفت شهرداری تقدیر به عمل آمد.

عکس: حسین توحیدی فرد

برداشت »گل نرگس« در خراسان جنوبی

استاندار قم تاکید کرد؛

لزوم تسریع واستفاده بهینه از مولدسازی منابع دولت 
از  استاندار قم بر لزوم تسریع و استفاده بهینه 
منابع مولد سازی دارایی های دولت در قم تاکید 

کرد. 
دکتر سیدمحمد آقامیری در یازدهمین کارگروه 
ظهر  از  پیش  که  دولت  های  دارایی  مولدسازی 
برگزار  جواد)ع(  امام  جلسات  سالن  در  روزشنبه 
شد، اظهار داشت: مولدسازی یکی از مهم ترین 
منابع استان برای توسعه و اتمام پروژه های نیمه 
کاره است. وی افزود: دستگاه ها باید منابع خود 
را به شکل شفاف در اختیار سامانه تخصصی مولد 
سازی قرار دهند و برای این امر نیز نگاه توسعه ای و 
فرابخشی داشته باشند زیرا اگر قرار باشد مشکلات 
استان را حل کنیم نیازمند توجه ویژه به بحث مولد 

سازی هستیم.
استاندار قم گفت: مولدسازی به معنی فروش 
اموال نیست بلکه به دنبال رونق و ایجاد فضای بهتر 
از امکانات دولتی است که گاهی با فروش و گاهی 
با بسته های رونق و... از این اموال به شکل بهینه 

استفاده می شود. 
دکتر آقامیری با ذکر این مطلب که اموال آموزش 

و پرورش و علوم پزشکی باید در مسیر توسعه همان 
ارگان هزینه شوند، خاطرنشان کرد: تکلیف قانونی 
بر این منوال است ولی باید توجه کنیم در مناطقی 
نیست  مدرسه  به  نیاز  که  روستاها  برخی  مثل 
فضای  کاهش  با  را  فرسوده  مدارس  می توانیم 
به اماکن فرهنگی ورزشی  آنها  آموزشی و تبدیل 
دانش آموزان، زمینه استفاده بهتر از آنها را فراهم 
کنیم. وی اظهارکرد: یکی از مسایل بسیار مهمی 
که در زمینه مولدسازی و استفاده از منابع سازمانی 

باید مورد توجه قرار گیرد ، مسئله وقف و نیت واقف 
است. در سازمان هایی چون دانشگاه علوم پزشکی 
و... که شاهد تعدادی از مراکز وقفی هستیم حتما 

باید به این امر توجه کنیم.
وی ادامه داد: نیت واقف بسیار مهم است و اگر 
قصد استفاده بهینه از فضای وقفی را داریم حتما 
اجازه  واقف  برای  شرایط  تبیین  و  مذاکره  با  باید 
تغییر کاربری را از وی اخذ کنیم. دکتر آقامیری 
فرض  پیش  با  باید  دولتی  مدیران  کرد:  عنوان 
اولویت های جدی استان در زمینه های مختلف، 
زمینه مولد سازی اموال دولت را ایجاد کنند زیرا این 
امر از تکالیف مهم دولتی و منبع مهمی برای تامین 
در  وی  است.  استان  مختلف  های  پروژه  بودجه 
پایان بر عزم جدی بر برخورد با بانک هایی که منابع 
استان را در داخل هزینه نمی کنند عنوان کرد: اگر 
نیمی از منابعی که بانک های خصوصی که از مال 
مردم قم تجمیع و در قم خرج نکرده اند به پروژه ها 
و مجموعه نیازمندی های استان تزریق شود بخش 
عظیمی از مشکلات این پروژه ها که درگیر منابع 

مالی است حل می شود.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: 
متأسفانه مسأله محیط زیست در دهه های گذشته 
آنچنان که باید و شاید در جامعه مورد توجه نبوده و 
سبک زندگی و شهرسازی ما متناسب با آن شکل 

نگرفته است. 
محمدحسین بازگیر در جلسه کمیته فرهنگی 
ساختمان های سازگار با محیط زیست در سخنانی 
اظهار داشت: هر عمل و اقدامی در جهت حفظ 
و حراست از طبیعت و محیط زیست را پسندیده 
و مورد حمایت این اداره کل دانست و گفت: در 
قانون هوای پاک نسبت به مسأله محیط زیست 

نیازمند  اما همچنان  بیشتری شده است،  توجه 
هستیم.   حوزه  این  در  اساسی  تحول  و  تغییر 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم موضوع 
و  کرد  عنوان  مهم  بسیار  را  سبز  های  ساختمان 
افزود: ساختمان های سازگار با محیط زیست می 
کاهش  انرژی،  مصرف  کاهش  راستای  در  تواند 
آلاینده های  و کاهش  ای  گلخانه  گازهای  تولید 

زیست محیطی بسیار مؤثر باشند. 
شورای  اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
ضرورت  بر  جلسه  دراین  نیز  قم  شهر  اسلامی 
فرهنگسازی و اقناع افکار عمومی در حوزه محیط 

اعتبار  و  اعتماد  باید  گفت:  و  کرد  تأکید  زیست 
نهادهای مرتبط با محیط زیست در جامعه ارتقاء 
یافته و در این حوزه گفتمان سازی مناسب انجام 

شود.
  مصطفی ملایی با بیان اینکه باید برای رسیدن 
به اهداف ساختمان های سبز در شهر قم، تکریم 
و تشویق و معرفی الگوهای موفق را مورد توجه قرار 
دهیم، خاطرنشان کرد: برنامه ریزی و هدفگذاری 
دقیق و برقراری ارتباط درست با مردم و مخاطبان 
و حضور افراد تأثیرگذار در این جهت، بسیار مهم و 

مؤثر خواهد بود.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم: 

سبک زندگی و شهرسازی متناسب با محیط زیست نیست

رئیس دانشگاه فنی حرفه ای استان قم گفت: ۳ هزار و ۱۰۰ دانشجو در دانشگاه 
و پسران  فنی و حرفه ای استان قم در ۱۹ رشته مهارتی در 2 دانشکده دختران 

درحالی که تحصیل هستند.
ملی  در نشست خبری جشنواره  روز شنبه  ازظهر  بعد  فاضلی  دکترمحمدرضا 
فرهنگی و هنری مستوره که در سالن جلسات این دانشگاه برگزار شد، ضمن تسلیت 
شهادت افراد حاضر در حادثه تروریستی کرمان، اظهار داشت: شهادت در جمهوری 
اسلامی ایران کلمه  پرمفهومی است که هرروز پررنگ تر می شود و استکبار جهانی 

بداند تقاص این خون ها فقط نابودی آمریکا و اسرائیل خواهد بود.
وی ادامه داد: یکی  از مباحثی که در جامعه  ما امروز دیده می شود این است آموزش 
باید منفعت داشته باشد، ما باید بدانیم آموزشی که صورت می گیرد حاصل چه 

نتیجه ای برای جامعه خواهد بود.
رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان قم تصریح کرد: با توجه به رویکرد دولت 
سیزدهم در حوزه آموزش و اشتغال، اتفاقات خوبی در دانشگاه های فنی و حرفه ای 
سراسر کشور شاهد بودیم؛ رویکرد آموزش در این دانشگاه به سمت اشتغال رفته و به 
دنبال این هستیم دانشجو بعد از گذراندن دوران تحصیل در دانشگاه فنی و حرفه ای 

مستقیم وارد بازار کار شود.
 درصدد راه اندازی کارگاه تولید پوشاک اسلامی هستیم

این دانشگاه در سطح کشور، گفت:  آمار دانشجویان  به  به اشاره  ادامه  وی در 
دانشگاه فنی و حرفه ای دارای  ۱7۹ آموزشکده دختران و پسران در کل کشور  است 
که حدود ۱۸۱ هزار نفر دانشجو در این دانشگاه مشغول به آموزش حوزه مهارتی 
هستند. وی خاطرنشان کرد: از این تعداد ۳ هزار و ۱۰۰ دانشجو در دانشگاه فنی 
و حرفه ای استان قم در ۱۹ رشته مهارتی در 2 دانشکده دختران و پسران درحالی که 

تحصیل هستند.
فاضلی تشریح کرد: ما سعی کرده ایم مزیت های خوبی برای دانشجویان در این 
دانشگاه فراهم کنیم؛ برای مثال یکی از مزیت های این دانشگاه این است که ما سعی 
کرده ایم آموزش تک جنسیتی باشد، به این صورت که در دانشکده دخترآن همه 

عوامل از اجرایی تا تدارکات بانو هستند تا در فضای آرامی تحصیل کنند.
رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان قم بابیان اینکه رویکرد اشتغال زایی و آموزش 
مهارتی از مهم ترین برنامه های ما در این دانشگاه  است، عنوان کرد: یکی از برنامه های 
ما ایجاد کارگاه های تولیدی در جوار خوابگاه است، برای مثال در بخش دانشجویان 

دختر تصمیم گرفتیم کارگاه تولید پوشاک اسلامی را افتتاح کنیم.
وی ادامه داد: درحالی که حاضر 2۴۰ دانشجوی دختر غیربومی داریم که در این 
دانشگاه مشغول به تحصیل هستند، دانشجویانی که رشته شان مرتبط است در 
این کارگاه مشغول به کار هستند که این اتفاق علاوه بر مهارت بیشتر در کار باعث 

درآمدزایی برای خود دانشجویان می شود.
 دانشگاه باید نیروی متخصص صنعت را تأمین کند

فاضلی در ادامه بابیان اینکه سیاست آموزش باید طوری باشد که دانشگاه نیروی 
متخصص صنعت را تأمین کند، بیان کرد: این اتفاق در دانشگاه فنی و حرفه ای استان 
قم انجام شده و ما درحالی که رایزنی هستیم تا تکنیسین های مورد نیاز کارخانجات 

استان را تأمین کنیم.
تولید روپوش مضجع شریف حضرت معصومه)س( 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان قم در ادامه اشاره کرد: در سالی که گذشت 
اتفاق مهم و خوبی در دانشگاه ما رخ داد آن هم تولید روپوش مضجع شریف حضرت 

معصومه)س( بود که به سفارش آستان مقدس انجام شد.
و  فنی  دانشگاه  دانشجویان  توسط  شریف  مضجع  روپوش  این  داد:  ادامه  وی 
حرفه ای استان قم سوزن دوزی شده و به آستان مقدس حضرت معصومه)س( تحویل 
داده شد، علاوه بر آن امسال نیز با همکاری و هماهنگی این آستان مقدس و آستان 
قدس رضوی مقرر شد مضجع شریف امام رضا)ع( نیز توسط دانشجویان این دانشگاه 

سوزن دوزی شده و در سالروز میلاد آن حضرت تحویل آستان قدس داده شود.
* مهلت ارسال آثار به جشنواره مستوره تا 2۱ بهمن

در  بارها  انقلاب  فرزانه  رهبر  گفت:  قم  استان  حرفه ای  و  فنی  دانشگاه  رئیس 
فرمایشات خود تأکید کرده اند که مسائل فرهنگی باید به زبان هنر به جامعه انتقال 
داده شود، ما در این دانشگاه طبق دستور رهبر عزیزمان تصمیم گرفتیم با مشارکت 

قرارگاه فرهنگی ۱۹ دی اتفاق مثبتی را رقم بزنیم.
وی افزود: ازاین رو مقرر شد حضرت معصومه)س( که بهترین الگو برای دانشجویان 
دختر است را با زبان هنر در قالب یک جشنواره فرهنگی و هنری به مخاطب هدف 
معرفی کنیم؛ جشنواره ملی فرهنگی و هنری مستوره با ۳ موضوع عفاف و حجاب، 
شخصیت حضرت معصومه)س( و گردشگری مذهبی استان قم از ۱7 مهرماه آغاز به 
کارکرد. فاضلی ادامه داد: دانشجویان عزیز می توانند آثار خود را در قالب های هویت 
بصری، عکاسی، ارتباط تصویری )پوستر و تایپوگرافی(، رسانه های هنری )ویدئو آرت، 
موشن گرافیک، انیمیشن(، خوشنویسی، نقاشی و نگارگری، پادکست، طراحی 

لباس و مد به دبیرخانه جشنواره ارسال کنند.
سالروز ولادت حضرت معصومه)س( اختتامیه جشنواره

رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان قم گفت: تا به امروز ۱22 اثر به دبیرخانه 
جشنواره ارسال شده است و علاقه مندان تا 22 بهمن ماه فرصت دارند آثار خود را به 
پایگاه اینترنتی جشنواره به آدرس https://masttooreh.ir/  ارسال کنند، اختتامیه 
این جشنواره 2۱ اردیبهشت ۱۴۰۳ همزمان با ولادت حضرت فاطمه معصومه )سلام 
الله علیها( به میزبانی قم برگزار می شودبه نفرات برتر در هر رشته بعد از داوری ها 

هدایای نقدی اهدا خواهد شد.
رئیس دانشگاه فنی حرفه ای استان گفت: دانشجویان سایر دانشگاه های استان 

هم می توانند در این جشنواره فرهنگی هنری شرکت کنند.

رئیس دانشگاه فنی حرفه ای استان قم خبرداد:

تحصیل ۳ هزار و 1۰۰ دانشجو در دانشگاه فنی و حرفه ای قم 


